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Ptuj, torek, 12. marca 2019

Foto: Črtomir Goznik
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Spodnje Podravje � Mejni prehod Petišovci zaprli za težka tovorna vozila

Na naše ceste prihaja še več težkih kamionov
Prejšnji teden je Republika Hrvaška omejila tovorni promet na mednarodnem mejnem prehodu Mursko Središče. Težki 
kamioni naj bi se preusmerili na avtocesto, a se bodo zaradi izogibanja plačilu cestnin najbrž raje na druge mejne 
prehode … ter spodnjepodravske regionalne in lokalne ceste. Več na strani 3.
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Sredi februarja so stopile v velja-
vo nove, višje cene obrazcev za vo-
zniška dovoljenja, s prvim marcem 
pa tudi cene tehničnih pregledov. 
Cena za obrazec za vozniška do-
voljenja je poskočila s 3,27 evra na 
7,23 evra, kar je več kot enkrat več. 
Po žepih pa udarjajo tudi za tri od-
stotke višje cene tehničnih pregle-
dov za vsa vozila. Medtem ko ste 
še do marca za tehnični pregled za 
osebni avtomobil z maso do 2.500 
kg odšteli 33,97 evra, boste sedaj 
34,99 evra (vse cene so z DDV), 
za osebni avtomobil z maso nad 
2.500 kg pa namesto 42,80 evra 
44,08 evra; torej dober evro več. 
Tehnični pregled za motorno kolo 
poslej stane 18,18 evra oziroma za 
nekaj več kot pol evra več.

Cene spreminjajo v 
skladu z dejansko 
rastjo cen življenjskih 
potrebščin

Še najbolj pa bo podražitev udar-
jala po žepu lastnike avtobusov in 
tovornih ali vlečnih vozil. Cena za 
avtobus kategorije M2, tovorno ali 
vlečno vozilo kategorije N2 se je 
zvišala z 78,09 evra na 80,43 evra, 
za avtobus kategorije M3 in tovor-
no ali vlečno vozilo N3 pa z 89,56 
evra na 92,25 evra. Cene slednjih se 
tako povečujejo za skoraj tri evre. 

Za slab evro so višje cene tehnič-
nih pregledov za priklopno vozilo 
kategorij O1 in O2 (z 22,72 evra na 

Predlog, da se prometnovarno-
stna situacija na tem delu državne 
ceste izboljša, je svetnica podala 
na minuli seji mestnega sveta. 
„Cesta je dvopasovna s pločni-
kom in kolesarsko stezo na obeh 

straneh. Vse bi bilo vredu, če  ne 
bi bilo pogostih dostav materiala 
s težkimi tovornimi vozili – vlačilci. 
Ti za sprejem in možnost vstopa na 
dvorišče SŽ čakajo kar na cesti in 
ovirajo promet. Velikokrat na cesti 

Za vstop na dvorišče čakata po dva 
kamiona hkrati. Ob izhodu z dvori-
šča se tovornjaki na cesto oziroma 
v promet vključujejo vzvratno, kar 
pa ni v skladu s cestnoprometnimi 
predpisi. Nujno je zahtevati, da si 

SŽ VIT uredijo dostavni pas in obra-
čališče. To bi lahko uredili na svojih 
zemljiščih, ki jih imajo proti železni-
ški postaji,“ meni svetnica Tuškova 
ter opozarja, da zaradi neurejene 
logistike in nevarnih situacij pri 

dostavi ali odpremi blaga iz obrata 
SŽ VIT prihaja tudi do prometnih 
nesreč. „Če bi uredili dostavni pas 
in obračališče, bi se prometno-
varnostna situacija izboljšala,“ je 
prepričana.

V SŽ VIT se težav 
zavedajo

„Strinjamo se, da je logistika 
prometa na Osojnikovi cesti ob 
centru SŽ VIT občasno otežena. 
V primerih, ko istočasno prispe 
več vozil za dostavo materiala v 
delavnico, jih v večini primerov 

preusmerimo na parkirišče ob že-
lezniškem skladišču, ki je nasproti 
nekdanje Metalke, ali pa na žele-
zniško postajo. Ostaja pa težava 
z vzvratnim obračanjem na Osoj-
nikovo cesto. Zato se s prevozniki 
dogovarjamo o načinu dostave, ki 
bi nam zagotavljal, da bo ob istem 
času samo eno vozilo na vhodu v 
delavnico. To pomeni, da vzvratna 
vožnja na cestišče ne bo potreb-
na. Srednjeročno načrtujemo, da 
bomo ob sanaciji objekta, ki nam je 
v letu 2017 pogorel, uredili oziroma 
izboljšali logistiko prometa z razši-
ritvijo vhoda in možnostjo krožne-
ga obračanja znotraj delavnic,“ so 
povedali v vodstvu SŽ VIT.

Vagonska kolesa 
skladiščijo kar na 
zelenici

Tuškova je v svoji pobudi opozo-
rila tudi na skladiščenje vagonskih 
koles na zelenici. „Zelenice ob ces-
ti trenutno služijo kot odprto ne-
pokrito skladišče vagonskih koles, 
kar nedvomno kazi podobo mes-
ta.“ V SŽ VIT odgovarjajo, da na-
meravajo stara vagonska kolesa, 
ki jih skladiščijo na svojih zemljiščih 
ob cesti, v roku 60 dni preseliti na 
primernejše mesto. Dodali so, da 
bi potem na tej lokaciji načeloma 
skladiščili samo nova vagonska 
kolesa, ki po njihovi oceni ne kazijo 
podobe mesta.
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Slovenija, Podravje � Dražji tehnični pregledi in vozniška dovoljenja 

Za obrazec za vozniško dovoljenje
po novem enkrat več 
Cena obrazcev za vozniška dovoljenja je namesto prejšnjih 3,27 evra po novem 7,23 evra. Podražili so se tudi tehnični pregledi – od 
pol evra do skoraj tri evre, odvisno od vrste in kategorije vozila. 

Foto: media24

Foto: MZ

Stara vagonska kolesa skladiščijo na zelenici pri cesti.

Ptuj � Logistični žulji železniških delavnic ob Osojnikovi cesti

Vlačilci čakajo na cesti in ovirajo promet
„Osojnikova cesta pri servisnih delavnicah Slovenskih železnic – vleka in tehnika (SŽ VIT) je zelo nevarna,“ opozar-
ja Marta Tušek, svetnica stranke Desus v svetu mestne občine (MO) Ptuj.

Foto: MZ

Tovorna vozila, predvsem vlačilci, težko dostopajo na dvorišče in z dvorišča servisnih delavnic SŽ VIT na Osoj-
nikovi cesti. Zato se poraja predlog, da bi lahko podjetje na svojih zemljiščih za potrebe logistike uredilo dostavni 
pas in obračališče.

Cene tehničnih pregledov višje Cene tehničnih pregledov višje 
od pol do skoraj tri evreod pol do skoraj tri evre
Vrsta vozila in kategorija Stare cene Nove cene (od 1. marca)
Osebni avtomobil in tovorno vozilo 
do 2.500 kg 33,97 evra 34,99 evra

Osebni avtomobil in tovorno vozilo 
nad 2.500 kg 42,80 evra 44,08 evra

Motorno kolo, štirikolo in kolo z 
motorjem 17,65 evra 18,18 evra

Avtobus (M2) in tovorno ali vlečno 
vozilo (N2) 78,09 evra 80,43 evra

Avtobus (M3) in tovorno ali vlečno 
vozilo (N3) 89,56 evra 92,25 evra

Priklopno vozilo (O1 in O2) 22,72 evra 23,40 evra
Priklopno vozilo (O3 in O4) 49,42 evra 50,90 evra
Traktor 22,94 evra 23,63 evra
Traktorski priklopnik 16,77 evra 17,27 evra

Vir: Uradni list RS

*Vsi zneski vključujejo DDV.

23,40 evra) ter za kategoriji O3 in 
O4 (z 49,42 evra na 50,90 evra). 
Namesto 22,94 tehnični pregled za 
traktor stane 23,63 evra, za trak-
torski priklopnik pa 17,27 evra ozi-
roma pol evra več. Na Javni agen-
ciji za varnost prometa ter ministr-
stvu za infrastrukturo so na kratko 
pojasnili, da je razlog za podražitev 
uskladitev z infl acijo.

»Vse se draži. Kam bodo 
šle še cene?!«

Po mnenja o podražitvi obraz-
cev za vozniški izpit ter tehničnih 
pregledov smo se odpravili tudi na 
ulico. 

»Vse se draži – od prehrane, do-
mov za starejše, tudi tehnični pre-
gledi itd. in boter temu je država z 
dvigom plač v javnem sektorjem. 
Če bodo tako nadaljevali, vpraša-
nje, kam bodo še šle cen ...,« pod-
ražitve pokomentira naključni mi-
moidoči Simon Zajšek iz Trnovske 
vasi. »Tehnični pregled za vozilo 
moraš narediti in ni druge, kot da 
plačaš. Bi pa bilo lepo, da bi iz tega 
fonda šel denar tja, kamor je naj-
bolj potreben – v ceste, gorivo. To 
je rak rana naše države,« pristavi 
Ines Tavčar.

»Kaj pa moremo?! Nič! Se mi pa 
zdijo te podražitve nesmiselne,« 
pa še doda Milan Domunkoš iz 
Ptuja.

Slovenija � Ministrstvo 
rešuje zaplete s stroški 
rastlinjakov

Pripombe 
kmetov 
upoštevane

Kot smo poročali pred časom, se 
je gradnja rastlinjakov zaradi nove 
gradbene zakonodaje bistveno 
podražila. Kmetje so zahtevali spre-
membe, saj je spodbujanje zelenja-
darstva ključno za večjo samooskr-
bo. Birokratsko in fi nančno zavira-
nje pa nikakor ni pot v pravo smer.

Za rastlinjak, večji od 150 kvadra-
tnih metrov, je po novi gradbeni 
zakonodaji treba naročiti projek-
tno dokumentacijo, pridobiti vsa 
soglasja in plačati komunalni pri-
spevek. To prinese visoke stroške, 
zato je Sindikat kmetov Slovenije 
sredi februarja zahteval spremem-
bo področne uredbe. Po njihovih 
navedbah ima tako kmet, ki želi 
postaviti 650 kvadratnih metrov 
velik rastlinjak, samo z birokracijo 
stroškov za 7.500 evrov, kar pa je 
po njihovem mnenju nedopustno.

Tako ministrstvo za kmetijstvo 
kot ministrstvo za okolje skupaj 
iščeta rešitve za odpravo anoma-
lij. Okoljsko ministrstvo bo po be-
sedah državnega sekretarja Aleša 
Prijona letos že spremenilo lansko 
gradbeno zakonodajo in upošteva-
lo pripombe kmetov. Zakon naj bi 
spremenili pred koncem leta. Na 
kmetijskem ministrstvu pa bi radi 
do jeseni ponovili razpis za sofi -
nanciranje rastlinjakov.

Ministrstvo za okolje si tudi pri-
zadeva za znižanje komunalnega 
prispevka za rastlinjake. Država bo 
tako občine, ki urejajo komunalne 
prispevke, pozvala, da bi kmetom, 
ki načrtujejo rastlinjak, oprostili 
plačilo komunalnega prispevka ali 
bi ga vsaj znižali.
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Spodnje Podravje, Slovenija � Mejni prehod Petišovci/Mursko Središče 
zaprli za težka tovorna vozila

Na spodnjepodravske ceste 
prihaja še več težkih kamionov
Prejšnji teden je Republika Hrvaška omejila tovorni promet na mednarodnem mejnem prehodu Mursko 
Središče. Težki kamioni naj bi se preusmerili na avtocesto, a se bodo zaradi izogibanja plačilu cestnin 
najbrž raje na druge mejne prehode … ter spodnjepodravske regionalne in lokalne ceste.

Hrvaški minister za morje, pro-
met in infrastrukturo Oleg Butko-
vić je podpisal Pravilnik o prepo-
vedi prometa tovornjakov, katerih 
največja dovoljena masa presega 
7,5 tone, čez mejni prehod Mur-
sko Središče (na slovenski strani 
meje so Petišovci). Težki tovorni 
promet so prepovedali tudi na dr-
žavni cesti od mejnega prehoda 
Mursko Središče do križanja z dr-
žavno cesto v Šenkovcu, kot alter-
nativno pot so navedli avtocesto 
A4. Pričakovati je, da se bo zaradi 
izogibanja plačilu cestnin pritisk na 
preostale mejne prehode močno 
okrepil, najbolj na »udaru« bi lahko 
bili mejni prehodi Središče ob Dra-
vi, Zavrč in Gruškovje.

Prebivalci Murskega Središča so 
si za prepoved težkega tovornega 
prometa v svojem kraju prizadevali 
že več kot dvajset let. Mesečno na-
mreč po glavni cesti pelje tudi do 
18.000 tovornjakov, kar kakovost 
življenja tamkajšnjih prebivalcev 
drastično poslabšuje. Še do ne-
davna so nameravali mejni prehod 
Mursko Središče za tovorna vozila 
prekategorizirati iz mednarodne-

ga v meddržavnega. Tako bi ga 
lahko prečkali le slovenski in hrva-
ški tovornjaki, za osebna vozila pa 
bi mejni prehod ohranil mednaro-
dni status. Slovenska stran naj bi 
takšno rešitev zavrnila, zato so Hr-
vati težavo (deloma) rešili z delno 
prepovedjo težkih tovornih vozil.

Avtoprevozniki bi 
mejne prehode lahko 
zaprli

V obeh slovenskih avtoprevozni-
ških združenjih (Sekciji za promet 
pri Obrtniško-podjetniški zbornici 
Slovenije (OZS) in Združenju za 
promet pri Gospodarski zbornici 
Slovenije (GZS)) novosti močno 
nasprotujejo. Direktor Združenja 
za promet pri GZS Robert Sever 
je delno zaprtje mejnega preho-
da komentiral: »To je katastrofa. 
Avtoprevozniki s tistega obmo-
čja opozarjajo, da so nekateri že 

sklenjeni posli zdaj postavljeni na 
kocko; stroški so namreč višji, ker 
je treba opraviti več kilometrov.« 
Na katere mejne prehode se bo 
preusmerilo največ tovornega pro-
meta, ni mogel napovedati: »Ka-
teri prehod bodo prevozniki zdaj 
izbrali, bo odvisno od relacije, na 
kateri vozijo.«

Predsednik Sekcije za promet 
pri OZS Peter Pišek je povedal, da 
so avtoprevozniki s svojimi teža-
vami že seznanili vsa štiri pristojna 
ministrstva (za zunanje zadeve; 
za infrastrukturo; za gospodar-
ski razvoj in tehnologijo; za javno 
upravo): »Če nas ne bodo sprejeli, 
bomo šli še do premiera, potem 
preostane samo še stavka.«

Opozoril je, da se bodo zaradi 
delnega zaprtja mejnega prehoda 
Mursko Središče poti podaljšale 
tudi do 300 kilometrov, vozniki se 
bodo po njegovem mnenju najbrž 
preusmerjali predvsem na mej-
ni prehod Središče ob Dravi: »Že 
tako je avtoprevozništvo povsem 
na tleh, tisoč problemov je. Ceste 
se za slovenske prevoznike iz dne-
va v dan zapirajo, zdaj zapirajo še 
mejne prehode.« V primeru, da 
Slovenija in Hrvaška ustrezne re-
šitve ne bosta našli, je napovedal 
državljansko nepokorščino: »Av-
toprevozniki bi lahko zaprli mejne 
prehode, Hrvati so prejšnji teden 
to že storili.«

Foto: EM

Pričakovati je, da se bo zaradi novega ukrepa število tovornjakov na spodnjepodravskih mejnih prehodih (na 
fotografi ji Zavrč, v poštev pa pridejo vsaj še Središče ob Dravi, Ormož, Zavrč in Gruškovje) povečalo.

Šabedra je v ministrski zbor po petkovem odstopu ministra za 
zdravje Sama Fakina povabil premier Marjan Šarec. Aleš Šabeder je 
rojen na Ptuju, kjer je obiskoval osnovno šolo in gimnazijo. V Maribo-
ru je študiral ekonomijo, zaposlen je bil v večjih poslovnih sistemih: 
Petrolu, Mercatorju in Semenarni Ljubljana. Vodenje UKC Ljubljana je 
prevzel pred dobrim letom dni, pred tem je bil na čelu Semenarne. 
Šabeder sicer ne živi na Ptuju, a je s tem okoljem še vedno precej po-
vezan. Morda se bo z njegovim prihodom na visoko funkcijo izboljšal 
tudi odnos države do Splošne bolnišnice Ptuj.

Dodatnih pojasnil o tem, zakaj se je Šarec odločil ravno za Šabedra, 
v kabinetu predsednika vlade ne dajejo. Je pa Šarec v minulih mesecih 
izrazil svojo podporo Šabedru. Ob 50-letnici ljubljanske otroške kirur-
gije novembra lani je o Šabedru dejal, da „dokler bo tako delal, kot je 
delal do zdaj, bo imel njegovo zaupanje“.

Slovenija � Bo Ptuj dobil še enega ministra

Šabeder kandidat za 
ministra za zdravje
Ptujčanom se v vladi Marjana Šarca obeta še eno ministrsko 
mesto. Ptujsko-ormoški ministrici Aleksandri Pivec, ki je na 
čelu kmetijskega resorja, se bo v ministrski ekipi najverjetneje 
pridružil Aleš Šabeder, prav tako po rodu Ptujčan.

Foto: MZ

Aleš Šabeder (prvi z leve), ko je bil še v vlogi direktorja Semenarne 
Ljubljana in je sredi leta 2017 v selekcijsko-poskusnem centru na Ptuju 
gostil takratnega kmetijskega ministra Dejana Židana.

Vozniki tovornjakov v 
Gruškovju čakajo tudi deset ur

Vozniki tovornih vozil se že leta pritožujejo nad nepretoč-
nostjo mejnih prehodov na balkanski tranzitni osi proti Srednji 
Evropi. Javno opozarjajo, da bi morali zmogljivost povečati vsaj 
na dveh ključnih mejnih prehodih (v Gruškovju in Obrežju) – 
tako z dodatnimi voznimi stezami kot s kadrovskimi okrepitva-
mi. Do sedaj niso dosegli še ničesar.

Direktor Združenja za promet pri Gospodarski zbornici Slo-
venije Robert Sever je povedal, da so najdaljše čakalne dobe na 
mejnih prehodih Gruškovje in Obrežje: »Po naših podatkih na 
Gruškovju nekateri vozniki čakajo tudi več kot deset ur. Dve, tri 
ure čakanja pa je skorajda stalnica; zastoji so namreč vsako-
dnevni.« Priznal je, da bo spremembe najbrž težko doseči: »Za-
stoji se pojavljajo tudi zato, ker sta Slovenija in Hrvaška zaradi 
Schengena oz. zunanje evropske meje nekatere postopke dolžni 
izvajati. Poleg tega je infrastruktura zastarela. Vanjo nobena 
država ne želi vlagati, ker se ne ve, koliko časa bomo mejne pre-
hode sploh še imeli …«

Ormož � Trije kandidati za direktorja občinske uprave

Županova izbira: 
cirkulanska direktorica 
Milena Debeljak
Za novo direktorico ormoške občinske uprave je bila izbrana 
Milena Debeljak, (do)sedanja direktorica občine Cirkulane.

Po tem, ko je župan Danijel Vrbnjak pred približno mesecem dni 
razkril, da ne bo več sodeloval z direktorjem občinske uprave Goraz-
dom Ladinekom, ki ga je na to mesto lani postavil zdaj že nekdanji 
župan Alojz Sok, za vršilko dolžnosti pa do imenovanja novega ime-
noval Matejo Zemljak, je občina objavila razpis za izbiro direktorja. 
Vrbnjak je med tremi kandidati izbral Mileno Debeljak, (do)sedanjo di-
rektorico občinske uprave občine Cirkulane, ki se je, kot je dejal, med 
prijavljenimi najbolje odrezala. V celoti izpolnjuje razpisne pogoje. 
Med drugim je prepričala tudi z dosedanjimi izkušnjami na področju 
vodenja občinske uprave ter želenim znanji in izkušnjami glede prido-
bivanja evropskih in državnih sredstev na javnih razpisih. Ravno tukaj 
vidi župan največji primanjkljaj. Želi si, da bi Debeljakova novo delovno 
mesto zasedla čimprej, 1. aprila. Na razpis sta se poleg izbrane prijavila 
še dva kandidata; Tamara Hodžar in Niko Keček. 

Župani sicer nasploh svoje najtesnejše sodelavce izberejo po na-
stopu županske funkcije in z njimi navadno sodelujejo do konca žu-
panskega mandata. Kljub temu pa je odstavitev Ladineka v javnosti 
dvignila precej prahu.

FOTO: Arhiv ŠT

Milena Debeljak zapušča mesto direktorice občinske uprave v občini 
Cirkulane in odhaja v Ormož.

K nam se bo preusmerilo K nam se bo preusmerilo 
na tisoče kamionovna tisoče kamionov
Mednarodni mejni 
prehod

Število potnikov v 
letu 2018

Število motornih vozil 
v letu 2018

Petišovci 2.350.198 1.121.007
Gibina 325.456 162.328
Središče ob Dravi 589.641 338.174
Ormož 1.046.116 522.466
Zavrč 1.903.393 959.595
Gruškovje 8.982.927 3.759.641

Vir: Policija

Mednarodni mejni prehod Petišovci/Mursko Središče je lani prečkalo prib-
ližno 1,1 milijona motornih vozil. Podatka, koliko od teh je bilo tovornjakov z 
najvišjo dovoljeno maso nad 7,5 tone, ni.

Foto: ČG

V slovenskih združenjih avtoprevoznikov zahtevajo takojšnje ukrepe za povečanje pretočnosti mejnih prehodov.
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Število podžupanov se od ob-
čine do občine razlikuje, mnogim 
pa se zdi, da bi lahko bili nekateri 
župani pri tem bolj racionalni. Pov-
prečno imajo občine nekaj manj 
kot dva podžupana.

Na ministrstvu za javno upravo v 
zvezi s tem pojasnjujejo, da mora 
župan ob nastopu funkcije ime-
novati vsaj enega župana, število 
navzgor pa ni omejeno: »Občina ali 
mestna občina ima najmanj enega 
podžupana, če jih ima več, mora 
biti to določeno v statutu občine. 
Podžupana imenuje župan izmed 
članov občinskega sveta, lahko pa 
ga tudi razreši.«

Poklicni podžupani tudi 
v navadnih občinah

Naloge podžupanov so različne, 
razlikujejo pa se tudi njihove plače. 
Koliko zaslužijo, je namreč odvisno 
predvsem od tega, ali funkcijo op-
ravljajo poklicno ali nepoklicno. Če 
podžupan opravlja funkcijo nepo-
klicno, mu pripada plačilo največ v 

višini 50 % plače, ki bi jo dobil, če bi 
funkcijo opravljal poklicno. Tudi o 
tem in o višini plače odloča župan. 
Način opravljanja podžupanske 
funkcije namreč tako ali drugače ni 
povezan s tipom občine (ali gre za 
mestno ali navadno), prav tako ne 
z velikostjo občine. »Podžupan lah-
ko svojo funkcijo opravlja poklicno 

ob soglasju župana. Višino plačila 
določi župan ob upoštevanju ob-
sega podžupanovih pooblastil. Pri 
tem se ne upošteva dodatek za de-
lovno dobo. Višino plače podžupa-
nov določa zakon o sistemu plač v 
javnem sektorju v prilogah, ki ure-
jajo plače funkcionarjev,« še doda-
jajo na pristojnem ministrstvu.

Kljub temu da torej župan poda 
soglasje, ali bo podžupan opravljal 
delo poklicno ali nepoklicno, pa se 
morajo s tem posredno - s potrdi-
tvijo občinskega proračuna - stri-
njati tudi svetniki.

V predprejšnjem 
mandatu vsi podžupani 
nepoklicni, v zadnjem 
en poklicni

Pod drobnogled smo vzeli po-
džupane občin upravnih enot Ptuj 
in Ormož. Izmed 19 občin podžupa-
na v zadnjem mandatu nista imeli 
Sveti Tomaž in Žetale, preostalih 
17 občin pa je imelo vsega skupaj 
24 podžupanov. 23 jih je funkcijo 
opravljalo nepoklicno, eden pa po-
klicno. To je bil podžupan MO Ptuj 
Gorazd Orešek, ki je bil sicer tudi 
prvi ptujski poklicni podžupan. Ve-
čina občin je imela enega podžupa-
na, sedem dva (poleg MO Ptuj tudi 
občine Ormož, Dornava, Markovci, 
Zavrč, Kidričevo in Cirkulane).

V mandatu 2010 – 2014 je bilo 
22 podžupanov, brez njega pa so 
bile tri občine: Majšperk, Zavrč in 
Žetale.
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Sp. Podravje � Število podžupanov in redna zaposlitev v domeni posameznega župana

Kako racionalni so župani 
pri imenovanju podžupanov
Z izborom podžupanov se te dni ukvarjajo tudi nekateri župani občin Spodnjega Podravja.

Do nastopa županske funkcije je bil Repič tehnični direktor podjetja 
Žipo Lenart, po izobrazbi je magister agronomskih znanosti. Kot dober 
poznavalec lokalne politike - vrsto let je bil občinski svetnik, aktiven pa 
tudi v krajevni organizaciji RK -, se v svojem začetnem obdobju župan-
skega mandata ne postavlja „z okostnjaki iz omar“, ker je pred tem na-
tančno poznal 'fi nančno zdravje' občine. Vedel je, da ima občina do leta 
2030 1,5 milijona evrov dolgoročnih posojil in še okrog 430.000 evrov 
obveznosti do dobaviteljev. Letno znaša poplačilo glavnice in obre-
sti 185.000 evrov, to pa ima za posledico manj sredstev za investicije. 
Tudi zato bodo poskušali biti uspešni na evropskih razpisih, kjer lahko 
računajo na 80-odstotno sofi nanciranje projektov. Tako se sedaj ne iz-
govarja na to in ono, ampak želi s politiko, ki si jo je zastavil, narediti kar 
najboljše za Benedikt, da bo ta še prepoznavnejši v Sloveniji, še nadalje 
privlačen za nove občane in mlade družine kot doslej. V zadnjih dveh de-
setletjih se je namreč število občanov s 1900 povečalo na dobrih 2500.

„Benedikt se je v zadnjih dvajsetih letih zelo razvil. Škoda le, da se 
ni uresničil projekt Terme Benedikt. Skupaj s podjetjem Beneco, ki je 
od slabe banke odkupilo zemljišče in razvija projekt ter enako kot mi 
išče investitorja, se bomo potrudili po najboljših močeh, da bi projekt 
zaživel. Skupaj gre za dobrih 700.000 mrtvega kapitala, ker projekt še 
ni realiziran. Interesentov za gradnjo term je kar nekaj; koliko so resni, 
v tem trenutku težko povem, upamo pa, da nam bo končno le uspe-
lo, da se znebimo tega kreditnega bremena. Treba je narediti preboj 
na turistično prepoznavnem področju. Ob širitvi stanovanjske cone v 
centru Benedikta želimo ustvariti tudi možnosti za gradnjo na podeže-
lju kljub omejenim zakonskim možnostim. Pričeli smo tudi priprave na 
spremembo občinskega prostorskega načrta, v okviru katerega iščemo 
lokacijo za ureditev novega središča Benedikta,“ o koraku naprej za ob-
čino Benedikt pove novi župan Milan Repič. Korak naprej vključuje tudi 
dokončanje gradnje optičnega omrežja na celotnem območju občine. 

Za investicije letos dobrih 300.000 evrov
Proračun občine Benedikt za letos znaša okrog 2,4 milijona evrov. 

Za investicije bodo namenili dobrih 300.000 evrov. Večje investicije so 
gradnja ceste v Stari Gori in cesta v Spodnji Bačkovi, obnova vodohrana 
v Štajngrovi in izvedba prve faze projekta eko muzeja Dolina miru Bene-
dikt. Poteka tudi obnova starega vrtca, kjer naj bi uredili kmečki vrt in 
zasadili drevesa. Za vrt bodo skrbeli šolarji in naj bi ob delo v njem spoz-
nali, da je treba hrano pridelati oz. da lahko marsikaj pridelamo sami.

Benedikt � Milan Repič, drugi župan 

Za prepoznavno občino
Po petih županskih mandatih se je od županovanja v občini 
Benedikt v lanskem letu poslovil prvi župan te občine Milan 
Gumzar, saj se je odločil, da je po 20 letih županovanja napočil 
čas za novega župana. Na tej funkciji ga je zamenjal Milan Re-
pič, ki župansko funkcijo opravlja profesionalno.

Foto: Črtomir Goznik

Milan Repič, novi župan občine Benedikt

Povečanje prihodkov glede na 
preteklo leto se nanaša predvsem 
na kapitalske prihodke. V prora-
čunu je iz tega naslova predviden 
milijon in pol evrov, kot pa so po-
jasnili na občini, je večina iz naslova 
prodaje zemljišč v poslovni coni v 
Zlatoličju. Več bo tudi transfernih 
prihodkov. »Nepovratna sredstva 
iz državnega proračuna iz sredstev 
Evropske unije pričakujemo pred-
vsem iz projekta zemljiških ope-
racij, komunalne infrastrukture 
za opremljanje poslovne cone ter 
projekta LAS, v katerega bodo 
vključene obnova vinske kleti, na-

bava defi brilatorjev in opreme za 
delovanje Dnevnega centra aktiv-
nosti,« so pojasnili na občini Star-
še.

Kot največji investicijski pro-
gram v tem letu izpostavljajo izgra-
dnjo nove podružnične šole v Mar-
jeti. V ta namen je občina že spre-
menila občinski prostorski načrt in 
pridobila potrebna zemljišča. Lani 
so pripravili idejno zasnovo šole 
in izdelali projekt za pridobitev 
gradbenega dovoljenja, ki je že pri-
dobljeno. »V kleti nove šole bo te-
lovadnica in ostali spremljajoči pro-
stori. V pritličju bodo štirje razredi, 

dva kabineta, notranja igralnica, 
sanitarije, knjižnica, računalniška 
učilnica, zbornica, jedilnica, razde-
lilna kuhinja in en oddelek vrtca, ki 
se priključuje na obstoječi vrtec,« 
je pojasnila direktoric občinske 
uprave Stanka Vobič. Projekt je 
ocenjen na 1,7 milijona evrov. Pol 
milijona evrov bodo dobili od Eko 
sklada, nekaj pa pričakujejo tudi od 
ministrstva. Ostala sredstva bomo 
zagotovili sami in letos smo zato v 
proračunu za ta projekt predvideli 
505.000 evrov,« je še povedala Vo-
bičeva.

Starše � Za pol milijona evrov večji proračun

Največja investicija bo gradnja podružnične šole v Marjeti
Svetniki so na zadnji seji soglasno sprejeli proračun za tekoče leto, ki je za pol milijona višji kot lani. Razlog za to je v prodaji zemljišč v poslovni coni Zlatoličje. Kot glavna investicija 
pa je v tokratnem proračunu izpostavljena gradnja nove Osnovne šole Marjeta.

Foto: Vida Božičko

Svetniki soglasno sprejeli letošnji proračun.

Podžupani v občinah Spodnjega Podravja, 
Orešek edini poklicni
Občina 2010-2014 2014-2018
Cirkulane Davorin Tušek in Franc Milošič Ivan Hemetek in Franc Milošič
Destrnik Simona Lacko Branko Horvat
Dornava Janez Horvat Janez Horvat in Srečko Kondrič
Gorišnica Jožef Petek in Mirko Štumpf Jožef Petek
Hajdina Andrej Tkalec in Franc Mlakar Karel Svenšek
Juršinci Dragica Toš Majcen in Alojz Herga Dragica Toš Majcen
Kidričevo Milan Strmšek Bogdan Potočnik in Anja Rajher
Markovci Franc Ferčič in Franc Rožanc Zvonko Črešnik in Franc Kostanjevec
Majšperk / Cvetko Pepelnik
Ormož Branko Šumenjak in Zlatko Fafulič Mirko Novak in Branko Šumenjak
Podlehnik Sebastian Toplak Jožefa Svenšek
Ptuj Helena Neudauer Gorazd Orešek* in Marjan Kolarič
Središče ob Dravi Bojan Mlakar Roman Medik
Sveti Andraž Milan Černel Jani Druzovič
Sveti Tomaž Janko Vrbančič /
Trnovska vas Drago Pukšič Alojz Fekonja
Videm Marjan Selinšek Marjan Selinšek
Zavrč / Robert Vuzem in Janko Lorbek
Žetale / /

Vir: MJU in občine

*Gorazd Orešek je bil edini in prvi poklicni podžupan MO Ptuj.

Foto: ČG

Gorazd Orešek
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1. aprila letos se petletni mandat 
izteče direktorju Mestnega gleda-
lišča Ptuj (MGP) Petru Srpčiču. Po 
dveh mandatih se poteguje še za 
tretjega. Zraven njegove prijave so 
pravočasno na razpis prispele še tri 
prijave. Ker sta bili dve nepopolni, 
ju je Komisija za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja (KVI-
AZ) Mestne občine Ptuj pozvala k 
dopolnitvi. Kot pravi Bojan Pahor, 
predsednik KVIAZ, so konec minu-
lega tedna na sestanku nato obrav-
navali vse vloge in ugotovili, da so 
te zdaj popolne. Svojo kandidaturo 
je zraven Srpčiča za naš časopis po-
trdil še en kandidat: Samo M. Stre-
lec, ki je prav tako že vodil ptujsko 
gledališče, in sicer med letoma 1997 
in 2001. 

Neuradno naj bi bila med kandi-
dati za vodenje tega, za mesto še 
kako pomembnega zavoda, tudi 
Branka Nikl Klampfer, medtem ko 
ime četrtega kandidata ni znano. 

Postopek izbire je v teku, a kot 
vse kaže, ne bo pravočasno zaklju-
čen, zato je KVIAZ že predlagal, da 
se do imenovanja novega direktorja 
Srpčiču podaljša v. d.-jevstvo. 

V naslednjih tednih bo svet zavo-
da MGP v novi sestavi opravil raz-
govore s kandidati. Mnenje bodo 
nato podali KVIAZ-u, ki bo prav tako 
prisluhnil predstavitvam vseh kan-
didatov. Šele nato bodo oblikovali 
končni predlog in ga posredovali na 
mestni svet, ki ima po novem zad-
njo in odločilno besedo. Gre namreč 
za prvi javni zavod, katerega usta-

noviteljica je Mestna občina Ptuj, 
ki bo direktorja izbiral na podlagi 
spremenjenih meril. Na januarski 
seji so namreč ptujski mestni sve-
tniki spremenili dosedanji Pravilnik 
o merilih za izbiro direktorjev javnih 
zavodov v občini. S to spremembo 
naj bi lažje izbrali najprimernejšega 
kandidata. Tako kot v Pokrajinskem 
muzeju Ptuj-Ormož tudi v gledali-
šču direktorja imenuje in razrešuje 

mestni svet in ne svet zavoda. 
Sedem članov sveta zavoda MGP 

bo torej dalo mnenje o tem, kateri 
kandidat je najprimernejši, nato bo 
svoje delo opravil še KVIAZ, pripra-
vil predlog, odločili pa bodo mestni 
svetniki. 

Po besedah Pahorja naj bi bil po-
stopek izbire, če ne bo zapletov, 
zaključen konec aprila.
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Direktorji Mestnega gledališča Ptuj: 
• 2009–2019 Peter Srpčič
• 2008–2009 Ana Bombek Strelec, v. d. direktorice
• 2003–2008 Rene Maurin 
• 2001–2003 Rene Maurin, v. d. direktorja
• 1997–2001 Samo M. Strelec

Ptuj � Postopek izbire novega direktorja MGP v teku 

Direktorski stolček gledališča si želijo štirje kandidati
Za delovno mesto direktorja Mestnega gledališča Ptuj se potegujejo štirje kandidati. Svojo kandidaturo sta med drugim potrdila sedanji direktor Peter Srpčič in Samo 
M. Strelec, ki je ptujsko gledališče vodil med letoma 1997 in 2001.

Foto: arhiv

Kandidaturo sta že potrdila Srpčič in Strelec.

Fakin je bil, po navedbah ministrstva zaradi dalj časa trajajoče viroze, 
bolniško odsoten od 18. februarja. Z bolniške se je sicer vrnil na sejo 
vlade 21. februarja, na kateri so potrjevali splošni dogovor v zdravstvu 
za letošnje leto ter ukrepe za skrajševanje čakalnih dob v zdravstvu. Na 
novinarski konferenci po takratni seji vlade je bil sicer vidno utrujen in 
je močno kašljal. Na ministrstvu so sicer napovedovali, da se bo prihod-
nji teden vrnil v službo, ko bi moral na širšem vrhu koalicije predstaviti 
predlog zakona o upravljanju javnih zdravstvenih zavodov. (

Občinski svet je na februarski seji potrdil nove cene za čiščenje odp-
lak. Dvig je občuten kljub dejstvu, da je Komunalno podjetje Ptuj v 
skladu z uredbo pri izračunu lastne cene izvajanja storitve upoštevalo 
dobiček na dejavnosti čiščenja iz poslovnega leta 2017. 

Stara cena je bila 0,5399 EUR/m3 porabljene vode. Nova, ki velja od 
marca letos, pa je višja za 9,11 % in znaša 0,5891 EUR/m3 porabljene 
vode. Ker pa se je zaradi večjega števila priključkov in nekoliko manjše 
vrednosti amortizacije objekta centralne čistilne naprave hkrati znižal 
strošek omrežnine, je vpliv višje cene za čiščenje odplak nekoliko nižji 
in znese približno 5,2 %.

Gospodinjstvo, ki na primer mesečno porabi 14 m3 vode, je do mar-
ca plačalo 12,86 evra, po novem pa bo ta znesek 13,53 evra.

Tako zvišanje je predvideno tudi za občino Hajdina in Ptuj, saj se 
odpadne vode iz teh občin čistijo na istem objektu. Občina Ptuj je pod-
ražitev že sprejela februarja, hajdinski občinski svet pa novih cen še ni 
obravnaval. (

Starše � Plačilo za komunalo po novem višje

Odvajanje odplak dražje 
Na povišanje cen je vplivala podražitev prevzemnika dehidri-
ranega blata, ki ga Komunalno podjetje Ptuj vsako leto na novo 
izbere na podlagi javnega razpisa. Višja cena je bila pričako-
vana, saj se zapira vedno večje število bioplinarn, draži pa se 
tudi energija.

Foto: sta

Slovenija � Nov odstop ministra

Fakin odstopil zaradi 
zdravstvenega stanja 
Minister za zdravje Samo Fakin je v petek predsednika vlade 
Marjana Šarca obvestil, da se njegovo zdravstveno stanje iz-
boljšuje prepočasi, zato odstopa s položaja. Fakin ostaja v bol-
niškem staležu, še naprej ga nadomešča državna sekretarka 
Pia Vračko, so sporočili z ministrstva.

Med drugim lahko obseg stav-
bnega zemljišča na območju raz-
pršene poselitve povečajo (ali 
zmanjšajo) za 20 odstotkov ali naj-
več šest arov. Na osnovi pozitivne 
lokacijske preveritve bodo možna 
manjša individualna odstopanja 
od prostorskih izvedbenih pogojev 
(PIP), pa tudi začasna raba pros-
tora za namen, za katerega teče 
postopek za spremembo OPN. Po-
stopke lokacijske preveritve bodo 
izvajale občine oziroma na obmo-
čju Spodnjega Podravja v njihovem 
imenu Skupna občinska uprava 
(SOU). Pravna osnova za izvajanje 
postopkov lokacijske preveritve 
sta zakon o urejanju prostora in 
občinski odlok, v katerem je obli-
kovana cena za izvedbo postopka. 
Prav cena izvajanja postopkov je 
bila razlog, da dornavski svetniki 
odloka na seji v februarju niso bili 
pripravljeni potrditi. O enotnih tari-
fah, ki bi veljale za vse občine v re-
giji, so se na seji kolegija septembra 
lani dogovorili župani. Sedaj vsaka 
izmed občin sprejema odlok, z njim 
pa tudi cene izvajanja postopka 
lokacijske preveritve. Za spremem-
bo obsega stavbnega zemljišča je 
predvidena cena 1.000, za individu-
alno odstopanje od PIP 1.600 in za 
začasno rabo prostora 1.300 evrov. 
Vlagatelj mora k vlogi priložiti tudi 
elaborat, ki mu ga izdela pooblaš-
čen prostorski načrtovalec. Občina 
oz. v njenem imenu SOU naj bi po-
stopek lokacijske preveritve izved-
la v roku treh ali štirih mesecev.

Gre za polnjenje 
občinskih blagajn

Svetnika Dominika Kukovca je 
zanimalo, kateri so tisti stroški, ki 

temeljno določajo ceno postopka 
lokacijske preveritve. Dodal je, da 
se mu odlok zdi dober, ker se bodo 
na njegovi osnovi lahko hitreje in 
lažje urejali manjši primeri. Robert 
Šimenko iz SOU Spodnje Podravje 
je pojasnil, da višino takse (ceno) 
za postopek lokacijske preveritve 
predpisuje zakon. „Sredstva, ki jih 
bodo občine pridobile iz tega na-
slova, se bodo namensko porablja-
la za potrebe urejanja prostora,“ 
je dodal. V nadaljevanju razprave 
se je oglasil svetnik Marko Mernik. 
„Odlok je zelo dober, cena postop-
ka pa absolutno previsoka. Tisoč 
evrov za to, da povečamo stavbno 
zemljišče!? Kaj smo mi normalni? 
To gre samo za polnjenje občin-
skega proračuna. Zvišujemo pri-
spevek za kanalizacijo, dvigujemo 
cene varstva otrok v vrtcu … Po-

udarjam: odlok je dober, taksa pa 
za 70 odstotkov previsoka. Pogle-
dal sem v časopisu Tednik: občini 
Cirkulane in Ormož odloka nista 
potrdili.“ Podobno kot Kukovec 
in Mernik je nato razmišljal svetnik 
Rok Strižič: „Postopek prostor-
ske preveritve je dobrodošel, saj 
je sprememba namembnosti po 
OPN terjala zelo veliko časa, tudi 
po pet ali več let. Strošek postop-
ka je previsok, glede na to, da je 
delo urbanista, da izpolni dva lista 
formata A4. Naj se jasno pove, da 
gre za polnjenje proračuna.“ Od-
lok o določitvi stroškov lokacijske 
preveritve so dornavski svetniki 
suvereno zavrnili. Dobil je samo 
en glas podpore, deset svetnikov 
je bilo proti. Enako se je nato zgo-
dilo še pri odloku o določitvi takse 
za obravnavo zasebnih pobud za 

spremembo OPN. Robert Šimen-
ko je razložil, da so se za uvedbo 
takse odločili zaradi nesmiselnih 
pobud. Doslej je bilo tako, da je 
bila SOU dolžna obdelati vsako 
pobudo, čeprav so že takoj ocenili, 
da jo bo nemogoče ali zelo težko 
vključiti v OPN. Da bi izločili špe-
kulativne, slabo pripravljene in ne-
smiselne pobude, so se odločili za 
uvedbo takse. V skladu z zakonom 
je predvidena taksa v višini od 50 
do 300 evrov. Ni pa nujno, da jo 
občina obračunava. V razpravi so 
se ponovno oglasili Mernik, Strižič 
in Kukovec, pa tudi Tonček Cenar 
in Danijel Rus. Enako kot pri prej-
šnji točki so poudarili, da so odlo-
ki dobri, ampak da je treba ceno 
korigirati. Vseh 11 svetnikov je bilo 
proti odloku.

Dornava � Zaradi obračunavanja takse odloka brez podpore

„Tisoč evrov za takso – kaj smo 
normalni!?“
S postopkom prostorske preveritve, ki ga je lani sredi leta uvedel novi zakon o urejanju prostora, lahko 
investitorji na enostavnejši način pridejo do manjših in predčasnih sprememb namenske rabe zemljišč.

Foto: Media24

„Vsebina odlokov je dobra, cene postopkov oziroma taks za lokacijsko preveritev in spremembo OPN pa absolutno 
previsoke,“ so razmišljali dornavski svetniki ter oba odloka brez pomisleka in gladko zavrnili.
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»Za nas, naše zaposlene in naše dosedanje delo je to veliko prizna-
nje. Istočasno pa velika obveza za naprej. Gre za pomemben znak 
kakovosti, saj se ne osredotoča zgolj na kakovost produkta, ampak 
tudi na procese in poslovno odličnost. Posebej smo ponosni, ker smo 
kot prvi proizvajalec montažnih hiš postali prejemniki tovrstnega pri-
znanja. To potrjuje, da so bili vsi naši napori, ki smo jih vlagali v razvoj 
naših nizkoenergijskih in pasivnih rešitev, tudi širše prepoznani. Tako 
med kupci kot z medstrokovno javnostjo,« je ob podelitvi povedal 
Marko Lukić, direktor podjetja Lumar. Znak, ki ga podeljuje Gradbe-
ni inštitut ZRMK, označuje izdelke in storitve, ki izpolnjujejo visoke, 
strokovno pripravljene in mednarodno primerljive zahteve glede 
kakovosti. V podjetju Lumar so že pred več kot desetimi leti izvedli 
pilotne in prototipne projekte, od prve pasivne hiše leta 2007, plus 
energijske hiše 2009, aktivne hiše za poskusno bivanje 2013, pa vse 
do tega, da so kot prvi začeli standardno v vse svoje hiše vgrajevati 
sisteme komfortnega prezračevanja. »S procesom nenehnih izbolj-
šav smo v desetih letih od prototipov uspeli pripeljati naše rešitve 
do te faze, da jih lahko za sprejemljivo ceno ponudimo kupcem kot 
standardne rešitve. Danes tako že standardno ponujamo hiše, ki z 
energijo sonca pokrijejo vse potrebe za delovanje hiše in mobilnost,« 
je še dodal Lukić. 

Maribor � Lumar hiše z novim priznanjem

Kakovost v graditeljstvu
V družinskem podjetju Lumar so za razvoj sistemskih rešitev 
za skoraj ničenergijske hiše, prejeli priznanje Znak kakovosti v 
graditeljstvu (ZKG).

Foto: Arhiv Lumar

Razvojna agencija Slovenske 
gorice je razpisala izobraževalni 
program z naslovom Zeleno pod-
jetništvo v Slovenskih goricah 
– Zeleni biznis, ki je namenjen vse-
življenjskemu učenju, medgenera-
cijskemu vključevanju v socialno 
podjetništvo, prenosu znanja na 
mlajše generacije in spodbujanju 
trajnostno naravnane podjetniške 
miselnosti na območju LAS Ovtar.

»Program, ki skupaj traja 122 ur, 
je sestavljen iz več ločenih, a vendar 
smiselno povezanih sklopov, tako 
da si bodo udeleženci pridobili res 
široko znanje za uspešno izvajanje 
svoje dejavnosti. Med njimi je sa-
mostojna uporaba informacijsko-
-komunikacijske tehnologije, komu-
niciranje v nemškem jeziku, osvojili 
bodo osnove poslovnega bontona, 
retorike in javnega nastopanja, nau-

čili pa se bodo tudi izbrati pravo or-
ganizacijsko obliko za svojo dejav-
nost. Še posebej pa je pomembno, 
da je program v skladu s trajnostni-
mi načeli zdravega življenja in zele-
nega delovnega mesta, « je pojasni-
la Tanja Vintar, direktorica Razvojne 
agencije Slovenske gorice.

Brezplačno izobraževanje, ki bo 
potekalo v Izobraževalnem centru v 
Lenartu in je sofi nancirano iz Evrop-

skega kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja (EKSRP), je namenjeno 
prebivalcem občin z območja LAS 
Ovtar, in sicer iz Benedikta, Cerkve-
njaka, Dupleka, Lenarta, Pesnice, 
Svete Ane, Svete Trojice, Svetega 
Andraža, Svetega Jurija v Sloven-
skih goricah in Šentilja, udeleženci 
pa se lahko prijavijo na posamezni 
sklop ali na celotno izobraževanje.

Slovenske gorice � Spodbujanje trajnostno naravnane podjetniške miselnosti

Zeleni biznis za Ovtarjeve občine
Razvojna agencija Slovenske gorice skupaj z EU organizira brezplačno vseživljenjsko učenje o zelenem podje-
tništvu.

Foto: Geodetska uprava RS

Objekt izstopnih špedicij pri mejnem prehodu Gruškovje (označen z ru-
meno) leži v dveh občinah hkrati. To je mogoče le, ker za mejni prehod kot 
javno infrastrukturo ni treba plačevati nadomestila za uporabo stavbnih 
zemljišč; navadni smrtniki objekta v dveh občinah ne morejo postaviti.

V Uradu Vlade RS za komunici-
ranje so povedali, da imamo v Slo-
veniji 62 mejnih prehodov različnih 
kategorij: »32 mejnih prehodov za 
mednarodni promet na kopenski 
meji (cestni, železniški), 25 mejnih 
prehodov za obmejni promet na 
kopenski meji (cestni), tri mejne 
prehode za mednarodni zračni 
promet in dva mejna prehoda za 
mednarodni morski promet.« Na 
meji z Republiko Hrvaško je 57 
mejnih prehodov, od tega 32 med-
narodnih in 25 obmejnih.

Na območju upravnih enot Ptuj 
in Ormož sta tako brez mejnih pre-
hodov na svojem ozemlju občini 
Gorišnica in Cirkulane. Prva ima dr-
žavne meje s Hrvaško sicer le manj 
kot kilometer. Druga naj bi mejni 
prehod pred leti dobila; do leta 
2010 sta se Slovenija in Hrvaška še 
dogovarjali o vzpostavitvi mejnega 
prehoda na Mejah v občini Cirkula-
ne, a sta zamisel nato dokončno 
opustili.

Deloma brez mejnega preho-
da je sicer tudi občina Žetale, so 
pojasnili v Uradu Vlade RS za ko-
municiranje: »Geodetsko gledano 
leži mednarodni mejni prehod Gru-
škovje res na ozemlju dveh občin, 
Podlehnika in Žetal. Funkcionalno 
pa skoraj celoten mejni prehod 
Gruškovje leži na teritoriju občine 
Podlehnik. V občini Žetale so samo 

del objekta izstopnih špedicij in 
objekt Free Shopa ter servisne po-
vršine desno od mejnega prehoda 
v smeri Republike Hrvaške.«

Mejni prehod 
v povprečju na sedem 
kilometrov in pol

V Uradu Vlade RS za komunicira-
nje so opozorili, da je izgradnja no-
vega mejnega prehoda pogojena z 
infrastrukturo, fi nančnimi posledi-

cami, kadri ter opremo, potrebno 
za izgradnjo in delovanje mejnega 
prehoda: »Tak predlog mora spre-
jeti Vlada RS, Evropska komisija pa 
mora naš predlog ratifi cirati, kar 
pomeni, da gre za dalj časa trajajo-
čo rešitev.«

Poudarili so še, da je na območju 
Policijske uprave Maribor od mej-
nega prehoda Gruškovje do mej-
nega prehoda Središče ob Dravi na 
skupni razdalji 45 kilometrov zgra-
jenih šest mejnih prehodov: »Zgor-

nji Leskovec, Drenovec, Zavrč, Or-
mož, Središče ob Dravi in Središče 
ob Dravi I, kjer lahko prestopajo 
državno mejo domačini. V smeri 
proti Policijski upravi Celje pa je na 
razdalji 45 kilometrov zgrajenih še 
šest mejnih prehodov: Rogatec, 
Dobovec, Rajnkovec, Podčetrtek, 
Imeno, Sedlarjevo in Bistrica ob 
Sotli.« Tako je na skupni razdalji 90 
kilometrov razdeljenih 12 mejnih 
prehodov. Bojda dovolj.

Spodnje Podravje, Slovenija � 62 kopenskih mejnih prehodov si deli 32 občin

Občini Cirkulane in Gorišnica 
»svojega« mejnega prehoda nimata
V občini Cirkulane se sprašujejo, zakaj na območju občine ni niti enega mejnega prehoda, niti za ob-
mejni promet oz. za domačine. Ugotovili smo, da še zdaleč niso izjema.

Foto: Media24

Šole za otroke s posebnimi potrebami, različna invalidska društva 
in zavodi od blizu in daleč so tudi letos rajali na prav posebni zaba-
vi. Uporabniki društva Sonček Ptuj-Ormož, Sožitja Ptuj, Zavoda dr. 
Marijana Borštnarja Dornava, šolarji OŠ dr. Ljudevita Pivka in številni 
drugi člani društev, prostovoljci, varovanci in ostali so se srečali na 
desetem invalidskem pustovanju v karnevalski dvorani na Ptuju. Kot 
se za prireditev spodobi, so za to priložnost izdelali posebne maske, 
najlepše so tudi nagradili. Inovativnih idej kreatorjem tudi letos ni 
zmanjkalo.

Ptuj � Posebno pustovanje

Rajanje za vse
Tako kot so posebni sami, tako so posebne tudi maske, ki so si 
jih nadeli člani različnih invalidskih organizacij. Tudi letos je 
bil en dan v karnevalski dvorani namenjen njihovi zabavi.

Foto: ČG 

»Rekorderji« so v občini Brežice»Rekorderji« so v občini Brežice
Število kopenskih mejnih prehodov za obmejni, 
mednarodni in mednarodni železniški promet:

Število 
kopenskih 
mejnih 
prehodov 

Občine

8 Brežice
6 Metlika
5 Koper
4 Ilirska Bistrica, Podčetrtek
3 Črnomelj, Lendava, Rogatec, Središče ob Dravi
2 Loški potok, Piran, Razkrižje, Zavrč
1 Bistrica ob Sotli, Kostel, Krško, Loška dolina, Ormož, 

Osilnica, Podlehnik, Rogaška Slatina, Videm, Žetale
0 Cirkulane, Črenšovci, Gorišnica, Hrpelje-Kozina, Kočevje, 

Kostanjevica na Krki, Ljutomer, Novo mesto, Šentjernej
Vir: Policija

Ob zunanji schengenski meji, torej meji z Republiko Hrvaško, leži 32 občin, 
od tega jih devet oz. okoli 28 % mejnega prehoda na svojem ozemlju nima. 
V tabeli so zajeti le kopenski mejni prehodi, ne pa tudi tisti za mednarodni 
morski in zračni promet.

 

PROIZVODNA DELA.
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Podravje � Preklic 
požarne ogroženosti 

Globe od 
200 do 
6.000 evrov
Uprava RS za zaščito 
in reševanje je minuli 
torek razglasila konec 
prenehanje velike požarne 
ogroženosti naravnega 
okolja, vendar le za severno 
polovico države. 

Rejcem, ki so zaradi nizkih cen 
mesa v hudih težavah, je kmetijska 
ministrica Aleksandra Pivec ponu-
dila enkratno državno pomoč, nuj-
ni pa so tudi sistemski ukrepi, ki jih 
bodo skupaj pripravili vsi rejci.

V hlevu ima 50 prašičev, 
a jih ne more prodati

»Panoga je v veliki stiski. Tre-
nutno imam v hlevu 50 prašičev, 
ki so primerni za zakol, a jih ne 
morem prodati nobeni klavnici, 
niti zadrugi. Vsi imajo trenutno 
dovolj svinjskega mesa, verjetno 
zaradi tega, ker imajo dogovorjen 
odkup iz tujine,« je zgrožen rejec 
Ivan Brodnjak. Ob tem dodaja, da 
se ta zgodba ponovi vsakič pred 
veliko nočjo, letos pa je to še prej 
in še veliko bolj množično. »Sedaj 

pač prašiče hranim naprej. Ti bodo 
zrasli in dosegli večjo maso, s tem 
bodo bolj zamaščeni in manj zani-
mivi za meso. Na koncu jih sicer 
vedno uspem nekako prodati, a po 
tako nizki ceni, da sem v zgubi,« je 
še povedal.

Je rešitev v znamki 
Izbrana kakovost?

Z letom 2020 se bo shemi Iz-
brane kakovosti pridružilo tudi 
svinjsko meso. Kot pravijo na mini-

strstvu, je cilj, da se čim več rejcev, 
klavnic in mesnopredelovalnih 
podjetij certifi cira. Predvidevajo, 
da bodo ob teh ukrepih trgovci 
prašičjemu mesu izbrane kakovo-
sti priznali višjo ceno. 

Tudi Brodnjak vidi rešitev izključ-
no v skupni znamki, ki bi domačim 
rejcem omogočila prodor na tr-
govinske police. »Že če bi se naše 
meso prodajalo po isti ceni kot 
tuje, bi bilo to dobro. Če pa bi nam 
zaradi te znamke uspelo iztržiti še 
kaj več, pa bo odlično. Največja te-

žava trenutno je, da sploh ne mo-
remo prodati mesa. Dogaja se isto, 
kot jeseni s sadjem, ki je ostalo na 
drevesih,« je povedal rejec.

O realnosti višje 
samooskrbe

Prašičerejci so zagotovili, da bo 
v prvih štirih letih 20 % vseh pri nas 
zaklanih prašičev tudi skotenih in 
vzrejenih v Sloveniji, v naslednjih 
štirih letih pa bi ta delež zvišali na 
60 %.

Dogovorili so se tudi, da bodo 
v strateškem načrtu predlagali 
sistemske ukrepe za dvig stopnje 
samooskrbe s prašičjim mesom 
na 50 %. Več kot to bi po mnenju 
rejcev v trenutnih razmerah težko 
realizirali, zlasti zaradi težav pri 
umeščanju novih hlevov v prostor 
in pri pridobivanju okoljevarstve-
nih dovoljenj. 

Brodnjak pa ob tem tudi dodaja, 
da ni problem v zastavljenih ciljih 
temveč v pogojih v kmetijstvu. 
»Mi brez dvoma lahko dosežemo 
takšno samooskrbo, morda celo 
višjo, a težava nastane, ko se kmet 
vpraša, ali se mu to izplača. Dokler 
bo lažje iti v službo za boljšo plačo 
kot pa rediti prašiče, ki jih proda-
jaš pod ceno, ne bo možno doseči 
take samooskrbe,« je še kritičen 
Brodnjak.

Slovenija, Podravje � Pol milijona za pomoč prašičerejcem in nova strategija za panogo

Rejci prašičev ne morejo prodati
Prašičerejo v Sloveniji zaradi nizke samooskrbe in nizkih cen mesa pestijo številne težave. Nekateri rejci svojih prašičev sploh 
ne morejo prodati. Ministrica je tako že odobrila pol milijona evrov za pomoč panogi, pripravljajo pa tudi nov strateški načrt.

Foto: Črtomir Goznik

Prašičerejci živali za zakol težko prodajo tudi, če jih ponudijo pod ceno. 

V Sloveniji prevladuje predvsem 
model družinskih manjših kmetij, v 
okviru katerih ženske zavzemajo 
pomembno vlogo. Delež žensk na 
kmetijskih gospodarstvih je prib-
ližno polovičen, vendar so lastnice 
kmetijskih gospodarstev le v 20 %. 
Ta podatek po ministričinih bese-
dah kaže, da položaj žensk, četu-
di opravljajo številnih pomembne 
funkcije na podeželju in kmetij-
skih gospodarstvih, ni ravno do-

ber. »Čas je, da se začnemo s tem 
ukvarjati v širšem družbenem kon-
tekstu, da začnemo o tem govoriti 
v javnosti. Vse z namenom, da bo 
položaj žensk na podeželju boljši,« 
je izpostavila.

Tudi nova predsednica sveta 
Vlasta Nussdorfer je prepričana, 
da je premalo prevzemnic kmetij: 
»Ženske se odrivajo, ponekod niso 
niti zaželene niti primerne. To je 
treba spremeniti. Imamo veliko 

deklet, ki so pripravljena v priho-
dnosti ostati doma, vendar mora 
država ponuditi primerno zakono-
dajo, primerne možnosti, da se jim 
to ne nazadnje tudi splača.« 

Po njenih besedah se morajo 
tudi kmečke ženske zavedati pra-
vic, ki jim nedvomno pripadajo. 

Ključne naloge novega sveta 
bodo v spremljanju položaja žensk 
na podeželju, podajanju predlogov 
za izboljšave in iskanju strokovnih 

rešitev. Naprej bo svet pregledal 
zakonodajo s področja pokojnin-
skega in socialnega zavarovanja in 
pravic, ki izhajajo iz tega naslova. 

Svet ima za zdaj 14 članic in 
članov, v njem pa so predstavni-
ki tako zveze kmetic kot Zveze 

slovenske podeželske mladine, 
Kmetijsko-gozdarske zbornice 
Slovenije, biotehniške fakultete in 
ZRC SAZU ter ministrstev za kme-
tijstvo, za delo, družino in socialne 
zadeve in za fi nance.

Slovenija, Podravje � Ob dnevu žena zaživel Svet za ženske na podeželju

Le 20 odstotkov kmečkih žensk je lastnic kmetije
Na pobudo ministrice za kmetijstvo je nastal Svet za ženske na podeželju. Gre za posvetovalni organ, ki ga bo vodila nekdanja 
varuhinja človekovih pravic Vlasta Nussdorfer. Cilj sveta bo krepitev socialnih pravic teh žensk.

Foto: Arhiv Ministrstva za kmetijstvo

Na pobudo ministrice Aleksandre Pivec nastal Svet za ženske na podeželju, ki ga vodi Vlasta Nussdorfer.

Ta je od 25. februarja veljala 
na območju celotne države. 
Zaradi dežja, ki je v začetku 
prejšnjega tedna nekoliko 
namočil predvsem severno 
polovico države, so preklicali 
veliko požarno ogroženost na 
območju Izpostav Uprave RS 
za zaščito in reševanje Kranj, 
Celje, Slovenj Gradec, Maribor, 
Ptuj in Murska Sobota ter v 
občinah Bovec, Kobarid in 
Tolmin na območju Izpostave 
Uprave RS za zaščito in 
reševanje Nova Gorica. 

V preostalih občinah na 
območju Izpostave Uprave 
RS za zaščito in reševanje 
Nova Gorica ter v občinah 
na območju Izpostav Uprave 
RS za zaščito in reševanje 
Ljubljana, Trbovlje, Brežice, 
Novo mesto, Postojna in 
Koper pa, ker je bilo padavin 
premalo, velika požarna 
ogroženost naravnega okolja 
do preklica še naprej ostaja v 
veljavi. Na teh območjih bosta 
Inšpektorat RS za varstvo pred 
naravnimi in drugimi nesrečami 
in Policija tako še vedno 
izvajala poostren nadzor.

Policisti so sicer v preteklih 
dneh kljub opozorilom o veliki 
razglašeni požarni ogroženosti 
in strogi prepovedi kurjenja 
v naravi obravnavali 
številne požare v naravi. Za 
neupoštevanje določb uredbe 
je zagrožena kazen od 200 do 
600 evrov za fi zične osebe, 
ki v obdobju velike požarne 
ogroženosti kurijo oz. požigajo 
ali brez dovoljenja pristojne 
izpostave uprave uporabljajo 
naprave ali izvajajo aktivnosti, 
ki lahko povzročijo požar, z 
globo od 1.000 do 6.000 evrov 
pa se lahko kaznuje pravne 
osebe.

Prašičereja je pomembna panoga
V Sloveniji pojemo največ svinjskega mesa na prebivalca, sto-

pnja samooskrbe pa je pod 40 %, tako da večino svinjskega mesa, 
ki ga pojemo, uvozimo. Strateški načrt, ki bo to težavo reševal, bo 
po besedah ministrice nastal v sodelovanju vseh členov v verigi, od 
rejcev do zadrug in klavnic, mesnopredelovalne industrije ter po 
možnosti tudi trgovcev. »Domačo prašičerejo čaka povezovanje in 
vzpostavljanje poslovnih in cenovnih razmerij v verigi, saj so v naj-
večjih težavah tisti, ki nimajo dolgoročnih pogodb za odkup, zato 
vsakič znova iščejo najboljšega kupca,« je povedala ministrica.

Vloga kmečkih žensk še vedno 
tradicionalna

Kmečke ženske doživljajo največ diskriminacij. Kar 17 % jih 
doživlja nasilje, 35 % jih nima lastnega dohodka, 9 % pa niti svo-
jega transakcijskega računa. Raziskave so pokazale, da je rav-
no na kmetijah delitev dela med spoloma najbolj tradicionalna. 
Ženske pa pogosto opravijo celo več del kot moški.

Največja slabost kmečkega življenja je po mnenju podeželskih 
žensk pomanjkanje časa. Kot negativno izpostavljajo tudi težko 
delo in ekonomsko odvisnost. 

Prednost življenja na kmetiji pa je po njihovem mnenju svo-
boda, stik z naravo, zdrav načinu življenja in biti sama svoja 
šefinja. To je pokazala raziskava o položaju kmečkih žensk, ki 
jo je pripravilo Ministrstvo za delo na podlagi anketnega vpra-
šalnika. Iz odgovorov je tudi razvidno, da je delitev dela na slo-
venskem podeželju precej tradicionalna. Kar 91 % žensk pomiva 
posodo, 90 % jih pripravlja hrano, v veliki večini pa tudi nakupu-
jejo in skrbijo za vrt. V moški domeni ostajajo dela s stroji in 
skrb za govedo, vendar pa je razlika v odstotkih na tem področju 
bistveno manjša. Iz te raziskave je tako razvidno, da ženske po-
gosto posežejo tudi po bolj »moških« delih, medtem ko obratno 
ne. Tudi zato je obremenitev žensk na kmetiji toliko večja.

Foto: MH

Štajerski tednik - 

na spletu  
z aktualnimi novicami  
vsak dan!

Da boste  
izvedeli prvi!

www.tednik.siwww.tednik.si



Štajerski TEDNIK torek, 12. 3. 2019     COLOR CMYK stran 8

torek � 12. marca 20198 V središču

Vabilo na malico
Da bi se (pred sprejemanjem predloga proračuna) tudi sama 

prepričala o dejanskem stanju, so jutri ptujsko županjo Nuško 
Gajšek povabili na malico. Čakajo jo: vonj po fekalijah, premajhna 
jedilnica, kuhinja v vlažni kleti, dotrajane inštalacije ... Malicala 
bo z otroki, v majhni, prepolni jedilnici. „Morda bo še deževalo, 
pa bo lahko spoznala še to realnost, s katero se redno srečujemo,“ 
pravi Širovnik in dodaja, da so bili že večkrat pred tem, da bi z deli 
začeli, a se je vedno zataknilo pri denarju. Zato sta razumevanje 
težav, s katerimi se na šoli srečujejo, in podpora politike pri tem 
projektu nujni. 

Prijave torej še niso zaključene, 
zato so številke začasne, dokaj jas-
no pa kažejo, kakšno bo stanje nas-
lednje šolsko leto. 

Na OŠ Ljudski vrt se n ekaj otrok 
še ni javilo, nekaj staršev predlaga 
odlog šolanja in jih mora preveriti 
komisija. Vpisanih pa je že 82 bodo-
čih prvošolcev v treh oddelkih na 
matični šoli in 15 učencev (1 odde-
lek) na podružnici Grajena.

Na OŠ Olge Meglič je trenutno 
vpisanih 40 prvošolcev, kar pomeni 
dva oddelka.

Prav tako dva oddelka načrtujejo 
v OŠ Mladika. Za šolsko leto 2019/20 
je vpisanih 42 učencev. Po seznamu 
pa še zmeraj iščejo sedem učencev, 
ki niso vpisani v nobeno ptujsko 

„Vsako leto znova se pojavi 
vprašanje o donosnosti Kurento-
vanja. Verjetno je Karneval v Be-
netkah ali v Riu bolj donosen, tre-
ba pa je upoštevati širino Kurento-
vanja z etnografskim, umetniškim 
in karnevalskim delom. Ta koncept 
smo na Ptuju razvijali vsa leta, prav 
tako se vsi deležniki strinjamo, da 
ga je treba tako peljati naprej,“ 
pravi Katja Gönc, direktorica Zavo-
da za turizem Ptuj. 

Prihodki: sponzorji 
154.000, MO Ptuj 
46.000 evrov ...

Čeprav fi nančno poročilo letoš-
njega Kurentovanja še ni zaklju-
čeno, je direktorica predstavila 
podatke, s katerimi razpolaga. Fi-
nančni prihodki letošnjega Kuren-
tovanja so od Mestne občine Ptuj 
znašali 46.000 evrov, največji de-
lež so prispevali sponzorji, in sicer 
154.000 evrov. K temu je treba 
prišteti še prihodke Karneval-
ske dvorane, ki za delovanje pod 
znamko Kurentovanja zagotavlja 
15.000 evrov in 10 % od prihodkov 

gostinskega dela, kar letos znese 
okrog 12.000 evrov. Zavod za tu-
rizem tako s približno 227.000 evri 
ustvarja javni del programa. „Ta je 
brezplačen in dostopen vsem. O 
vstopnini v tem trenutku ne razmi-
šljamo,“ poudarja Gönčeva.

Stroški: varnost, 
gostovanja, nagradni 
sklad, nočitve, 
okraševanje, 
prehrana 

Seveda pa Kurentovanje za seboj 
potegne tudi visoke organizacijske 
stroške. Zavod za turizem Ptuj med 
drugim zagotavlja sredstva osnov-
nim šolam in društvom za nabavo 
materialov za krasitev v času pusta, 
sofi nancira invalidske in mladinske 
organizacije za pustovanje, za-
gotavlja sredstva za organizacijo 
ex-tempore z vsemi odkupnimi na-
gradami (v višini 3.900 evrov), prav 
tako pa delež tudi za dobrodelne 
dogodke, kot sta Obarjada in Bejži 
čopič, kurent gre. Financirajo tudi 
nagradni sklad v višini 8.000 evrov 

Ptuj � Direktorica Zavoda za turizem o do

Kurentovanje z d
59. Kurentovanje je zaključeno. Organizator, Za
znane, je že zdaj jasno, da so poslovali pozitivn
kot poudarjajo na Zavodu, dobiček pri tem proj

Da so pogoji, v katerih deluje 
šola, slabi in da sta rekonstrukcija 
ter sanacija prostorov nuja, se za-
veda tudi občinska oblast. V osnut-
ku proračuna je zato predlagano, 
da se zagotovi vsaj nekaj denarja za 
začetek prenove, ki naj bi nato po-
tekala po fazah. Če bo mestni svet 
potrdil predlog proračuna v takšni 
obliki, bi za ureditev objekta OŠ 
Mladika zagotovili letos 450.000 
evrov. To sicer ne bo dovolj za celo-
vito energetsko prenovo stavbe, a 
je po mnenju ravnatelja Bogomirja 
Širovnika spodbuden in pomem-
ben korak v pravo smer. Da bi za-
dostili tehničnim standardom in 
normativom, pa bo treba še globlje 
poseči v občinski proračun.

Stroji bi se lahko 
pognali poleti

„Če bo dejansko obveljalo, 
da bo občina letos zagotovila ta 
sredstva, smo mi s tem zadovoljni, 
saj je fi nančna konstrukcija prip-
ravljena in projekt je razvojno na-
rejen. Prej so vse bili le načrti, brez 
podlage. Upamo le še na podporo 
politike, ki pa mislim in upam, da 
jo bomo imeli,“ pravi ravnatelj OŠ 
Mladika Bogomir Širovnik.

Če bo vse po planu, bi prvo fazo 
začeli letos poleti. Sprejetju pro-
računa bo sledila izbira izvajalcev. 
V šoli upajo, da bo razpis tekel 
gladko, brez pritožb. „Idealno bi 

Ptuj � V kakšnih pogojih bodo jedli šolarji, bo t

Vlažna, majhna, za
Po 20 letih prizadevanj naj bi se letos poleti končno zač

BRALCI IN POSLUŠALCI Radia-Tednika Ptuj,  

DOŽIVETJE V  
TOSKANI

2 dni, odhod 30. marca 2019

 
 

 

 

Ptuj � Vpisi v prvi razred

30 prvošolcev manj kot septembra 2018
Po trenutnih podatkih bo v novem šolskem letu na štirih osnovnih šolah 205 prvošolcev. Nekaj učencev bi se 
po evidencah sodeč še moralo vpisati, a prijave na nobeni ptujski šoli niso prejeli, kar nekaj pa jih je zaprosilo 
za odlog šolanja.

Foto: Media24

Številke še sicer niso dokončne, a število oddelkov je skoraj zagotovo 
možno napovedati.

šolo, spadajo pa v njihovo gravita-
cijsko območje. 

Za razliko od tekočega šolskega 
leta, ko je imela OŠ Breg dva oddel-
ka prvošolcev, bo v prihodnjem šol-
skem letu ponovno le en. Trenutno 
je namreč vpisanih 26 otrok. 

Začasno stanje vpisa kaže, da bo 
v novem šolskem letu na ptujskem 
205 prvošolcev, največ, kot vedno, 
v OŠ OŠ Ljudski vrt.

Število prvošolcev bi pomeni-
lo precejšen upad v prihodnjem 
šolskem letu glede na letos v prav 
vseh štirih osnovnih šolah. Skupaj 
bo predvidoma septembra 2019 v 
šolske klopi prvič sedlo okrog 30 ot-
rok manj kot septembra 2018. 
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in pokrivajo stroške gostovanj na 
Ptuju v času tega največjega kar-
nevala, pa tudi potovanja domačih 
skupin v tujino. „V sklopu Kuren-
tovanja se sofi nancirajo poti naših 
skupin v tujino. Za 20 mednarodnih 
skupin, ki so bile letos gostje na 
Ptuju, smo pokrili stroške nočitev 
(v skupni višini 12.000 evrov) in pre-
hrano. V povorkah (etnografska, 
otvoritvena in vrtčevska) nastopi 
5.500 mask in etnografskih likov,“ 
pravi direktorica. 

Zajeten zalogaj je tudi pogo-
stitev udeležencev po povorkah: 
vsem zagotavljajo topel obrok s 

pijačo, kar za zavod predstavlja 
strošek v višini 20.000 evrov.

Tudi zagotavljanje varnosti sta-
ne precej, a je nujno: „Na Ptuju so 
povorke tudi logistično in varno-
stno na visokem nivoju. Nekdo se 
je pošalil, da smo mesto spremenili 
v Alcatraz z varnostnimi ograjami, 
ampak na ptujskih ulicah je bilo ta 
dan kar 45.000 obiskovalcev. To 
pomeni, da je na trasi 35 varnostni-
kov, 16 organizatorjev povorke, 
mestno redarstvo in policija ter 
varnostna služba v stalni priprav-
ljenosti. Za varnost namenimo več 
kot 10.000 evrov.“ 

Gönčeva: 
»Poslanstvo 
Kurentovanja ni 
zaslužek«

Sistem, po katerem sta javni in 
komercialni del ločena,  se je tre-
nutno, vsaj za Zavod za turizem, 
izkazal kot najboljši. Ob tem, da 
se lahko posvetijo organizaciji 
javnih prireditev, so skorajda raz-
bremenjeni fi nančnega tveganja. 
„Poslanstvo Kurentovanja na Ptu-
ju ni v zaslužku. Skrbimo za širše 
interese, za dediščino, tradicijo, 
hkrati pa v mesto pripeljemo še 
tuje skupine, s čimer še krepimo 
raznolikost in popestrimo dogaja-
nje v mestu. Obiskovalce želimo 
privabiti v mesto, jim nuditi dobro 
zabavo in seveda omogočiti lokal-
nim podjetnikom, da jim predstavi-
jo svoje ponudbo in posebnosti,“ 
še doda Gönčeva. Z izkupičkom 
letošnjega Kurentovanja so zado-
voljni, kot pravi tudi zato, ker so od 
tega imeli veliko tudi ponudniki v 
mestu. Ugotavljajo, da so bili lokali 
v zadnjih tednih dobro obiskani. 
Poudarjali so tudi lokalno pustno 
kulinariko, ki vključuje krofe, fl an-
cate, kurentovo juho, kurentov 
krožnik in miške. 

Trenutne številke kažejo, da 
bo letošnje, 59. Kurentovanje za-
ključeno z okrog 10.000 evri zas-
lužka. Lani so poslovali približno 
za 2.000 evrov bolje. Na Zavodu 
pravijo, da je to razumljivo, saj so 
letos program obogatili z nočnim 
spektaklom in pestrejšim koncer-
tnim dogajanjem, kar je bil razlog 
za polnejše mesto. Dobiček bodo 
namenili drugim projektom, ki jih 
organizirajo.

onosnosti 59. Kurentovanja

dobičkom okrog deset tisočakov
avod za turizem Ptuj, že pripravlja fi nančno poročilo tega pomembnega dogodka. Čeprav točne številke še niso 
no. Prihodki so znašali 227.000 evrov, stroški so bili za okrog 10.000 evrov manjši. S tem so zadovoljni, čeprav, 
jektu ni ključnega pomena.

Foto: ČG 

te dni odločila politika

audarjajoča in prepolna jedilnica
čela sanacija stavbe OŠ Mladika. O nujno potrebni sanaciji se sicer govori že od leta 1995.

Foto: ČG 

Kako dobičkonosno 
je ptujsko Kurentovanje

Leta 2016 je javni in komercialni del Kurentovanja izpeljala 
Mestna občina Ptuj. Zaključili so s 699 evri presežka prihodkov 
nad odhodki. Leto kasneje so uvedli nov koncept in razdelili pro-
gram. 2017 je tako javni del Kurentovanja organiziral Zavod za 
turizem Ptuj, komercialnega pa podjetje Novelus, ki je ustvari-
lo izgubo. Lani je Zavod za turizem Ptuj zabeležil 12.000 evrov 
dobička, letos bodo še vedno v pozitivnih številkah, zaslužek bo 
okrog 10.000 evrov.

Ker bo ta urejen na travnati površini med enotama Marjetica in Nar-
cisa v neposredni bližini Panorame, ki je zgodovinsko bogato obmo-
čje, so projekt dopolnili še z zgodovinsko noto. Tam je namreč nekoč 
v resnici tekla jantarjeva pot – pot nekdanjih trgovcev z jantarjem in 
drugim blagom.

„Projekt je že izdelan, večino sredstev smo zbrali, veliko bomo po-
storili tudi zaposleni sami. Manjka nam še nekaj denarja, a upam, da 
nam bo uspelo in da bomo našli posluh še pri donatorjih,“ pravi Marija 
Vučak, ravnateljica Vrtca Ptuj. Pot bo sestavljena iz miselnih izzivov, 
da pa bo uspešno opravljena, bo treba pokazati nekatere motorične 
spretnosti, saj bodo na poti postavljeni različni gibalni izzivi.

Vrtčevska jantarjeva pot bo zaprtega tipa in bo namenjena vsem 
enotam vrtca. „Na tem območju sta dve največji enoti, dnevno je tu 
okrog 300 otrok, ki nimajo primernih igral. Zato bo tudi s tega vidika 
to pomemben projekt,“ je še dodala ravnateljica.

Investicija je ocenjena na 8.000 evrov, pri uresničitvi zamisli sta 
doslej pomagali podjetji Kreal in Intera. Projekt bi bil še bistveno draž-
ji, a bodo veliko zadev uredili zaposleni v vrtcu. S projektom se bodo 
poklonili 1950. obletnici prve omembe Ptuja, čemur bo letos posveče-
no tudi praznovanje dneva vrtca.

Ptuj � Vrtčevski projekt ob jubileju mesta

Motorični park
Jantarjeva pot
Predvidoma 13. junija bodo odprli motorični park Jantarjeva 
pot, ki ga bodo uredili v Vrtcu Ptuj. 

Foto: ČG 

bilo, da začnemo graditi jedilnico, 
a tudi ko gradiš hišo, začneš pri 
temeljih,“ pravi Širovnik. Kuhinja 
in jedilnica v šoli sta namreč ume-
ščeni v kletnih prostorih, kjer pri 
večjih nalivih prihaja do vdora odp-
lak. Kuhinja je vlažna, premajhna, 
sočasno lahko obeduje le okrog 80 
otrok. Kosilo imajo v treh izmenah. 
Zraven sanacije vodovoda in kana-
lizacije bi letos uredili še sanitarije 
in nov sistem ogrevanja.

Zaključek vseh 
del v dveh 
do treh letih

Gradbena dela naj bi zaključili 
v dveh do treh letih. Čaka jih tudi 
energetska sanacija objekta in ure-
ditev centralnega prezračevalnega 
sistema v mansardi. Naslednje leto 
pa bi lahko končno začeli graditi 
novo jedilnico in kuhinjo. Po nekaj 
letih bi tako šola končno ustrezala 
vsem standardom in normativom. 
„Občina bo glavni fi nancer, upamo 
še na kakšne razpise in sredstva 
tudi od drugod. Vemo pa iz izku-
šenj, da so včasih pogoji razpisov 
neumni,“ še dodaja ravnatelj, ki je 
vesel, da se bo občina vendarle lo-
tila prenove, skupno vredne okrog 
dva milijona evrov in pol.

Širovnik pa pri tem poudarja, 
da ni le OŠ Mladika tista, ki ima 
prostorske težave: „Trenutno so 
tri šole, ki potrebujejo še kakšna 
investicijska sredstva; naša, breška 
in OŠ Olge Meglič. Ljudski vrt in 
podružnica Grajena sta urejeni. 
Sam sem za to, da vse šole dobijo 
primerne prostore, ker si otroci to 
zaslužijo. Kot Ptujčan menim, da je 
treba razviti srednjeročni razvojni 
plan, ki bo podlaga za investicije 
v prihodnjih letih. Neodvisno od 
politike.“ 

Gajškova: 
»Šola čaka 
predolgo«

Kot pravi Gajškova, šola na ure-
ditev nedvomno čaka predolgo. 
V proračunu za leto 2019 je pre-
dlaganih 690.000 evrov za prvo 
fazo (od tega računajo na 240.000 
evropskih sredstev). S temi sred-
stvi se predvideva začetek izvedbe 
projekta. „V letu 2019 bi izvedli nov 
sistem ogrevanja ter sanacijo vo-
dovoda in kanalizacije,“ o prvi fazi 
projekta pravi Gajškova, ki se zelo 
dobro zaveda, da je ta projekt pri-
oriteta tega mandata, pri čemer ra-
čuna na enotno politično podporo.
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Letošnja zima je bila daleč od 
zim, ki smo jim bili v preteklosti že 
priča. Topla in z zelo malo ali skoraj 
nič snega. Po podatkih Agencije Re-
publike Slovenije za okolje (Arso) 
je zima 2018/2019 po še ne povsem 
preverjenih podatkih postregla z 
nadpovprečno toplim in osonče-
nim ter suhim vremenom. Za 1,3 
stopinje Celzija je bila na državni 
ravni toplejša od povprečja obdob-
ja 1981 do 2010, kar jo uvršča na 
približno štirinajsto najtoplejšo od 
leta 1961. »Odklon je bil največji v 
večjem delu Ljubljanske kotline s 
Polhograjskim hribovjem, v Posa-
vskem hribovju, na Koroškem, Koz-
janskem in Ptujsko-Dravskem po-
lju, kjer je presegal 1,5 °C, najmanjši 
pa na jugozahodu države, kjer je 
dosegal vrednost do 1 °C,« ugota-
vljajo na Arsu in dodajajo, da je bila 
zima skopa tudi s padavinami, še 
posebej na vzhodu. Zima je bila na 
državni ravni med približno deset 
najmanj namočenimi od leta 1961: 
»Padavin na ravni države je bilo ok-
rog 68 % dolgoletnega povprečja, 
vendar so vrednosti med različnimi 
regijami dosegale med 20 in 120 % 
dolgoletnega povprečja. Dežja je 
primanjkovalo najbolj na vzhodu 
države, nekoliko nadpovprečno 
namočen je bil edino severozaho-
dni del, pa še to le zaradi obilnih pa-
davin v prvih treh dneh februarja. 
Skladno s temperaturnim in pada-
vinskim odklonom sta bila količina 
snežnih padavin in trajanje snežne 
odeje močno pod dolgoletnim pov-
prečjem.« 

Najmanj namočen mesec na dr-
žavni ravni je bil december. Pada-
vin je bilo le 23 % dolgoletnega pov-
prečja in je med petimi najmanj na-
močenimi decembri od leta 1961. 

Zelo topel februar, 
zadnji februarski dan 
padali temperaturni 
rekordi 

»Po letni statistiki temperature 
in padavin je bila zima 2018/19 po-
dobna zimam 2007/2008, 1973/74 
in 1989/90, vendar je bil lahko 
vremenski potek precej različen. 
Letošnjo zimo so po temperaturi 
zraka najbolj zaznamovali decem-
ber, toplejši od povprečja in zelo 
podoben tistemu leto prej, vendar 
ne tako zelo topel kot decembri 
2011 in 2013–2015, povprečno topel 
januar in zelo topel februar. Od-
klon februarske temperature od 
dolgoletnega povprečja je na dr-
žavni ravni znašal okrog 3,1 °C, kar 
ga uvršča med osem do deset naj-
toplejših od leta 1961. Najtoplejši v 
tem obdobju je bil februar 1966, z 

odklonom okrog 5,2 °C od dolgole-
tnega povprečja.« 

Na Ptuju zadnji 
februarski dan 
rekordnih 21,3 ºC

V nasprotju z lanskim februar-
jem, ki se je končal z zelo izrazitim 
hladnim valom v zadnji dekadi me-
seca, se je tako letošnji zaključil 
z zelo toplimi zadnjimi dnevi. Na 
zadnji dan meseca so marsikje pa-
dali celo februarski temperaturni 
rekordi, ponekod so bile tempe-
rature celo višjo od rekorda prve 
dekade marca. »Po doslej zbranih 
podatkih je bilo najtopleje v Gačni-
ku v Slovenskih goricah, kjer se je 
28. februarja ogrelo na 24,1 °C. Gle-
de na arhiv uradnih meteoroloških 
meritev je to doslej najvišja izmer-
jena temperatura v februarju. Le 
za desetinko stopinje Celzija manj, 

torej 24,0 °C, smo v februarjih 1950 
in 1990 izmerili v Ajdovščini oziro-
ma v Vedrijanu (Goriška brda).« Na 
Ptuju je termometer pokazal kar 
21,3 ºC, kar je največ doslej v zgo-
dovini meritev.

Arso še poroča, da je bila zima 
tudi nadpovprečno osončena. Tra-
janje sončnega obsevanja je bilo na 
državni ravni za skoraj 20 % daljše 
od dolgoletnega povprečja.

Slovenija, Podravje � Nadpovprečno topla, osončena in suha zima

Padavin najbolj primanjkovalo na vzhodu
Letošnja meteorološka zima se je poslovila z rekordnimi temperaturami. Uvrstila se je na 14. najtoplejšo od leta 
1961, kar se tiče padavin, pa je med približno deset najmanj namočenimi.

Dijakinja tretjega letnika Lea-Marie Dovečar je dosegla drugo mesto 
in srebrno priznanje na državnem tekmovanju iz znanja nemščine. Lep 
uspeh sta dosegli tudi dve dijakinji na državnem tekmovanju Ekokviz: 
Sandra Kumer je odnesla srebrno priznanje, Lea Samec pa bronasto. 
Obe sta se udeležili podelitve nagrad in priznanj najboljšim dijakom, ki 
bo na sedežu podjetja Eles.

Letošnja tema, ki se dotika podjetništva, podjetnosti, ustvarjalnosti 
in inovativnosti, je za sodelujoče še poseben izziv. V tem okviru si lah-
ko za predstavitev izberejo zanimiva in uspešna podjetja v EU in jo 
dopolnijo z reklamnim oglasom v različnih komunikacijskih oblikah, 
lahko tudi v obliki igre na odru. V projektu letos sodeluje tudi Obmo-
čna obrtno-podjetniška zbornica Ptuj, saj bo nagradila avtorje treh 
najboljših reklamnih oglasov (po oceni strokovne komisije). Tudi sicer 
v obrtniški organizaciji načrtno pristopajo k vzgoji mladih za podje-
tništvo in podjetnost. Tako so pred leti že izvedli projekt UPI (ustvar-
jalnost, podjetnost, inovativnost).

Da bi bilo mladim lažje pri pripravi letošnje teme, so organizatorji 
projekta z njegovo koordinatorico Tatjano Vaupotič Zemljič, ravnate-
ljico OŠ Ljudski vrt, konec februarja pripravili delavnico, na kateri so 
jim predavatelji podali osnovne strokovne usmeritve. Boris Repič, di-
rektor OOZ Ptuj, je govoril o ustvarjalnosti, podjetnosti in inovativno-
sti ter preverjanju poslovnih idej. Osnove marketinga in kako izdelati 
dobro reklamno sporočilo je mladim približal Domen Uršič, direktor 
marketinga Hive project, tehnični vidik snemanja reklamnih sporočil 
pa Branko Veselič, SIP TV.

Akcija Spoznavajmo države EU je osrednji projekt, s katerim se na 
Ptujskem vsako leto spomnimo na obletnico vstopa Slovenije v EU, z 
njim je povezano tudi praznovanje osvoboditve mesta Ptuja in dneva 
Evrope, mlade in starejše pa vsako leto znova osvešča o pomembnos-
ti EU za našo prihodnost, pa tudi poglablja znanje o članicah EU. Do-
datno k temu prispevajo tudi vsakoletni obiski evropskih poslancev.

Ptuj � Spoznavajmo države EU 2019

Mladi o podjetnosti, 
uspešnih podjetjih in 
promociji
V jubilejnem letu 1950. obletnice prve pisne omembe Ptuja bo 
TD Ptuj v sodelovanju z osnovnimi in srednjimi šolami ter vrtci 
na Ptujskem pripravilo že 10. tematsko predstavitev v okviru 
projekta Spoznavajmo države EU. Prireditev bo 11. maja na 
Mestnem trgu, pričakujejo pa več kot 300 udeležencev.

Foto: Črtomir Goznik

Domen Uršič, Boris Repič, Branko Veselič in Tatjana Vaupotič Zemljič 
so predstavili letošnjo temo projekta Spoznavajmo države EU in podali 
strokovne usmeritve pri pripravi predstavitve zanimivih podjetij v EU.

Ormož � Uspešni gimnazijci 

Dve srebrni in 
eno bronasto priznanje
Dijaki Gimnazije Ormož tudi letos posegajo po zavidljivih re-
zultatih na državnih tekmovanjih.  

Šardone je druga najpogostejša 
sorta na svetu in najbolj prodajana 
sorta belih vin na svetovnih trgih. 
Ljubi tople poletne večere in jedi z 
žara. Ima neskončno paleto inter-
pretacij, saj ga lahko postrežemo 
k širokemu spektru jedi, je pove-
dala voditeljica omizja, nekdanja 
ptujska vinska kraljica Tanja Haupt-
man. Vinar Ivan Kramer je na febru-
arski vinski večer prinesel šardone 
letnika 2018 – svežega, z rahlo cve-
tico in nežno kislino, ki trenutno še 
zori v sodu. Na tem večeru so ga 
prvič postregli zunaj kleti.

Vinar Marko Kristančič je postre-
gel s šardonejema letnika 2018 in 
2016; slednji je bil eden bolj sonč-
nih letnikov, zato je vino precej 
strukturno in s potencialom nadalj-
njega zorenja v steklenici. Prihaja 
iz vinogradov na italijanski strani, 
kjer so zasadili pet različnih klonov 
šardoneja, s čimer iščejo ravno-
vesje med kislino, dozorelostjo in 

dodelavo v kleti z zorenjem v barik 
sodih. Šardone Kupljen pa osvaja z 
lepo harmonijo, usklajenostjo ter 
sadnostjo, z aromami oreščkov, 
mandeljnov in banan.

Za kulturne utrinke je na večeru 
šardoneja poskrbela odlična mlada 
pevka in fl avtistka Urška Forštna-
rič, ki nastopa samostojno in z raz-
ličnimi glasbeniki v tujini.

Največ glasov je tokrat dobil šar-
done Vinogradništva Kramer. Na 
marčevski Primusovi vinski zgodbi 
bo kraljeval traminec.

Ptuj � Primusova vinska zgodba s šardonejem

Vino neštetih interpretacij
Predzadnjo Primusovo vinsko zgodbo v 15. sezoni je pripovedoval šardone – suho in polsuho vino, ki so ga pridelali Vino-
gradništvo Kramer s Ptuja, vinar Marko Kristančič iz Goriških brd in vinar Kupljen od Sv. Jurija ob Ščavnici. Ljubitelji 
vin so vzorce vina pokusili ob izbranih jedeh gostinstva hotela Primus.

Foto: MG

S februarskega vinskega omizja o šardoneju

Foto: Črtomir Goznik

Udeleženci delavnice so pridobili osnovno znanje za pripravo reklamnih 
sporočil.

Foto: Dreamstime
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Iz tistega leta je tudi pohištvo 
v osrednjem prostoru, kjer je še 
lončena krušna peč, na kateri so 
otroci spali. V družini je bilo šest 
otrok, zadnja je v tej hiši do leta 
2003 živela teta Julika, ki je umrla 
leta 2004. Živa je še ena teta, ki bo 
letos stara 93 let.

Nikolajev oče je bil skupaj s svo-
jim bratom nekaj časa viničar pri 
grofu Herbersteinu. Leta 1938, 
ko ni več delal kot viničar, se je 
preselil v Maribor. „Sem eden od 
petih otrok, ki smo vsako leto na 
domačijo v Mestni Vrh hodili na 
počitnice. Pogosteje sem se na 
domačijo pričel vračati v letih 1990 
in 1991, ko je ta začela že močno 
propadati, saj je vanjo zatekalo z 
vseh strani. Poklicala me je teta, ki 
še živi, da smo hišo začasno zašči-
tili s folijo. Sam sem že takrat želel 
poklicati spomeniško varstvo, ker 
je bila hiša vredna zaščite, teti pa 
kot bi se bili bali, da jim bo potem 
hišo nekdo vzel. Sčasoma smo 
se nekako le uspeli dogovoriti za 
prihod spomeniškega varstva in 
so hišo zaščitili. Leta 1993 smo jo 
prvič prekrili s slamo, leta 1995 in 
1996 pa še gospodarsko poslopje, 
ki je prav tako zaščiteno. V nasled-
njih dveh letih smo jo podkopali, 
ji naredili temelje, skratka sanirali, 
napeljali telefon, nazadnje tudi vo-
dovod in elektriko. Obojega se je 
namreč teta Julika v začetku moč-
no otepala,“ povzema zgodovino 
domačije Nikolaj Murko.

S predlogom 
za državno zaščito 
ni šlo

Toča je v letu 2008 obe strehi 
uničila. Leta 2011 so hišo v celoti 
prekrili z novo slamo, obnovili fa-
sado in dve vgrajeni novodobni 
okni nadomestili s prvotnimi. Tudi 
ta dela so izvajali pod spomeni-
škim varstvom, obljubljena so jim 
bila evropska sredstva. Žal do tega 
ni prišlo, ker so izvajalcema plačali 
del zneska vnaprej. A morali so ne-
kaj narediti, da v hišo ne bi več za-
tekalo. S pritožbo niso uspeli, imeli 
so le stroške. Obljubljena sredstva 
so izgubili zgolj zato, ker je Nikolaj 
Murko denar nakazal predčasno – 
24 dni pred rokom, določenim za 

pridobitev sredstev. Pri tem pa po-
udarja, da je danes je pomembno 
le še to, da je hiša ohranjena.

„Medtem je bila celo predlaga-
na za spomenik državnega pome-
na, a ker se po letu 1996 stroka 

ni več oglasila, sem v podstrehi 
naredil sobo, ki je integrirana v 
hišo, sploh ni vidna, a naj bi s tem 
podrl pravila zaščite. Leta 2005 
sva z ženo Marijo dobila dovolje-
nje za nadomestno gradnjo kmeč-

ke hiše, ker sem vztrajal, da se mi 
nekaj dodeli, če že skrbim za ta 
spomenik lokalnega pomena. Do-
voljenja, da bi novo pokril s slamo, 
nisem dobil, ker bi bila potem le-
pša od spomenika, je bil odgovor 

stroke. Ta je bila v celoti samo-
oskrbna, teti Julika in Micika sta tu 
živeli skromno – in preživeli. Imeli 
sta dve kravi, tele je bilo na dve 
leti za davek, dva pujsa in okrog 
deset kokoši. Imeli pa sta tudi ve-
liko češenj, zato sem pogosto re-
kel, da prihajam na Češnjev Vrh, in 
kot je značilno za te subpanonske 
hišice, je bil tu tudi cvetlični vrt. 
Veliko cvetja je bilo vedno tudi na 
oknih. Živeli sta od češenj, skute, 
masla, pripravljali sta tudi odlične 
gibanice. Presežke sta prodajali 
na tržnici ali pa nosili v Grajeno, v 
odkupno trgovino,“ zgodbo ljudi 
iz nekdanje Herbersteinove viniča-
rije nadaljuje Murko.

Natasha z izkušnjami 
iz Amsterdama v 
trženje kulturne 
dediščine

Na ta vrh, od koder je lep pog-
led na vse strani, je Nikolaj Murko 
prišel na prošnjo tete, ki še živi, 
izključno zaradi tega, ker je kot go-
stinski in turistični delavec (35 let 

je vodil gostinstvo v Impolu) tudi 
na tej lokaciji želel razviti turistič-
no ponudbo in v tem okviru tržiti 
kulturno dediščino. Vmes je prišla 
bolezen, zato se je odločil, da bi 
poiskal „naslednika“, ki bi njegove 
zamisli razvil naprej. Oktobra lani 
je svojo namero objavil na spletnih 
straneh; največje zanimanje sta 
pokazali Natasha Golob in njena 
mama Cvetka. Prva je prišla mama 
in povedala, da je hčerka zaljublje-
na v stare stvari.

Natasha Golob trenutno še živi 
v Amsterdamu, kjer dela v mar-
ketingu, zadnja leta pa se vse bolj 
ukvarja s promocijo kulturne de-
diščine. To jo je tudi privedlo v Me-
stni Vrh. „Na Nizozemskem, kjer 
živim in delam zadnjih 12 let, veliko 
bolj kot pri nas v kulturni dedišči-
ni vidijo potencial. Ne privabljajo 
zgolj stavbe, temveč tudi zgodbe, 
ki jih te nosijo. Le primer je center 
Amsterdama, ki je pod Unescovo 
zaščito, znotraj tega je tudi rdeča 
četrt. Turisti bolj ali manj prihajajo 
zaradi četrti – ne toliko zaradi ar-
hitekture, ampak predvsem zaradi 
zgodbe.

Čar Herbersteinove viničarije je 
v tem, da zgodbe ni treba ustvari-
ti, ker ta že obstaja, treba jo je le 
raziskati, povezati in jo predstaviti 
svetu. Zgodba hiše predstavlja lep 
pogled v življenje ljudi na podeže-
lju zadnjih dvesto let. Z zakoncema 
Murko se sedaj dogovarjamo o 
odkupu domačije in pripadajoče-
ga zemljišča. Trg sem že raziskala, 
tako da vem, kje so tržne niše oz. 
kakšne ponudbe bi bil trg vesel. 
Pa ne samo trg, tudi lokalno oko-
lje. Zelo pomemben v tej fazi je 
pozitiven odziv okolja do zgodbe, 
ki jo želim razviti,“ je povedala Na-
tasha, ki ima v svojih načrtih polno 
podporo mame Cvetke, ki ji bo pri 
razvoju in trženju Herbersteinove 
viničarije v močno oporo.

Ptuj � Piše se zgodba podeželja za nove čase

Herbersteinova viničarija kmalu z novo vsebino
Nekdanja Herbersteinova viničarija v Mestnem Vrhu 90 je kulturni spomenik lokalnega pomena. Posebnost v njej je vinska klet, ki ni pod zemljo, ampak 
v skoraj isti višini kot bivalni prostori. Njeno zgodovino Nikolaj Murko pozna preko svojih starih staršev, ki so okrog leta 1875 pričeli živeti v njej in jo 
okrog leta 1930 odkupili. 

Foto: Črtomir Goznik

Herbersteinova viničarija v Mestnem Vrhu 90 je kulturni spomenik lokalnega pomena.

Foto: Črtomir Goznik

Herbersteinova domačija – lep pogled v življenje na vasi nekoč

Jezikoslovec dr. Matija 
Murko o ohranjanju 
kulturne dediščine: „Zbirajmo 
in hranimo torej svoje starine, 
starobitne in prisvojene, kolikor 
moremo, ker človeka, ki ni 
barbar, bo vedno zanimalo, 
kako so živeli njegovi predniki.“
Viktorija Dabič, društvo Zreli 
vedež: „Hiška bo dobila svojo 
vrednost, ko se bo tu začelo 
nekaj, tako kot je bilo nekoč. 
Še večjo težo pa bo dobila, 
če bi se lahko v delavnicah 
zbirali tudi mladi in spoznavali 
nekdanje življenje in delo na 
podeželju. V bližnji okolici 
namreč ni ohranjene nobene 
podobne hiške. Ko vidimo, 
kakšen je obisk Dominkove 
domačije, postaja to še večja 
vrednost. Vesela sem, da imamo 
takšno domačijo tudi v MO 
Ptuj. Ohranjanje dediščine je 
pravzaprav naša dolžnost, ne 
samo naša potreba.“

Foto: Črtomir Goznik

Pri obnovi so se potrudili, da bi ohranili čim več avtentičnosti, tudi pohištvo iz 30. let prejšnjega stoletja.

Foto: Črtomir Goznik

Nikolaj in Marija Murko z bodočo prevzemnico domačije Natasho Golob in njeno mamo Cvetko, ki sta že povabili 
na prve oglede viničarije v okviru dneva odprtih vrat. Že od zgodnjih devetdesetih let prejšnjega stoletja pa jo 
poznajo udeleženci pohodov Po poti Ivana Potrča in Matija Murka.



Štajerski TEDNIK torek, 12. 3. 2019     COLOR CMYK stran 12

torek � 12. marca 2019Kultura12

Svetniki so na zadnji seji občin-
skega sveta sklenili, da bodo 16 
društvom, kolikor jih imajo v občini 
Sveti Andraž v Slovenskih goricah, 
olajšali delovanje, zato jim ne bo 
treba plačevati za najem društve-
nih prostorov, prav tako bodo 
športna društva oproščena plačila 
za najem telovadnice. Izjema so 
prireditve, ki jih društva organizi-
rajo profi tno, torej zanje pobirajo 
vstopnino.  

Ker so društva še vedno fi nan-
cirana glede na preteklo leto, na 
občini že nekaj časa razmišljajo o 
spremembi, da bi namreč društva 
pripravila program za tekoče leto 
in bi jih fi nancirali v skladu s tem na-
črtom. Tako že imajo urejeno neka-
tere druge občine, prvi korak pa je 
sprememba pravilnika o delovanju 
in fi nanciranju društev.

V proračunu za letošnje in pri-
hodnje leto je za sofi nanciranje 
kulturnih dejavnosti namenjenih 
po 25.000 evrov. Kulturo v občini 
Sveti Andraž zaznamuje 120-letna 
bogata tradicija na področju ljubi-
teljske gledališke dejavnosti. Izro-
čilo in zgodovina pričata, da je bilo 
v Vitomarcih tudi po več premier 
letno in da so bile predstave ved-
no množično obiskane. Gledališko 
dejavnost so širili tudi izven meja 
sedanje občine in s tem pripomogli 
k prepoznavanju kraja. Tradicija se 

skozi leta nadaljuje in nadgrajuje z 
ustanavljanjem novih skupin in sek-
cij v okviru gledališke dejavnosti, 
pevskih in instrumentalnih skupin 
ter knjižnične dejavnosti. Društva 
vsako leto ob različnih prireditvah 
sodelujejo z razstavami in stojnica-
mi, na katerih se predstavljajo. Po-
membna nosilca kulturne ustvarjal-
nosti v kraju sta tudi podružnična 
šola in vrtec. Velika pridobitev je 
bila v letu 2013 obnovljena večna-

menska dvorana v Vitomarcih z 
gledališkim odrom, poleg nje pa so 
v občini najbolj ponosni na Hrgovo 
domačijo v Vitomarcih, kulturno 
dediščino, ki jo bodo prenovili z 
evropskimi sredstvi.

Večje investicije so za kulturo 
predvidene v novi fi nančni per-
spektivi 2019–2020 s prijavami 
na razpise EU. Eden takih je že 
odobren Lasov projekt E(t)noteka, 
vreden dobrih 47.000 evrov, s ka-

terim bodo v kletnih prostorih ob-
čine uredili medgeneracijski center 
za druženje, protokol in promocijo 
lokalnih izdelkov domačih proizva-
jalcev. 

Investicija v celostno 
podobo naselij

»Poleg zagotavljanja kakovo-
stne ponudbe kulturnih dejavnosti 
našim občanom in obiskovalcem 

vse več pozornosti posvečamo 
raziskovanju, obnavljanju in pred-
stavljanju naše kulturne dediščine, 
pomembna pa nam je tudi celostna 
estetska podoba naselij, zato načr-
tujemo ureditve javnih površin ozi-
roma parkov s spomeniki in kipi,« je 
povedala županja Darja Vudler.

Za sofi nanciranje športnih dejav-
nosti in posebnih projektov špor-
tnih društev je v občinskem prora-
čunu rezerviranih po 7.000 evrov 

za leto 2019 in 2020. Županja je 
opozorila na pomen športnih dru-
štev in klubov: »So nosilci športne-
ga udejstvovanja pri nas, spodbu-
jajo šport in rekreacijo mladine in 
odraslih, pripomorejo k ohranjanju 
in izboljševanju zdravja ter zmanj-
ševanju negativnih posledic današ-
njega načina življenja. Tega pome-
na se zavedamo tudi na občini.«

Za investiranje v športno infra-
strukturo letos nimajo denarja, 
so se pa s projektom Športni park 
Vitomarci prijavili na razpis Službe 
vlade za razvoj in evropsko kohe-
zijsko politiko, ki je vreden slabih 
50.000 evrov in je trenutno v oce-
njevanju. Če bo potrjen, ga bodo iz-
vedli v letu 2020, za takrat so rezer-
virali 42.000 evrov, kolikor znaša 
lastna udeležba v projektu. V špor-
tnem parku načrtujejo ureditev 
športnega igrišča, namestili bodo 
košarkarske koše, zgradili slačilnice 
za udeležence turnirjev, postavili 
otroška igrala in street workout 
opremo, uredili pa bodo tudi rusko 
kegljišče za izvedbo športnih aktiv-
nosti za različne generacije.

Sveti Andraž � Občinska društva naj bi se v prihodnje fi nancirala za tekoče leto

Društva oproščena plačevanja najemnine
V letih 2019 in 2020 je v občinski blagajni kulturi namenjenih po 25.000, športu pa po 7.000 evrov; večji investiciji sta obnova Hrgove domačije ter izgradnja e(t)noteke in 
športnega parka v Vitomarcih.

Foto: Arhiv občine Sveti Andraž

Tamburaški orkester Kulturno umetniškega društva Vitomarci

Majšperk � Financiran-
je športa in kulture

Letos več 
za kulturo

V letošnjem proračunu je za 
program športa namenjeno 
približno enako sredstev kot lan-
sko leto, pri kulturi pa je predvi-
deni znesek nekoliko višji. Raz-
log za to je energetska sanacija 
doma krajanov Ptujska Gora.

Za energetsko prenovo doma 
krajanov Ptujska Gora je v prora-
čunu predvidenih 154.273 evrov. 
Prenoviti nameravajo ostrešje, 
narediti izolacijo, snegobrane in 
strelovod ter zamenjati okna v 
spodnjem delu doma. »Ta dom 
energetsko še ni bil posodo-
bljen, v zgornjem delu streha 
pušča, zato je skrajni čas za sa-
nacijo,« pojasnjuje županja Da-
rinka Fakin. Ta prenova spada v 
proračunski del za kulturo, zato 
je za to področje letos name-
njenih nekaj več sredstev. Sicer 
posebnih odstopanj pri prora-
čunskih postavkah ni: še vedno 
bodo več kot 40.000 evrov na-
menjali za knjižničarsko dejav-
nost, 20.000 evrov pa za ljudsko 
kulturo; znesek bodo razdelili 
med šest kulturnih društev, ki 
delujejo v občini. Tudi program 
športa za letos ostaja približno 
enak kot lani. Med različne špor-
tne panoge bo razdeljenih dob-
rih 30.000 evrov, za vzdrževanje 
in investicije v športnem parku 
pa bodo namenili dodatnih 
48.000 evrov.

Odkar je občina Trnovska vas 
postala lastnica s slamo krite Si-
moničeve domačije, je prenova 
dobri dve stoletji stare lepotice 
stalnica na dnevnem redu tako 
občinskih sej kakor tudi nekaterih 
trnovskih društev. A v desetih letih 
ni prišla na vrsto in če ne bo kmalu 
opravljena nujna sanacija ter za-
menjana streha, se bo hiša sesedla 
sama vase. 

Tega se še kako zavedajo na ob-
čini, zato so se za fi nančno pomoč 
prijavili na dva razpisa; čeprav ne 
toliko, kot so upali, pa vendar bodo 
nekaj denarja za prenovo dobili. 
Ker ga ne bo dovolj za celovito 
rešitev sanacije objekta, je mnenje 
občinskih svetnikov glede prenove 
in umestitve vsebin deljeno. Za rea-
lizacijo bi potrebovali približno 200 

tisoč evrov, doslej so pridobili po-
zitivno odločbo za stanovanjski del 
kompleksa, in sicer za 50 tisočakov.

»Kaj zdaj storiti? Znašli smo se 
pred dilemo, ali gremo v prenovo 
ali stvar opustimo. Zavedamo se, 
da je hiša v zelo slabem stanju, da je 
nujno nekaj narediti, jasno pa nam 
je tudi, da nas bo to ogromno stalo, 
a občina denarja nima,« je povedal 
trnovski župan Alojz Benko. 

Nesmiselna obnova 
brez vsebin

»Kar nekaj svetnikov je za to, da 
projekt ustavimo, sam z drugo sku-
pino pa menim, da moramo dalje. 
In tudi bomo. Vsaj osnove lahko 
naredimo; najprej bomo obnovili 
slamnato streho in utrdili teme- lje hiše, vmes pa iskali nove ideje 

in možnosti fi nanciranja. Poleg 
gradbene sanacije, ki je nujna, pa 
so nujne tudi prave vsebine v pre-
novljenem objektu; če namreč v 
Simoničevi domačiji ne bo vsebin, 
ki bodo vsaj delno poplačale redne 
stroške, prenova ne bo imela po-
sebnega smisla.«

Obnovo in nove vsebine v Simo-
ničevi domačiji so razdelili na dva 
projekta, in sicer so prvega poi-
menovali Obujanje starih običajev 
panonske hiše s slamnato streho, 
drugega pa Življenje pod slamnato 

streho Simoničeve domačije; oba 
so preko ptujskega LASa prijavili 
na javni razpis. Prenova bo po-
tekala pod nadzorom Zavoda za 
varstvo kulturne dediščine, saj je 
občina Simoničevo domačijo raz-
glasila za kulturni spomenik.

Prvi projekt zajema obnovo go-
spodarskega dela domačije pa tudi 
postavitev muzeja, organizacijo 
raznih prireditev in delavnic ter 
prikazov starih običajev in tehnik. 
Poleg občine Trnovska vas so par-
tnerji projekta Društvo za ohra-
njanje običajev Ločič, Bolfenško 

društvo ljubiteljev stare tehnike in 
podjetje Pika. V drugem projektu 
je predvidena obnova stanovanj-
skega dela in ureditev ustreznega 
prostora za medgeneracijsko dru-
ženje z možnostjo bivanja, poleg 
občine so partnerji Društvo gospo-
dinj, Turistično društvo in podjetje 
Pika. Za oba projekta je izdelana 
projektna dokumentacija, prido-
bljeno je gradbeno dovoljenje, po 
pozitivni odločbi za obnovo in vse-
bine na občini pripravljajo javno 
naročilo za gradnjo.

Trnovska vas � Obujanje starih običajev in življenja pod slamnato streho

Simoničevi domačiji se obetajo lepši časi 
Ker denarja ne bo dovolj za celovito rešitev sanacije objekta, je mnenje občinskih svetnikov glede prenove in umestitve vsebin deljeno; kljub 
temu naj bi se osnovna sanacija začela.

Foto: Senka Dreu

Kot kaže, se bo po letih propadanja prenova dobri dve stoletji stare lepotice le začela.

Hiša z ohranjeno črno kuhinjo
Simoničeva domačija v Trnovski vasi je ena redkih ohra-

njenih izvirnih panonskih domačij v Sloveniji. Stavba je 
lesena, »cimprana«, s slamnato streho in zgrajena v obliki 
črke L. Zgrajena je bila leta 1787. Najprej se vstopi v »prik-
let« oziroma hodnik, od tam pa naravnost v lepo ohranjeno 
črno kuhinjo, edino ohranjeno daleč naokrog. Levo od vho-
da je velika sprednja soba/hiša s krušno pečjo, desno pa 
zadnja soba/hiša. Desno od kuhinje je kamra, v kateri je bil 
nekoč krompir. 
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Ansambel je nastal kot spon-
tana ideja sester Oražem, da ne 
bi samo poslušale, ampak tudi 
izvajale glasbo. Sestavljajo ga 
sestre Oražem, Ana, Ema in 
Kristina ter Karmen Palčar. 

Ana je vzgojiteljica v vrtcu, 
Ema študira kemijsko tehnolo-
gijo, Kristina krajinsko arhitek-
turo, Karmen pa je logistična 
tehnica. Poleg ljubezni do glasbe 
jih povezuje tudi strast do kuha-
nja, rade imajo živali, predvsem 
pa rade kaj skupaj ušpičijo. Pri-
hajajo iz Lukovice oz. Grosuplje-
ga. Tako kot je spontano nastal 
sam ansambel, tudi pri imenu ni 
bilo nič drugače. Na prvih na-
stopih še niso imele imena, zato 
so vedno na vprašanje, kako se 
imenujejo, rekle, da je skrivnost; 
tako je ostalo vse do danes. Za-
čelo se je z malo začetnico, nato 
je prišla skrivnost z veliko zače-
tnico. Še vedno pa ime skriva 
tisto glavno, da so v ansamblu 
samo dekleta, ki so že po naravi 
rada skrivnostna.

Igrajo predvsem narodno-za-
bavno glasbo, od tistih res starih 
melodij do novejših. Zaradi igra-
nja na veselicah in povpraševanja 
igrajo tudi druge zvrsti glasbe. 
Nekaj skladb zanje sta ustvarila 
Milan Capuder in Anže Zavrl. 
Najbolj pa so ponosne na to, da 
glasbo in besedila ustvarja Kar-
men. Vsaka njena skladba ima še 
posebno težo, z največjim vese-

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —   Ansambel Skrivnost

Šteje le iskrena glasba
„Narodno-zabavna glasba nas 
spremlja že vse življenje, zato 
smo vajene, da nas obkroža, a 
vseeno nam ni samoumevna, 
pomiri nam dušo in nas razve-
seljuje. Težko pa se je opredeliti, 
ali gre v pravo smer ali ne in kaj 
sploh je prava smer. Vsaka stvar 
se razvija, napreduje, nazaduje. 
Tudi pri glasbi je prav, da se raz-
vija in raziskuje svoje neskončne 
meje. Raje bi rekle, da gre skozi 
različna obdobja. Vedno se lah-
ko odločiš, v katerem obdob-
ju boš ostal, ali boš šel naprej, 
poiskal nekaj novega, svojega, 
če tako želiš. Festivali so dobra 
stvar, pomagajo pri promociji, 
lahko predstaviš nove pesmi in 
dobiš takojšen odziv publike in 
stroke. Poleg tega spoznaš tudi 
druge ansamble, se povežeš z 
njimi, deliš izkušnje,“ pa članice 
ansambla Skrivnost razmišljajo 

o narodno-zabavni glasbi oz. so-
dobnih tokovih v njej.

Predvsem pa si Ana, Ema, Kri-
stina in Karmen želijo čim prej 
posneti nove pesmi, pripravljena 
so že, nove videospote ter se čim 
pogosteje predstaviti ljubiteljem 
narodno-zabavne glasbe po vsej 
Sloveniji in tudi v tujini. Počasi 
se že pripravljajo na turnejo po 
Kanadi, kamor potujejo konec 
letošnjega poletja, zato se inten-
zivnost vaj že povečuje. Na nji-
hovih nastopih je vedno veselo, 
„veselo“ pa je večkrat tudi pred 
samimi nastopi, ko kaj pozabi-
jo, npr. obleko, pa kitaro, tudi 
s čevlji je včasih križ, ko se tri 
prikažejo z eno barvo, četrta pa 
z drugo. Pomembno je le, da jim 
nikoli ni dolgčas, rade se družijo 
in skupaj ustvarjajo.

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Skrivnost

ljem jih posnamejo in predsta-
vijo ljubiteljem narodno-zabav-
ne glasbe. Repertoar sestavljajo 
same, igrajo tisto, kar jim je 
všeč, pesmi, ki jih navdihnejo 
in ob njihovem izvajanju dobro 
zazvenijo, ne glede na to, koliko 
so znane. „Iskrena glasba je tista, 
ki šteje. Slak nam je pri srcu, pa 
tudi Avsenik, Mihelič in drugi. 
Trudimo se igrati tako imenova-
ne 'ženske' komade, saj se v njih 
lažje začutimo,“ pravijo članice 
ansambla Skrivnost, ki kot an-

sambel s samo ženskimi vokali 
drugače zazveni, in dodajajo, da 
ima vsak avtor svojo zgodbo, na 
svoj način čuti in zapiše glasbo.

Nastopajo po vsej Sloveniji, 
občasno tudi v Italiji in Avstriji. 
Dve leti so bile predskupina An-
sambla Saša Avsenika na njiho-
vih veselicah, lani so nastopale z 
Dejanom Vunjakom. Predvsem 
pa si želijo lastnih „veselic“, ne-
kaj so jih tudi že odigrale. Na-
stopajo tudi na praznovanjih, 
odprtjih in podobnih dogodkih. 

Sprevod skozi središče kraja je 
vodil pihalni orkester Kulturne-
ga društva Podlehnik, predsta-
vili so se otroci in vzgojiteljice iz 
podlehniškega vrtca, učenci in 
učitelji Osnovne šole Podlehnik, 
člani Etnografskega društva Orači 
Jablovec, društva Koranti Pod-
lehnik, Turističnega društva Pod-
lehnik in Kulturno-folklornega 
društva Podlehnik.

Prireditve se je udeležil tudi 
sam princ ptujskega karnevala, 
baron Jakob Zekel Videmski (Dar-
ko Cafuta). Skupaj se je zvrstilo 
okoli 250 maškar, obiskovalcev 
prireditve so organizatorji našteli 
okoli 300.

Preminulemu Pustu so se pok-
lonili z minuto molka, pater je da-
roval mašo, žlahta je ob hudi izgu-
bi tulila. Pokojnika so slednjič mo-

rali pospremiti do zadnjega metra 
njegovega trpljenja in ga zažgati. 
Žalujoče je nekoliko potolažila že 
tradicionalno bogata pogostitev 
z jedmi, kakršne so v teh krajih ob 
pustu pripravljali nekoč; v dvorani 
podlehniškega večnamenskega 
društva so jo pripravile članice 
Društva podeželskih žena občine 
Podlehnik.

Že lep čas v prvem nadstropju 
ormoškega gradu v Grajskem cen-
tru dvakrat mesečno, navadno ob 
torkih, certifi cirana učiteljica me-
ditacije in joge Jana Plavec izvaja 
prav posebno obliko joge – jogo za 
otroke. Gre za vadbo, ki jo otroci iz-
vajajo skozi igro in domišljijski svet. 
Tako, denimo, oponašajo mačko, 
ki se najprej uklanja, nato pa jezno 
zaobli hrbet in zaprha. Na tak način 
raztegnejo hrbtenico. Ali pa pihajo 
milne mehurčke in pri tem krepijo 

pljuča; se uležejo na hrbet, dvigne-
jo noge in se pretvarjajo, da vozijo 
kolo. Naredijo svečo, drevo … »Iz-
vajamo vaje iz joge asana, prilago-
jene otrokom. Bistveno pri jogi je, 
da se otroci razgibajo, raztezajo 
in krepijo mišice ter izvajajo različ-
ne dihalne tehnike za umirjanje in 
boljše počutje. Otroci izvajanja teh 
položajev ne dojemajo kot vadbo, 
saj vse poteka skozi namišljeno 
zgodbo, potovanje, igro … Tako 
se, denimo, odpravimo v Afriko ali 

pa s kolesom na kmetijo, oponaša-
mo mačke, si naredimo sendvič … 
Vadbo sproti prilagajam skupini,« 
pojasni Plavčeva.

Več kot le igrivi vadbi se pogosto 
pridružijo tudi starši. In kako pote-
ka vadba? »Najprej sedimo v krogu 
s sklenjenimi nogami – naredimo 
rožico, zapojemo pozdrav om, kar 
pomeni moja duša pozdravlja tvo-
jo dušo, kajti joga je netekmovalna 
oblika vadbe, v kateri smo sami 
sebi tekmeci. Potem delamo različ-
ne asane in dihalne vaje oz. v domi-
šljijskem svetu oponašamo živali, 
rastline, predmete … Zapojemo 
tudi kakšno pesmico, naredimo 
pozdrav soncu in se sproščamo. 
Včasih kaj na to temo tudi ustvar-
jamo.«

Vadbe so brezplačne in primer-
ne za otroke od tretjega leta sta-
rosti naprej.

Ormož � Na brezplačno jogo za otroke

Več kot le igriva vadba
Čeprav so otroci radi nenehno v gibanju, jim ustreza tudi 
sproščanje. Dokaz za to je joga za otroke, ki jo brezplačno 
izvajajo v Grajskem centru za družine Ormož.

Foto: MH

Podlehnik � Pokop Pusta

Krsta s pokojnikom izginila 
v plamenih
Na pustni torek se je stegnil predragi nori Pust, od njega so se žalujoči poslovili z 
že tradicionalno slovesnostjo pred večnamenskim centrom v Podlehniku.

Foto: Karmen Arnuš

Pustu se je čas med nami iztekel, na vrsti je post.
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 1/2 litra mleka, 100 g pšeničnega zdroba (lahko instant), 4 jajca, 100 g masla, 50 g sladkorja, pest rozin, 
ščep soli, nastrgana lupinica limone, naribana jabolka (3–4).
Pristavimo mleko, dodamo ščepec soli in ga zavremo. Zakuhamo pšenični zdrob. Ko se zgos�, posodo odstavimo. 
V kuhan zdrob damo maslo, sladkor, limonino lupinico in rozine ter premešamo. Med tem časom olupimo in na-
ribamo jabolka. S paličnim mešalnikom razmešamo jajca in vlijemo v še topel kuhan zdrob. Premešamo z metlico 
in polovico vlijemo v pomaščen pekač. Po testu podevamo jabolka, sladkamo, lahko potresemo s cimetom. Na vrh 
zlijemo preostalo maso. Narastek pečemo pri temperaturi 200 stopinj Celzija 35 minut oziroma do zlato rjave barve. 
Postrežemo ga z vročo malinovo ali podobno marmelado.

Sestavine: 4 piščančja bedra, 150 g starega belega kruha ali žemljic, 150 ml mleka, 1 srednje velika čebula 
(80–100 g), 2 žlici olja, 1 jajce, šop svežega peteršilja, ščep soli, ščep črnega popra, ščep sveže naribanega 
muškatnega oreščka, malo olja za namas�tev pekača.
Čebulo olupimo, jo drobno nasekljamo in prepražimo, da postane zlato rjava. V plas�čno posodo damo na čim 
manjše koščke narezan kruh in ga prelijemo z mlekom. Dodamo jajce, prepraženo čebulo, drobno nasekljan 
peteršilj, ščep soli in popra ter ščep sveže naribanega muškatnega oreščka. Vse skupaj temeljito premešamo 
in pus�mo sta� 10–15 minut, da se kruh prepoji z mlekom in zmehča. Piščančja bedra splaknemo z vodo in 
osušimo s papirna�mi brisačami. S prstom previdno ločimo kožo od mesa in tako nastali prostor napolnimo z 
nadevom. Nadevana bedra damo v naoljen pekač in pečemo 45–50 minut v pečici, ogre� na 180 stopinj Celzija.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

jota s kislo repo, 
zdrobov narastek z 
jabolki

kremna juha iz 
brstičnega ohrovta, 
makaronovo meso, 
endivija, puding

fižolova juha, puranji 
zrezki v naravni 
omaki, riž, rdeča 
pesa, kakavove 
rezine

zelenjavna juha, ocvrt 
ribji file, špinača, pire 
krompir, palačinke

cvetačna juha, 
krompirjeva musaka, 
motovilec, kruhov 
narastek

kokošja juha z zdrobo-
vimi cmoki, nadevana 
piščančja bedra, br-
stični ohrovt v omaki, 
solata, pijana nevesta

dušeno sladko zelje, 
kranjska klobasa, 
jogurtove miške

Nadevana piščančja bedraNadevana piščančja bedra Zdrobov narastek z jabolkiZdrobov narastek z jabolki

Zdaj je primeren čas za obrezovanje, predvsem listavcev. Sokovi še 
ne krožijo, njihovo iztekanje še ne bo slabilo rastlin. Ker so korenine že 
aktivne, dan pa se daljša, se bodo rane tudi hitro zarasle. Kljub temu je 
treba vedeti, da vsako obrezovanje pospeši tudi poganjanje brstov. Zato 
je včasih bolje počakati pri rastlinah, ki rade pomrznejo. To so pred-
vsem vrtnice, sama čakam tudi s čiščenjem hortenzije. Prav tako velja 
to za večino sredozemskih rastlin. Potem pa začnejo gnati poganjki in 
čas za rez se počasi končuje. Le iglavci so izjema, zanje je najboljši čas 
rezi, ko poganjajo nove poganjke. Poletne rezi, posebej po obiranju, so 
tudi možne. Poleti porežemo predvsem spomladi cvetoče grme, to so 
forzicije, japonska kutina … Ti namreč cvetijo na lanskem lesu, in če 
jih porežemo prej, odrežemo tudi cvetove. Vsaka rez pa se mora končati 
konec avgusta. V tem času se tok sokov iz korenin v liste počasi obrne 
nazaj v korenine. Rastline pošiljajo rezervno hrano navzdol, da bodo 
spomladi lahko črpale to hrano za novo rast. V februarju je še premrzlo, 
da bi upodabljale hranila iz zemlje. Če mi režemo takrat, obrnemo ta 
tok navzgor, s tem pa rastlinam vzamemo ogromno energije, hranil … 
Občutno jim skrajšamo življenjsko dobo. V primeru dolge jeseni in 
trde zime pa pomrznejo, saj lahko zaradi prehitre rezi in dolge jeseni 
začnejo ponovno gnati mlade poganjke, ki bi sicer pognali spomladi. 
Masakrirati drevje in grmovje jeseni je torej smrtni greh obrezovanja. 
Pa prav to opažam v zadnjih letih zelo pogosto na javnih površinah, 
posledično pa tudi na vrtovih. Vsa ta pravila veljajo tudi za živo mejo, 
tudi ciprese, čeprav napačen čas rezi ni tako viden. 

Močnejša rez povzroča močnejšo rast
To je drugo pravilo, o katerem večina ljudi ne ve ničesar. Pogos-

to sadimo drevesa in grmičevje na mesta, kjer odrasle ne bodo imele 
več dovolj prostora. Mnogi menijo, da lahko z rezjo vzdržujejo rastline 
manjše. Pa ne bo šlo, kmalu bodo propadle.

Zeleni nasveti

Obrezovanje okrasnih rastlinObrezovanje okrasnih rastlin
Toplo vreme v preteklih tednih nas je že vse poklicalo na plan. Mnogi ste se že lotili ali pa se še boste lotili tudi ureja-
nja okrasnega dela vašega vrta. Dvoje je zdaj v prvem planu, obrezovanje in gnojenje. Ker imamo v naši okolici slab 
vzgled, kako se reže, kdaj se reže, naj si dovolim še enkrat napisati osnove rezi vseh rastlin.

Ostanek veje odrežemo kakšen centimeter za to drobno vejico. Bolj bo 
izbrana vejica drobna, bolj boste umirili rast. Če režete za brstom, boste 
rast pospešili. Če režete za cvetnim brstom, se bo rast tudi umirila. Rez 
naj bo rahlo poševna in vedno naj bo poševnina usmerjena stran od 
brsta ali veje. 

Debelejše veje, predvsem tiste, ki jih je treba odžagati, odrežite tako, 
da najprej zarežete spodaj kakšen centimeter v les. Nato seveda režete 
od zgoraj navzdol proti že narejeni rezi. Tako boste preprečili, da bi se 
vam spodaj ob koncu rezanja, žaganja veja zacepila v les, ki ostane. Vse 
večje rane (nad 5 cm) zamažite s cepilno smolo.

Rez vrtnic
Večine okrasnih grmov ni treba rezati, le čistimo jih. Vrtnice pa re-

žemo. A ne vse. Plezalke samo očistimo, izrežemo star les, drugega ne 
naredimo. Pokrovne vrtnice vsaki dve leti močno porežemo, nekje do 
12 cm nad tlemi. To lahko naredite tudi s škarjami za živo mejo. Po 
taki rezi svetujem, da rastline poškropite z bakrenimi listnimi gnojili, 
da preprečite okužbe. 

Grmičaste vrtnice in čajevke pa režemo. Najprej odstranite vse stare, 
zvite, poškodovane veje in tiste, ki vam rastejo v grm. Pustite pet lepih, 
glavnih, močnih vej. Če želite gosto, močno rast, če imate šibke čajev-
ke, potem te veje porežite na 3–5 brstov. Če pa so grmi močno, gosti, 
če ne želite take goste rasti, pa režite nad 8. brstom oz. 6.–8. brstom. 
Torej pogledate in preštejete brste od tal. Zadnji brst, nad katerim boste 
odrezali, mora obvezno gledati iz grma, zato se ne obešajte natančno 
na številke, ki sem jih napisala. Rez naj bo 1 cm nad tem brstom in po 
možnosti poševna, poševnina pa stran od brsta. 

Po rezi vrtnice, pa tudi druge rastline, okopljite, pognojite, najboljši 
je kompost (3–5 l/m2), nato pa zemljo okoli njih prekrijte. Najboljši so 
pokošena trava, volna, slama, listje … 

Porežemo tudi sivke
Tudi sivke, pa tudi žajbelj, je nujno rezati. Spomladi jih porežemo 

povsem do tal, to pomeni nekje 10–15 cm nad tlemi. Poleti, po cvete-
nju, se sivka še enkrat poreže, in sicer se pokrajša nekje za 30 % popnja-
kov. Rez naj se opravi do konca avgusta. Za konec pa še ena prošnja. 
Mnogi boste porezano na kupih hranili za velikonočni ali prvomajski 
kres. V tem primeru te kupe večkrat vsaj močno pretresite, saj si v njih 
hitro najdejo dnevno zavetje ježki. Ko se na to navadijo, jih v kresovih 
veliko zgori. Pa gre za izredno koristne živali.

Foto: Miša Pušenjak

Vedno se zavedajte, da močnejša rast povzroči močno obraščanje in s 
tem večje in gostejše rastline. Zato tam, kjer želimo imeti manjše rastline, 
režemo manj … Obratno pa naredimo pri vrtnicah, na primer, če si želimo 
močno in gosto rast. 

Kako torej rezati
Najprej razmislite, ali je rez sploh potrebna. Po večini okrasne grme in 

drevesa režemo samo zato, da odstranimo star, poškodovan les, da spusti-
mo v grme več svetlobe. Razen žive meje, ki jih režemo v določeno obliko 
in sploh ne gledamo, kaj počnemo, režemo vedno tako, da si na mestu, ki 
si ga izberemo, poiščemo vejico ali brst, ki gledata ven iz grma ali drevesa. 
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 12. marec  do 19. marec 
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ☺ €€ �

Bik � ☺☺ €€€ ���

Dvojcka ��� ☺☺ € ���

Rak �� ☺ €€€ ��

Lev ��� ☺☺ € ���

Devica �� ☺☺☺ €€ �

Tehtnica ��� ☺ €€€ ��

Škorpijon � ☺☺ €€ ���

Strelec ��� ☺☺☺ € ��

Kozorog �� ☺ €€€ �

Vodnar ��� ☺☺☺ € ��

Ribi �� ☺☺☺ €€€ �

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 18. marca. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je: 
Jaka Zemljarič, Gorišnica.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

1 5 2 7 9

4

6 1 5 7

8 1 4 2

5 2 9 1

6 4 9 7

3

8 5 6 3 4

Oni dan je nekomu za šan-
kom zakrulilo v želodcu. Bilo 
je okrog malice. »Ja, bo treba 
nekaj pojesti. Grem na kislo 
zelje,« pravi prvi, drugi pa: 
»Jaz pa na pečenko.« »Torej 
bosta v povprečju pojedla se-
gedinarja,« smo bili pametni 
preostali.

In tako se je začelo: o pov-
prečjih, o statistiki, o tem, 
kdo laže, kdo goljufa, kdo to 
počne namerno in kdo je tako 
neumen, ker temu verjame. 
Modrovanje je prešlo na ne-
davni članek v časopisu o tem, 
zakaj so nekateri kmetje dobili 
eno višine škode za pred dve-
ma letoma pozebli pridelek, 
drugi pa precej nižjega. Pa so 
na ministrstvu pojasnjevali, da 
so oni izračunali podatke na 
osnovi statističnih podatkov. 
Te pa seveda vsi napovedu-

jemo po svoji vesti. Kaj pa v 
Ljubljani vedo, koliko je zras-
lo na neki njivi na Štajerskem! 

In ker človek nikoli ne 
ve, kdaj mu bodo do-

datno obdavčili vsako 
pridelano zrno pšenice, 
raje prijavi kak kilogram 

pridelka manj kot več. Zi-
her je ziher. In to počne iz 
leta v leto. Pa pride poze-
ba. Ali toča. Ali poplava. 

Ali vetrolom. Ali suša. 
Ali že kak hudič, za-

radi katerega 
je pridelek 
tako rekoč 
uničen. Dr-
žava obljubi 

pomoč. Kar človek 
zagrabi z obema roka-

ma, če že ponujajo. 
In da bo te pomo-
či čim več, je treba 

prikazati čim večjo škodo. Kaj 
pa oni v Ljubljani vedo, kako 
je kazalo za leto 2017. Re-
kordno bi bilo! Na, pa ti gredo 
ti nesramni birokrati računat 
povprečni pridelek za nekaj let 
nazaj. In odškodnina je nižja. 
Sranje. Če se to zgodi samo 
vsakih sto let, še bo za pre-
živeti. Ampak zadnja leta so 
stoletne poplave, stoletne suše, 
stoletne pozebe, stoletni vetro-
vi ... skoraj vsako leto. Tako da 
bo očitno treba 'povečati' hek-
tarski donos.

(Bi pa bila tista pozebla le-
tina res rekordna. Mraz je na-
mreč mnogim vzel skoraj sto 
odstotkov pridelka, potem pa 
ga je bilo ob spravilu le dvajset 
odstotkov manj.)

Še sreča, da smo bili za šan-
kom samo tisti, ki si vsakdanji 
kruh služimo pri različnih de-
lodajalcih, ne s kmetovanjem. 
Kmetje so bili tisti čas na nji-
vah. Ker drugače ne vem, kako 
bi se končalo modrovanje o 
statistiki in povprečju ...

jemo poo svoji vesti. Ka
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lo na nekii nnnnnjivi na Štaje
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Za šankom

Statistika in povprečje Torek, 13. marec

17:00 Grajska pristava Ormož, združena prireditev 
Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož, Zgodovinskega 
društva Ormož in Hortiturističnega društva Ormož: 
ob 17. uri odprtje razstave Odtenki poezije, 
predstavitev del likovne šole in galerije Artdidakta 
Maribor, ob 17. 30 pogovor s Ptujčanom Mikijem 
Prstecem

17:00 Ptuj, Narodni dom, Vrtec za starše, vloga gibalne, 
športne aktivnosti pri preprečevanju bolezni in 
zagotavljanju zdravja pri otrocih

18:00 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., predavanje 
Čuječnost in sproščanje

Sreda, 13. marec

17:00 Poljčane, OŠ Kajetana Koviča, Sijaj, sijaj sončece, 46. 
območna revija otroških pevskih zborov

Četrtek, 14. marec

16:30 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., delavnica 
Rubikova kocka za začetnike

18:00 Skorba, dom krajanov, Športnik leta občine Hajdina
19:00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča, predavanje Radovana 

Pulka Rusko zamejstvo v slovenskih deželah
19:00 Ptuj, Mestni kino, pogovor ob fi lmu Izbrisana

Petek, 15. marec

16:00 Ptuj, CID, delavnica Izdelaj si zvočnik, brezplačno
17:00 Ptuj, Športna dvorana Ljudski vrt, prireditev Vstopimo 

v srednjeveški Ptuj, dan šole Ljudski vrt
19:00 Ptuj, Narodni dom: koncert Ne čakaj na maj, Ženski 

pevski zbor Lilith
19:00 Cirkulane, gostišče Krona, redni letni zbor članov 

Društva za oživitev gradu Borl
19:00 Sveti Tomaž, Kulturni dom, komedija Trije vaški 

svetniki

Mestni kino Ptuj

Torek, 12. marec: 18:00 Teden z oskarjevci: Bohemian 
Rhapsody; 20:30 Teden z oskarjevci: Mož iz ozadja.

Sreda, 13. marec: 18:00 Teden z oskarjevci: Prvi človek; 
20:30 Teden z oskarjevci: Šepet nežne ulice.

Četrtek, 14. marec: 19:00 Pogovor o(b) fi lmu Izbrisana, 
gost, režiser Miha Mazzini.

Petek, 15. marec: 16:00 Kako izuriti svojega zmaja; 
18:00 Črni panter; 20:15 Teden z oskarjevci: Črni 
KKKlanovec.

Prireditvenik 

Foto: ČG
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smo mu na koncu vsi sledili. Najlepši 
razgled se je obetal menda s sipine, 
ki je bila pred nami, tako da smo mo-
rali najprej že zgodaj zjutraj splezati 
nanjo. Tega pohoda še lep čas nisem 
pozabil, noge so naju bolele še tri 
dni. Že tako nerazgibani obiskoval-
ci  smo se sezuli, nato pa počasi ga-
zili navzgor do drugega vrha. Med 
potjo se ti ves čas udira, hodiš pa 
praktično na samem koničastem sle-
menu sipine, kjer imaš levo in desno 
samo še pobočje. In če bi padel na 
eno ali na drugo stran, se prav goto-
vo ne bi mogel ustaviti pred dnom. 

Po dobre pol ure smo se names-
tili na vrhu, sonce pa se je že zače-
lo prikazovati izza sipin. Na vrhu je 
vladala čista tišina, vsi smo samo 
opazovali naravo in tu in tam si na-
redil kakšno fotografi jo. Kamorkoli 
si pogledal, povsod čista puščava. 
Namib velja za najstarejšo in hkrati 
za najdostopnejšo puščavo na sve-
tu, zato se tudi toliko ljudi odloči, 
da obišče to deželo. V kakšno Saha-
ro ali Kalahari se nikakor ne moreš 
podati tako elegantno, kot smo se 
mi. Če ne drugo, že same priprave 
in celotna odprava vzamejo veliko 
časa, mi smo pa se samo nabasali v 
avto in šli.

Po uri romantike pa se je začel tis-
ti razposajeni del. Nekateri so šli še 
naprej po slemenu, drugi so se obr-
nili in šli po isti poti nazaj, tretji pa so 

jo ubrali kar po pobočju navzdol. Pri 
tej tretji skupini jih je polovica izgu-
bila ravnotežje in so se do vznožja 
dobesedno prikotalili. Še dobro, da 
je pesek res fi n in da je praktično ne-
mogoče, da bi vmes naletel na kaj 
trdega – no, razen tega, da se lahko 
v določenih obdobjih pod peskom 
skriva kakšna kača, ampak na to 
raje nismo pomišljali.

Peščene sipine imajo tudi svoja 
imena, ki so največkrat podana kar 
s številko. Na primer mi smo plezali 
na sipino številka 45, kar pome-
ni, da je 45 kilometrov oddaljena 
od Sesriema, torej kraja, kjer smo 
spali prejšnjo noč. Najvišja sipina 
pa ni označena s številko, ampak ji 
pravijo Big daddy, saj meri v višino 
325 metrov. To v praksi pomeni, da 
potrebuje človek do vrha v pešče-
nih pogojih približno tri ure. Eni po-
gumneži so se celo podali na to pot, 
ampak nimam pojma, kako se je ta 
saga končala.

Najin japonski prijatelj se je kar 
izgubil v pesku, poleg tega pa sva 
mu pomagala nositi del opreme, 
ker je bil res šibke rasti. Ime mu je 
bilo Yoshi, midva pa sva ga po do-
mače prekrstila kar v Joža in po stari 
štajerski navadi galamila in ga vsake 
toliko klicala, da so se vsi samo sme-
jali. Tako je po peščenih sipinah vsa-
kih nekaj sekund odmevalo: »Ja, ki 
pa je Joža?«

RIOM - mesto v srednji Franciji, TOKSIKOZA - zastrupitev, NURAG - stolpu podobna prazgodovinska kamnita stavba na Sardiniji

 1 2 3 4 5 6

 7 8 9 7 10 9 11

 7 3 12 11 7 3 9

 13 10 14 10 6 10 12

 11 9 11 15 16 3 17

 10 16 2 10 7 3 

Črke iz križanke s pomočjo številk prenesite v 
lik, da dobite misel o koristnosti.
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Dani Zorko � Zgodbe iz Afrike - 27. del

Na peščenih sipinah
V Sesriemu sta dva kampa, po en na vsaki strani zapornice. Midva sva se nastanila za zapornico 
iz preprostega razloga, da lahko greš že zgodaj zjutraj opazovat sončni vzhod, saj zapornico dvig-
nejo šele kasneje.

Zvečer sva se šla malce družit z 
drugimi obiskovalci, ko je izza ovin-
ka prikolesaril nek drobižek. Bil je 
Japonec, ki je že nekaj mesecev 
kolesaril po celotni Južni Afriki, po-
zornost pa je vzbudil takoj. Bil je res 
zelo droben, prevelika majica mu ni 
mogla biti nikoli prav, na kolesu pa je 
imel šotor, manjšo torbo z oblačili in 
pa veliko torbo s fotografsko opre-
mo, ki je bila gotovo vredna več kot 
midva z avtom vred. Pivovski vrček 
je moral držati z obema rokama, da 
ga ne bi prekucnilo, nato pa se je z 
nami začel pogovarjati. S kolesom 
je že to noč hotel uiti med sipine, a 
so ga pazniki ujeli. Zato je za nasled-
nji dan iskal nek prevoz, ki sva mu 
ga ponudila kar midva. Šotor si je 
postavil zraven najinega avta, mid-
va pa šotora sploh nisva postavljala, 
ker smo bili dogovorjeni, da odrine-
mo ob štirih zjutraj. Spala sva kar 
v avtu, vsake toliko pa sem z enim 
očesom malce pogledal naokrog. 
Noč je bila jasna, ponoči pa je bilo 
kar živo, saj sem na različnih kon-

cih taborišča videl soj svetilke. Med 
temi nočnimi pohodniki je moral biti 
tudi čuvaj, saj je hodil od parcele do 
parcele in preverjal oznake, s kate-

rimi moraš opremiti svoj šotor kot 
dokazilo, da si tu legalno. Midva sva 
tisti dokument obesila kar na zuna-
nje ogledalo avta.

Zjutraj je imel najin prijatelj še 
seanso s fotoaparatom in je malce 
pofotografi ral svoje bivališče, nato 
pa smo se priključili koloni vozil, ki 
je že startala iz taborišča. Sam ni-
sem vedel čisto točno razbrati, kje 
so tiste prave razgledne točke, so 
pa vedeli drugi in mi smo jim samo 
sledili. Noč je bila še temna, vozili pa 
smo se gotovo slabo uro, preden so 
začela vozila parkirati na neki pešče-
ni jasi. Vse naokrog so bile peščene 
sipine kot iz fi lma, nas pa je bilo sku-
paj gotovo čez 50 ljudi. En kombi je 
imel zraven izkušenega vodnika, ki 

Foto: Dani Zorko

Tu so noge že pošteno bolele

Foto: Dani Zorko

Nekateri so po sipinah hodili ves dan
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Foto: Dani Zorko

Sončni vzhod v puščavi Namib
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Rokomet
Slab začetek usoden za 
Vinarje

Stran 18
Odbojka
Ko je steklo, 
je šlo gladko

Stran 19

Nogomet
Drava medla, Rogaška 
konkretna

Stran 20
Futsal
Tomaž v 1. ligo, Ptuj v 
dodatne kvalifikacije

Stran 29

E-mail: sport@radio-tednik.si

9, 7, 10
Dvoboj za vrh med Mariborom in Olimpijo je v tretjem krogu spo-

mladanskega dela prešel v tretjo točkovno fazo: tekmeca sta začela 
z razliko 9 točk, nato je ta po remiju Maribora padla na 7 točk, po 
soboti pa je znova narasla - na 10 točk! To pred sobotnim večnim 
derbijem v tabor Maribora zagotovo prinaša dodatno mirnost …

V derbiju ekip z doslej 100 % izkupičkom v Kranju je Olimpiji bolje 
kazalo vse do same končnice tekme. Nespretno posredovanje v ka-
zenskem prostoru in posledično 11-metrovka za Triglav pa je tekmo 
obrnila v nasprotno smer, na gorenjsko stran. David Tijanič je najprej 
zadel iz bele točke, v peti minuti sodnikovega štiriminutnega podalj-
ška pa je vajo ponovil iz igre za tretjo zaporedno zmago prerojenega 
Triglava. Besede Oliverja Bogatinova pred začetkom drugega dela, 
da bo Triglav spomladi povsem druga ekipa, tako »meso postajajo« 
… V dresu Olimpije je od prve minute zaigral Rok Kidrič, ki pa je ko-
nec tekme in preobrat spremljal s klopi. Rok Kronaveter pa na igri-
šču, vstopil je v 2. polčasu …

V Mariboru se je proti Goričanom zbralo 4000 gledalcev, ki so bili 
razočarani s prvim delom. Vijoličasti so se jim oddolžili v začetku 
drugega polčasa, ko je najprej Tavares na svoji 500. tekmi za Mari-
bor svojo ekipo popeljal v vodstvo, nekaj minut kasneje pa je Luka 
Zahović potrdil svoj strelski sloves. V zaključku so Mariborčani zno-
va »trpeli«, a tokratni glavni trener Sašo Gajser (Milanič je bil zaradi 
komentiranja sojenja na tekmi z Aluminijem kaznovan s tekmo pre-
povedi vodenja) uspešno vodil svojo ekipo do zmage. Preko trnja 
do zvezd … 

Trpeli so tudi Velenjčani, a so tudi oni proti Muri 
osvojili celoten izkupiček. Gostje iz Prekmurja so 
bili v sami igri boljši, tudi lepše priložnosti so si 
pripravili, a v zaključku niso bili dovolj spretni. 
Muraši imajo podobne težave v napadu kot 
Kidričani, na treh tekmah pomladi so zadeli le 
enkrat – Maroša proti Mariboru. 

Prvo spomladansko točko so ujeli tudi Krčani (brez nje so še ved-
no Kidričani in Goričani), to jim je uspelo na domačem igrišču proti 
Celjanom. Rudi Pošeg Vancaš, najbolj vroči mladi igralec lige, je gos-
te sicer popeljal v vodstvo, a je Gabriel da Silva iz prostega strela 
srečno zadel za končni remi. 

JM

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik

Glede na stanje na lestvici sta 
Domžale in Aluminij odigrala der-
bi kroga, a Kidričani sami odkrito 
priznavajo, da se v tem trenutku 
s tretjim moštvom v Sloveniji ne 
morejo primerjati. Tradicija slabih 
rezultatov z Domžalčani se je tako 
nadaljevala, na 15. medsebojni tek-
mi so ob štirih remijih zabeležili 11. 
poraz. Na prvo zmago bodo še po-
čakali …

Težave s poškodbami, 
trpi desni bok

Domača ekipa je bila oslabljena 
za Amadeja Vetriha, gostje pa so 
tekmo odigrali brez Krajnca (karto-
ni), Janžekoviča, Jakšića, Mumino-
vića in Ploja (poškodbe). Tolikšno 
odsotnost lahko v Sloveniji zaradi 

širine in kakovosti igralskega kadra 
prenese le Maribor, Aluminij prav 
gotovo ne. 

Glede na tekmo z 
Mariborom je Oliver 
Bogatinov naredil dve 
spremembi v začetni 
enajsterici, Muminovića 
in Krajnca sta zamenjala 
Leko in Koblar. Posebej 
vidne so težave Aluminija 
na desnem bočnem 
položaju, kjer se je po 
sili razmer tokrat znašel 
centralni branilec Kontek. 

Domači varovanci trenerja Si-
mona Rožmana so izjemno agre-
sivno začeli dvoboj, praktično s 
presingom po celotnem igrišču. 
Kljub temu so prvi na tekmi zap-
retili Kidričani: po podaji iz kota so 
domači branilci s težavo preusme-
rili strel Koblarja nad prečko. Že v 
naslednjem napadu pa so doma-
čini povedli: Tonči Mujan je mimo 
Konteka prodrl po levem boku, s 
podajo pa nato našel Adama Grez-
da Čerina v sredini, ki je z močnim 
strelom matiral Kovačića – 1:0. 

Tudi vsi naslednji napadi doma-
činov so potekali po levem boku, 
kjer Vrbancu pri obrambnih na-
logah ni uspelo v zadostni meri 
pomagati Konteku. Kljub temu so 
Kidričani v sredini polčasa vzposta-
vili ravnotežje in nanizali nekaj 

nevarnejših akcij. Če bi storili manj 
napak, bi lahko bilo priložnosti še 
več, tako pa so ostali pri dveh ne-
varnih poskusih. V 28. minuti je 
Petrovič odlično podal do Maloka, 
ta je žogo lepo odločil Vrbancu, 
ki je močno sprožil, a natančno v 
vratarja Santinija. Tri minute kas-
neje je poskusil še Amuzie, a je bil 
domači vratar še enkrat na mestu. 

Namesto nadaljevanj 
ofenzive prejeti gol

Drugi polčas se je začel s pro-
stim strelom z roba 16-metrskega 
prostora za Ibričića, a je Kovačić 
žogo odbil v polje, podobno kot 
naslednji poskus Klemenčiča. Je 
pa bil vratar Aluminija nemočen 
po naslednjem strelu Shamarja 
Nicholsona, ki je z glavo zadel v 
polno po podaji Adama Gnezde 
Čerina – 2:0. 

Kidričani so se po najboljših 
močeh trudili znižati zaostanek, 
v dveh primerih so bili zelo blizu 

temu. V 54. minuti se je Nikola 
Leko po podaji Matjašiča znašel 
sam s strani pred golom Santinija, 
a je sprožil mimo gola. V 60. minu-
ti je najprej Maloku v protinapadu 
zamudil za podajo v prazen pros-
tor, kasneje pa vendarle našel Pe-
troviča v dobrem položaju ta strel, 
ki je močno in dokaj natančno 
sprožil, še enkrat več pa je bil San-
tini na pravem mestu. 

Tri minute kasneje so na drugi 
strani zadeli Domžalčani. Najprej 
je poskusil Dobrovoljc, Kovačić je 
žogo odbil, na koncu je ta ob ne-
odločni obrambi gostov pristala 
pri najboljšem strelu Domžal vseh 
časov Slobodanu Vuku, ki je dose-
gel svoj tretji gol na zadnjih treh 
tekmah – 3:0. 

Tekma je bila s tem dokončno 
odločena, čeprav poskusov na 
obeh straneh do zaključka nikakor 
ni manjkalo. V igro sta pri gostih 
vstopila Nik Marinšek in Tadej Tr-
dina, a brez rezultatskega učinka. 
Še najbližje temu je bil v 88. minuti 
Ivan Kontek, ki je po podaji Amuzia 
s strani lepo sprejel žogo, preigral 
domačega branilca in bil na ne-
kaj metrih oddaljenosti sam pred 
Santorijem, a je namesto v mrežo 
žogo zadel v prečko … »Kraljestvo 
za strelca« bi se lahko glasil nasled-
nji oglas Kidričanov …

Aluminij bo v naslednjem krogu 
na domačem stadionu gostil Vele-
njčane.

JM

Domžale – Aluminij 
3:0 (1:0)

STRELCI: 1:0 Gnezda Čerin (5.), 
2:0 Nicholson (48.), 3:0 Vuk (63.).

DOMŽALE: Santini, Sikošek, Kle-
menčič, Dobrovoljc, Rom, Hodžić 
(od 83. Žužek), Mujan (od 59. La-
zarević), Ibričić, Gnezda Čerin, Vuk 
(od 64. Podlogar), Nicholson. Tre-
ner: Simon Rožman.

ALUMINIJ: Kovačić, Amuzie, 
Koblar, Martinović, Kontek, Vrba-
nec, Horvat, Petrovič, Leko (od 75. 
Marinšek), Maloku (od 75. Trdina), 
Matjašič. Trener: Oliver Bogatinov.

Jeseni 35:35, 
spomladi 9:0

V jeseni so igralci Domžal 
in Aluminija dosegli enako 
število zadetkov – 35. V treh 
spomladanskih krogih so jih 
Domžalčani dodali 9, Kidriča-
ni pa na prvega še čakajo …

Oliver Bogatinov, trener Aluminija: »Proti uvodnemu presingu 
Domžalčanov se nismo najbolje znašli, čeprav nas to ni presenetilo 
in smo nekaj podobnega tudi pričakovali. Bode v oči, da še tretjič 
zapored nismo zadeli, čeprav smo pri zaostanku 1:0 in nato še v sa-
mem zaključku tekme imeli nekaj zrelih situacij.«

Simon Rožman, trener Domžal: »Proti neposrednim tekmecem si 
želimo osvajati točke in povečevati razliko na lestvici. To tekmoval-
nost smo dobro demonstrirali proti Aluminiju in zasluženo zmagali. 
Ko bomo tako agresivno, kot smo na začetkih obeh polčasov igrali 
tokrat, bomo še bližje igri, h kakršni težimo.«

Matic Vrbanec, Aluminij: »Slab začetek nas je nekoliko 'presekal', 
a smo se po 20 minutah vendarle zbrali in nanizani nekaj nevarnih 
akcij. Ko bi morali v drugem polčasu nadaljevati v tem stilu, smo pre-
jeli drugi zadetek, po katerem so se naše možnosti za ugoden izid 
bistveno zmanjšale.« 

Nogomet � 1. SNL, 21. krog

Kraljestvo za strelca!

Foto: Juruj Kodrun / m24.si

Nogometaši Aluminija tudi v 15. medsebojni tekmi z Domžalčani niso zmagali, vknjižili so 11. poraz. Na fotografi ji so Luka Koblar in Ilija 
Martinović (oba Aluminij) ter Shamar Nicholson (Domžale).

REZULTATI 22. KROGA: 
Domžale – Aluminij 3:0 (1:0);
Triglav – Olimpija 2:1 (0:1); strelca: 0:1 Suljić (28.), 1:1 Tijanić (88., z 11 m), 

2:1 Tijanić (94.);
Maribor – Gorica 2:1 (0:0); strelci: 1:0 Tavares (51.), 2:0 Zahović (56.), 

2:1 Kotnik (75.);
Krško – Celje 1:1 (0:0); strelca: 0:1 Požeg Vancaš (55.), 1:1 Da Silva (81.);
Rudar – Mura 1:0 (0:0); strelec: 1:0 Krefl  (76.).

1. MARIBOR 22 16 4 2 59:18 52
2. OLIMPIJA LJUBLJANA 22 12 6 4 48:31 42
3. DOMŽALE 22 9 7 6 44:30 34
4. ALUMINIJ 22 9 3 10 35:35 30
5. CELJE 22 7 9 6 27:34 30
6. MURA 22 6 8 8 27:27 26
7. TRIGLAV KRANJ 22 7 4 11 31:45 25
8. RUDAR VELENJE 22 7 3 12 24:47 24
9. GORICA 22 5 7 10 27:37 22
10. KRŠKO 22 3 7 12 16:34 16
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Maribor – Jeruzalem 
22:20 (14:10)

JERUZALEM: T. Balent (11 
obramb), Ž. Firšt Šeruga, A. Zemljič; 
D. Bogadi 4, A. Šoštarič, B. Čudič 5 
(1), R. Žuran 5, G. Hebar, T. Hebar 
3, T. Šulek, J. Kocbek, G. Ocvirk 3, 
T. Kosi, D. Mesarić, U. Horvat, Ž. Ci-
glar. Trener: Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Maribor 
3(3; Jeruzalem 1/1. IZKLJUČITVE: 
Maribor 10; Jeruzalem 14 minut. 
IGRALEC TEKME: Marin Đurica 
(Maribor).

Sosedski derbi je zasluženo pri-
padel Mariboru. Ormožani so ka-
tastrofalno začeli tekmo, ki jih je 
stala točko ali celo dve. Maribor je 

namreč povedel s kar 6:0 in Ormo-
žanom kljub vloženim naporom do 
konca tekme več ni uspelo ujeti 
nasprotnika. 

Gostje so šele v 10. minuti preko 
Bojana Čudiča uspeli prvič zatresti 
mrežo Marina Đurice, ki je tekmo 
končal pri 15 obrambah. Tudi Ormo-
žani so imeli razpoloženega vratar-
ja Tomislava Balenta, ki je večkrat 
preprečil, da mariborska ekipa uide 
na še višjo prednost od +6. Z bor-
beno predstavo se je Jeruzalemu 
uspelo do odmora že približati na 
dva zadetka zaostanka (12:10). Žal 
do popolnega preobrata ni prišlo 
že v 1. polčasu, saj so Mariborčani 
dve napaki Jeruzalema kaznovali z 
dvema zadetkoma (14:10). 

Za razliko od prvega dela tek-
me so Ormožani odlično začeli 2. 
polčas in se po treh zaporednih 
zadetkih približali na le gol zao-
stanka (14:13, 15:14). Kar nekaj na-
padov so gostje zapravili celo za 
izenačenje in Maribor je v pred-
nosti ostal le po zaslugi nekaj od-
ličnih obramb vratarja Đurice. Kar 
nekaj spornih sodniških odločitev 
v škodo Jeruzalema je tekmo do-
končno prevesilo na stran Mari-
bora, ki je Ormožanom ušel na 
+5 (22:17). S tesnim pokrivanjem 
nasprotnih igralcev so se Ormo-
žani skoraj vrnili v igro (22:20), ob 
tem pa je minuto pred koncem 
Čudič s slabo podajo do prostega 
soigralca v protinapadu zamudil, 

da se Jeruzalem približa le na gol 
zaostanka ... 

V 22. krogu Lige NLB bo Jeruza-
lem v soboto, 16. marca, ob 19.00 
v Ljutomeru gostil drugouvrščeno 
Riko Ribnico.

Saša Prapotnik, trener Jeruzale-
ma: „Zamudili smo lepo priložnost, 
da presenetimo Maribor na njego-
vem terenu. Slabo smo odprli tek-
mo in takoj zaostali za šest golov. 
Pri lovljenju nasprotnika nam je na 
koncu zmanjkalo moči za popolni 
preobrat. Mariboru čestitam za za-
služeno zmago. Mi pa bomo iskali 
nove točke že proti Ribnici.“

Marin Đurica, Maribor: „Vedeli 
smo, da bo Ormož po zmagi nad 
Celjem prišel v goste zelo samo-
zavesten in da bo tekma temu 
primerno zahtevna. Kljub malo 
nervoznemu zaključku smo bili 
skozi srečanje v vodstvu in boljši 
nasprotnik ter smo se na koncu 
zasluženo veselili zmage. V Ligi 
za prvaka ne skrivamo ambicij po 
uvrstitvi, ki bi nam prinesla sodelo-
vanje v Evropi prihodnjo sezono.“

Uroš Krstič

torek � 12. marca 2019Šport18

NLB liga
REZULTATI 21. KROGA: Gorenje 

Velenje – Dol TKI Hrastnik 31:20 
(15:11), Trimo Trebnje – Urbansca-
pe Loka 25:22 (16:11), Koper 2013 
– Dobova 36:23 (20:14), Celje Pivo-
varna Laško – Krka 38:30 (18:14), 
Riko Ribnica – Sviš Ivančna Gorica 
30:26 (14:10), Maribor Branik – Je-
ruzalem Ormož 22:20 (14:10).
1. CELJE PIVO. LAŠKO 21 18 0 3 36
2. RIKO RIBNICA 21 15 3 3 33
3. GORENJE VELENJE 21 15 2 4 32
4. MARIBOR BRANIK 21 11 4 6 26
5. KOPER 2013 21 11 3 7 25
6. URBANSCAPE LOKA 21 11 0 10 22
7. TRIMO TREBNJE 21 8 4 9 20
8. KRKA 21 9 1 11 19
9. JERUZALEM ORMOŽ 21 6 1 14 13
10. DOBOVA 21 6 0 15 12
11. DOL TKI HRASTNIK 21 4 1 16 9
12. SVIŠ IVANČNA GORICA 21 2 1 18 5

Rokomet � NLB liga, 21. krog

Slab začetek usoden za Ormožane

Foto: Črtomir Goznik

Ormožani so bili proti Mariboru trd tekmec, a so na koncu ostali brez točk.

ŽRK Ptuj – Zelene 
doline Žalec 21:25 (9:12)

ŽRK PTUJ: Perić, Varga; Kac 3, 
Kreft, Šauperl-Ilič 5, Bolcar, Škri-
njar 1, Bedrač, Puž, Kopold-Metli-
čar, Marčič, Korotaj 12(6), Kolenko, 
Luknjar. Trener: Ivan Hrupič.

SEDEMMETROVKE: ŽRK Ptuj 
7/6, Zelene doline Žalec 5/5. IZ-
KLJUČITVE: ŽRK Ptuj 8 minut, Ze-
lene doline Žalec 6 minut.

Ptujske rokometašice 
so v četrtek odigrale 
zaostalo srečanje 
12. kroga, v domači 
dvorani so gostile 
drugouvrščeno ekipo iz 
Žalca. Presenečenje ni 
bilo nedosegljivo, zanj 
je zmanjkalo le kanček 
poguma.

Domače rokometašice so odlič-
no odigrale skorajda celoten prvi 
polčas, še v 24. minuti so vodile 9:8. 
Obramba je bila trdna, v napadu 
pa so s potrpežljivo igro vztrajno 
držale minimalno prednost. Sledilo 
je „črnih“ šest minut, v katerih so 
domače igralke zapravile nekaj na-
padov, izkušenejše gostje pa so to 
kaznovale s štirimi zaporednimi za-
detki in prednostjo ob polčasu 9:12.

V drugem delu je bila igra ena-
kovredna skozi vseh 30 minut; na 
začetku so Žalčanke ušle na +5 
(10:15), nato pa so jih domačinke 
vztrajno lovile. V nekaj primerih 

so se približale na –2 (16:18, 17:19), 
nazadnje še v 58. minuti, ko je bil 
rezultat 21:23. Gostje so ohranile 
mirno kri in veliko težje od priča-
kovanj vknjižile dragoceni točki v 
boju za 2. mesto. 

Ivan Hrupič, trener ŽRK Ptuj: „V 
zadnjih nekaj tekmah se kar ponav-
ljam, a igra je bila znova dobra, vse-
eno pa smo doživeli nov poraz. S 
tekmicami iz vrha lestvice smo vča-
sih izgubljali z desetimi in več goli 
razlike, sedaj se z njimi kar dobro 
kosamo. To je velik napredek, le 
malo poguma zmanjka za zadnji 
korak. Postajamo pa konkurenčni 
vsem ekipam v ligi.“

Ptujčanke so naslednjo prvenstve-
no tekmo odigrale v ponedeljek s 
Krimom (tekma je bila odigrana po 
sklepu redakcije Štajerskega tedni-
ka). Konec tedna jih čaka še zadnja 
preizkušnja rednega dela sezone, ko 
se bodo v nedeljo, 17. 3., ob 15.00 v 
dvorani Center pomerile s Krko. 

JM

Rokomet � 1. A SRL (ž)

Zmanjkalo nekaj 
poguma

Rokomet je na Ptuju doma že desetle-
tja – letos mineva že 70 let, odkar so 
dijaki ptujske gimnazije začeli organi-
zirano igrati rokomet, člani kluba pa so 
aktivno sodelovali tudi pri ustanovitvi 
Rokometne zveze Slovenije leta 1949. 
Nosilec te bogate tradicije je danes RK 
Drava Ptuj. Pohvali se lahko z močno 
člansko zasedbo in z rokometno šolo 
za mlade, ki sodi med deset najkako-
vostnejših v Sloveniji. 

vse 
Uspeh in kakovost pa ne prideta sama 
od sebe, pač pa ju klub gradi z ekipno 
povezanostjo, močno voljo, disciplino, 
trudom, odrekanjem, pa tudi z zdravo 
tekmovalnostjo. Slednjo mladi razvija-
jo predvsem z udeležbo na ligaškem 
tekmovanju in turnirjih, ki imajo za 
klub prav poseben pomen. »S klubom 
smo preživeli ogromno lepih trenutkov: 
Od turnirjev v Pragi, v Beogradu, kjer 
smo bili letos z otroki, pa v Arandjelov-
cu, pobratenem mestu Ptuja, kamor so 
odšli kar trije avtobusi … To so nepo-
zabni trenutki, ki ti jih lahko da le šport. 
Vsak tak turnir dodatno poveže vse, ki 
so pomembni za delo mladinske selek-
cije: otroke, strokovno vodstvo, upravo 

in starše. Če ekipa doseže še dober re-
zultat, je to neprecenljivo,« z žarom v 
očeh razlaga Miran Satler, predsednik 
Rokometne šole Ptuj.

So pa obiski tovrstnih turnirjev večji 
finančni zalogaj, ki si ga vedno težje 
privoščijo. Tudi zato sogovornik poz-
dravlja projekt Šport mladih, s kate-
rim v NLB podpiramo mlade športnike 
po vsej Sloveniji. Doprinos omenjene-
ga projekta vidi v tem, da športnim 
klubom, ki delajo z mladimi, pomaga 
uresničevati njihovo lastno vizijo in jih 
poveže v skupnih prizadevanjih prispe-
vati k razvoju naslednjih generacij, da 
bodo dosegale še več.
V RK Drava Ptuj imajo jasno izdelano 
vizijo, kaj si želijo in kako to doseči, tudi 
s pomočjo sponzorjev iz gospodar-
stva. Pa ne gre le za finančna sredstva, 
od njih dobivajo veliko več, navseza-
dnje veliko pomeni že sam občutek, 
da okolje prepoznava njihov pomen. 
S podporo NLB bo klub, ki po mnenju 
predsednika v zadnjih petih letih neka-
ko stagnira in v njem ni napredka, do-
bil nov zagon: »Za korak naprej nam 

Rokometna šola Ptuj:  
s podporo okolja do uspehov
Kaj lahko doseže športni klub, ki načrtno dela z mladimi in ima zato ustrezno podporo okolja– šol, staršev in podjetij–, lahko vidimo v Rokometnem klu-
bu Drava Ptuj (RK Drava Ptuj). Njihova Rokometna šola sodi med deset najkakovostnejših v Sloveniji in gotovo prispeva tudi k uspehom članske ekipe.
Pred sabo imajo jasno vizijo, kako preseči sedanje stanje in dosegati več. Nov zagon pričakujejo tudi od vključitve v projekt Šport mladih, ki smo ga v
NLB zasnovali z namenom podpreti delo z mladimi na področju športa po vsej Sloveniji.

Miran Satler, predsednik Rokometne šole Ptuj. Foto: Iztok Lazar.

primanjkuje strokovnega kadra. Radi bi 
zaposlili profesionalnega trenerja, tudi 
za mladinske selekcije. Upamo, da do-
bimo mladega resnega trenerja, ki bo 

začel delati na višji ravni, kot jo mi zmo-
remo sedaj. Naše želje pa imajo ceno, 
ki si jo mi težko privoščimo. Na raz-
pis Šport mladih smo se prijavil ravno 

zato, ker menimo, da bi s pomočjo teh
sredstev klub lahko dvignili na višjo ra-
ven. Menimo, da si Ptuj zasluži ekipo,
ki bo stalni član prve lige.«

1. A SRL (ž)
REZULTATI 17. KROGA: Krka – 

Mlinotest 16:19 (10:9), Ž.U.R.D. 
Koper – Zelene doline Žalec 22:20 
(9:8), Z'Dežele – Ljubljana 28:24 
(14:10). 
1. KRIM MERCATOR 14 14 0 0 28
2. ZELENE DOLINE ŽALEC 15 10 1 4 21
3. KRKA 15 9 2 4 20
4. MLINOTEST 15 8 3 4 19
5. Z'DEŽELE 15 7 2 6 16
6. Ž.U.R.D. KOPER 15 5 1 9 11
7. PTUJ 13 3 1 9 7
8. LJUBLJANA 14 2 1 11 5
9. VELENJE 14 1 1 12 3
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V drugem delu sta obe ekipi 
spremenili obrambi sistem v 5:1 in 
ta je prinesel Ptujčanom najprej z 
zadetkom Tomaža Grobelnika naj-
višjo prednost na tekmi (+ 6, 15:9), 
nato pa so bolje v obrambi zaigrali 
Slovanovci. Ti so počasi, vendar 
vztrajno zmanjševali zaostanek, pri 
čemer so z zadetki izstopali Janez 
Skušek (desno krilo), Robert San-
kovič (desni zunanji), Peter Krivic 
(srednji in desni zunanji) in Aleksan-
der Atanasov (krožni napadalec). 
Vsi omenjeni so uspešno zadevali 
v napadu, kar je pomenilo, da so 
Ljubljančani v 57. minuti poravnali 
izid na 25:25. V vmesnem obdobju 
bili so na strani Drave v napadu us-
pešni predvsem Jan Sivka, Tomaž 
Grobelnik in Jan Gregorc.

Slednja sta prevzela odgovor-
nost tudi v končnici tekme, ko sta 
dosegla pomembna zadetka, med-
tem ko je zadnjega in odločilnega 

za zmago z 28:26 z neustrašnim 
prebojem in uspešnim metom iz 
sedmih metrov zabil povratnik v 
ptujsko ekipo Marko Žuran. Roko-
metaši Drave so se tako na koncu 
lahko razveselili težko priigrane, a 
povsem zaslužene zmage.

David Breznik 

Tomaž Grobelnik, Drava Ptuj: »Na začetku je pri našem viso-
kem vodstvu kazalo, da bomo z lahkoto prišli do zmage. V dru-
gem polčasu smo malo popustili in s tem dovolili gostom, da nas 
ujamejo. V končnici smo se vendarle zbrali in smo z dodatno ener-
gijo stisnili v napadu ter obrambi ter v zelo težki tekmi prišli do 
dragocene zmage.«
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Drava Ptuj – 
LL Grosist Slovan 
28:26 (14:9)

DRAVA PTUJ: Reisman, Godicelj, 
Mlač-Černe, Gregorc 9 (7), Gro-
belnik 9, Hrupič, Belec, Zupanc 3, 
Bedrač 1, Rožman 1, Žunič, Žuran 
M. 1, Bračič. Žuran S., Sivka 4

SEDEMMETROVKE: Drava Ptuj 
7/7, LL Grosist Slovan 3/3. IZKLJU-
ČITVE: Drava Ptuj 8 minut, LL Gro-
sist Slovan 10 minut

Nekaj več kot 100 
gledalcev je v športni 
dvorani Ljudski vrt videlo 
zanimivo, kakovostno in 
na koncu zelo razburljivo 
tekmo med Dravo in 
Slovanom. Ptujčani 
so bili večino tekme v 
varni prednosti, a so jih 
Ljubljančani v končnici 
uspeli ujeti. Za kaj več 
jim je zmanjkalo moči 
in Drava je glede na 
prikazano zasluženo 
prišla do zmage.

V prvem polčasu sta bili na obeh 
straneh postavljeni obrambni po-
stavitvi 6-0 in Ljubljančani so imeli 
na sredini zares visoko postavljen 
igralski zid pred svojim vratarjem. 
V tem zidu in v napadu je s svojo vi-
šino izstopal krožni napadalec Ale-
ksander Atansov, ki je Ptujčanom 
predstavljal kar precejšen izziv, 
kako ga ustaviti v napadu in kako 
priti mimo njega v obrambi. Za oba 
dela so Dravaši našli rešitev s hitro 
igro in predvsem učinkovitostjo v 
napadu. 

Na drugi strani je Slovan zgrešil 
v uvodu preveč čistih strelov, kar 
so domačini znali unovčiti in so s 
serijo 4:0 z zadetkom Jana Gre-
gorca s sedmih metrov povedli 
z 8:4 (Gregorc je bil z metom 7/7 
nezgrešljiv s sedmih metrov). Pri 
tem izidu je v obrambi nespretno 
posredoval Denis Hrupič, ki je za-
radi povsem nenamernega udarca 
dobil rdeči karton. Sodnika sta ga 
prestrogo izključila, ob tem pa sta 
skozi vso tekmo na obeh straneh 
naredila kar nekaj napak. Izključi-
tev Hrupiča je v igro domačinov 
prinesla določene spremembe, 
saj so gostje ekspresno znižali 
zaostanek na minus dva. V konč-
nici prvega dela je nekaj obramb 
nanizal vratar Boštjan Belec, zelo 
razpoloženi Tomaž Grobelnik pa je 
z zadetkom iz razdalje postavil izid 
prvega dela 14:9. 

Rokomet � 1. B SRL (m). 19. krog

Drava tokrat zdržala do konca 
za lepo zmago

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Drave so proti Slovanu dosegli eno od lepših zmag sezone.

1. B SRL (m)
REZULTATI 19. KROGA: Škofl ji-

ca Pekarna Pečjak – Slovenj Gradec 
2011 29:34, Črnomelj – Brežice 33:28, 
Ajdovščina – Rudar 22:29, Butan plin 
Izola – Krško 27:24, Pomurje – Rade-
če papir nova 33:32, Mokerc-Kig – 
Herz Šmartno 35:32, Drava Ptuj – LL 
grosist Slovan 28:26.
1. SLOVENJ GRADEC 19 17 0 2 34
2. BUTAN PLIN IZOLA 19 15 1 3 31
3. KRŠKO 19 14 2 3 30
4. LL GROSIST SLOVAN 19 14 1 4 29
5. DRAVA PTUJ 19 11 1 7 23
6. RUDAR 19 10 1 8 21
7. MOKERC - KIG 19 10 0 9 20
8. HERZ ŠMARTNO 19 8 2 9 18
9. ŠKOFLJICA PEČJAK 19 7 3 9 17
10. RADEČE PAPIR N.  19 6 1 12 13
11. BREŽICE 19 5 2 12 12
12. ČRNOMELJ 19 3 3 13 9
13. JDOVŠČINA 19 2 2 15 6
14. POMURJE 19 1 1 17 3

Škerjanc Jadran 
Hrpelje-Kozina – 
Moškanjci-Gorišnica 
32:37 (16:17)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Ran-
fl , Brodnjak; M. Geč 4, Lorenčič 2, 
Šandor 8, Bedrač 9, Ozmec 2, Leto-
nja 1, N. Geč 1, Sok 10(3), Tement, 
Balas. Trener: Siniša Radujković.

SEDEMMETROVKE: Škerjanc Ja-
dran Hrpelje-Kozina 3/1, Moškanjci-
-Gorišnica 3/3.

IZKLJUČITVE: Škerjanc Jadran 
Hrpelje-Kozina 8 minut, Moškanjci-

-Gorišnica 10 minut.
Po tritedenskem premoru so se 

na igrišča v boj za prvenstvene toč-
ke znova podali tudi rokometaši v 
2. ligi. Gorišničani so gostovali na 
Obali, v Hrpeljah, in v precej izena-
čeni tekmi ekip iz sredine lestvice 
vknjižili cel izkupiček. 

Po začetni izenačenosti so Go-
rišničani prvič prišli do občutnejše 
prednosti v 20. minuti (9:13), a so 
domačini do odhoda na odmor 
njihovo prednost skoraj v celoti 
izničili.

Varovanci trenerja Siniša Raduj-
kovića so na začetku drugega pol-

časa prednost rahlo povečevali, 
nato pa med 41. in 46. minuto »za-
klenili svoj gol« ter s serijo 0:4 odšli 
na varnejšo razdaljo – 22:29. 

Domača vrsta se ni predala in je 
v 51. minuti še znižala zaostanek na 
27:30. To je bilo dovolj močno opo-
zorilo za goste, da so znova strnili 
vrste in tekmo brez posebnih pre-
tresov pripeljali do končne zmage.

Pri Gorišničanih so bili napadal-
no zelo razpoloženi Nejc Šandor, 
Nino Bedrač in Aljaž Sok, ki so sku-
paj dosegli kar 27 zadetkov. 

Konec tedna bodo Gorišniča-
ni v domači dvorani gostili ekipo 

Grosuplja, ki se z ekipama iz Lju-
bljane in Cerkelj enakovredno bori 
za napredovanje v 1. B-ligo. 

JM

ŽOK SETO Ptuj – Piran 
3:0 (17, 9, 12)

ŽOK SETO PTUJ: Stavbar, Sako-
vič, Paternost, Oancea, Pignar, K. 
Milošič, Horvat, Tomanič, Vedlin 
Gojčič, N. Milošič, Pučnik, N. Fišer, 
T. Fišer. Trener: Bojan Novak.

V drugi del prvenstva v 1. B dr-
žavni ligi so ptujske igralke vstopi-
le na obračunu s Pirančankami, ki 

so po rednem delu zasedle zadnje 
mesto in v končnico tekmovanja za 
obstanek (v modri skupini) prines-
le najmanj točk. Članice Ženskega 
odbojkarskega kluba SETO so na 
tej razpredelnici na vrhu in so bile 
proti Primorkam v vlogi izrazitih 
favoritinj, kar so potrdile tudi na 
igrišču. 

Začetek tekme je bil izenačen, 
zato so v prvi vrsti poskrbele Ptu-

jčanke, ki kljub opozorilom trener-
ja Bojana Novaka tekme niso vze-
le dovolj resno. Tako so dovolile 
Pirančankam, da se razigrajo, kar 
jim je prineslo vodstvo 10:11 in ize-
načenje na 15:15. Nekoliko izbolj-
šani servis, blok, igra v napadu in 
obrambi so hitro prevesili tehtnico 
na domačo stran, tako da se je niz 
zaključil s 25:17. 

V drugem nizu so gledalci v 

športni dvorani Gimnazije Ptuj 
videli odlično predstavo ptujskih 
igralk. Od prve do zadnje točke 
so igrale zbrano in so realizirale 
številne lepe točke. Razliko so na-
redile z odličnim servisom in na-
padom, tako da so bile Primorke 
popolnoma nemočne in so ta niz 
izgubile kar s 25:9. Le za odtenek 
bolje so se gostje držale v tretjem 
nizu, v katerem so naredile preveč 
napak v sami igri, predvsem pa 
jim je pešal sprejem. Ta je bil pos-
ledica dobrih servisov Ptujčank, ki 
so z začetnimi udarci opravile več 
kot pol dela, medtem ko so drugo 
polovico dodale še z zanesljivo in 
učinkovito igro v napadu.

Najuspešnejše igralke domače 
ekipe v napadu so bile tokrat Ana 
Horvat s 13, Sara Sakovič z 12 in Kla-
ra Milošič z 11 točkami.

Ptujčanke lahko tudi v nasled-
njem krogu računajo na nove toč-
ke, saj bodo v Mariboru igrale proti 
mladi ekipi Nove KBM Branika II.

David Breznik

Rokomet � 2. SRL (m)

Po premoru do točk na Obali

Odbojka � 1. B DOl (ž) - modra skupina

Ko je steklo, je šlo gladko

2. SRL (m)
REZULTATI 13. KROGA: Cerklje 

– Sevnica 36:28, Grosuplje – Ar-
cont Radgona 28:16, Škerjanc Ja-
dran Hrpelje-Kozina – Moškanjci-
-Gorišnica 32:37, Kronos – Metlika 
34:24, Alples Železniki – Ljubljana 
22:26.
1. LJUBLJANA 13 12 0 1 24
2. CERKLJE 13 12 0 1 24
3. GROSUPLJE 13 11 0 2 22
4. MOŠKANJCI-GOR.  13 8 0 5 16
5. ALPLES ŽELEZNIKI 13 7 1 5 15
6. JADRAN HRPELJE 13 5 0 8 10
7. KRONOS 12 4 0 8 8
8. SEVNICA 13 2 1 10 5
9. METLIKA 11 0 2 9 2
10. ARCONT RADGONA 12 0 0 12 0

1. B DOL (ž), modra 
skupina

REZULTATI 1. KROGA: ŽOK SETO 
Ptuj – Piran 3:0, OD Krim – Nova 
KBM Branik II 3:0, ŽOK Triglav 
Kranj – Vital Ljubljana 3:2, Mozirje 
– Prevalje 3:0. 
1. ŽOK SETO PTUJ 19 14 5 48:22 42
2. OD KRIM 19 13 6 44:25 39
3. TRIGLAV KRANJ 19 13 6 44:31 37
4. MOZIRJE 19 10 9 36:34 31
5. PREVALJE 19 6 13 27:43 20
6. VITAL LJUBLJANA 19 4 15 18:51 11
7. NKBM BRANIK II 19 3 16 19:51 10
8. PIRAN 19 0 19 9:57 1

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske odbojkarice so z zmago začele nastope v modri skupini 1. B DOL.

Spirala čez Dravo 
postavila nov most

V popustnem času se je nadalje-
vala sezona v podjetniški ligi, ki je 
postregla z nekaj izjemno zanimivi-
mi obračuni …

Na vrhu teh je bil 
dvoboj med zadnjima 
zmagovalcema lige, 
Spiralo in VGP Drava. 
Slednji so jo odnesli 
kot bosi po trnju, saj so 
člani ekipe Spirala znova 
blesteli – 3185 podrtih 
kegljev je izjemno blizu 
povprečja 200 kegljev na 
igro …

Talum z odličnim začetkom prav 
tako kaže ambicije za sam vrh, tok-
rat so prepričljivo ugnali sindika-
liste. Glede podrtih kegljev sta bili 
ekipi precej skupaj (42), rezultat pa 
je bil močno na strani Taluma. Pov-

sem drugače se je razpletel dvoboj 
med BC Ptuj in Restavracijo Pan. 
Člani ekipe BC Ptuj so podrli sko-
raj 250 kegljev več, a je bil končni 
rezultat izenačen na 4:4. S takšnim 
rezultatom sta se končala tudi dvo-
boja med Tamesom in Gostiščem 
Iršič ter Tiskarno Ekart in Jurkec 
Transporti. 

Med posamezniki je še drugič 
zapored najboljši rezultat dosegel 
Matic Dokl, ki je tokrat krepko pre-
segel mejo 900 kegljev (238, 223, 
218, 242). Še štirje igralci so prese-
gli mejo 800, med njimi tudi pred-
stavnica nežnejšega spola Simona 
Vajda. Druga ženska med najboljšo 
deseterico je bila Romana Čuček. 
Morda sta ta dva rezultata posledi-
ca bližnjega 8. marca ...

REZULTATI 2. KROGA: Bovling 
center Ptuj – Restavracija Pan 
4:4, VGP Drava – Spirala 1:7, Ta-
lum – SKEI Ptuj 6:2, Tiskarna Ekart 
– Jurkec Transport 4:4, Mar Crom 
– Saubermacher 1:7, Gostišče Iršič 
– Tames 4:4. Radio-Tednik Ptuj – 
Elektro Maribor prestavljeno.
1. SPIRALA   2 3185 15
2. TALUM  2 2805 14
3. TAMES  2 2685 11
4. JURKEC TRANSPORT  2 2657  9
5. GOSTIŠČE IRŠIČ 2 2677  9
6. BOWLING CENTER PTUJ 2 2889 7
7. SAUBERMACHER SLOV. 2 2535 7
8. VGP DRAVA 2 2718 5
9. RESTAVRACIJA PAN 2 2647 5
10. TISKARNA EKART 1 2596 4
11. ELEKTRO MARIBOR 1 - 4
12. RADIO TEDNIK PTUJ 1 -  3
13. SKEI PTUJ 1 2763 2
14. MAR CROM  2 2268 1

JM

Najboljši posamezniki 2. 
kroga: 1. Matic Dokl (Spirala) 
921, 2. Jani Kramar (Bowling 
center Ptuj) 861, 3. Sašo Vi-
dovič (Talum) 845, 4. Gregor 
Miložič (Spirala) 840, 5. Si-
mona Vajda (Tiskarna Ekart) 
803, 6. Branko Kelenc (VGP 
Drava) 754, 7. Romana Čuček 
(Bowling center Ptuj) 748, 8. 
Tomaž Mlakar (Sauberma-
cher Slovenija) 746, 9. Robert 
Šegula (Tames) 741, 10. Bo-
ris Kurbus (Gostišče Iršič) 732.

Bowling � Podjetniška liga
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Športnik leta občine Hajdina
Občina Hajdina in Športna zveza Občine Hajdina bosta v četrtek, 

14. marca 2019, ob 18. uri v domu krajanov Skorba organizirala pri-
reditev Športnik leta Občine Hajdina 2018. 

Nogomet � Trening v regijskem centru
Nogomet za vse – Grassroots program – organizira 10. trening 

v regijskem centru za igralce U-12 (letnik 2007) in U-13 (2006). Tre-
ning bo na Mestnem stadionu na Ptuju na igrišču z umetno travo 
potekal v torek, 12. 3., po naslednjem razporedu: 

- ob 16.15 zbor igralcev U-12, trening ob 16.30;
- ob 17.45 zbor igralcev U-13, trening ob 18.00.

JM

Športni napovednik

torek � 12. marca 2019Šport20

Drava Dakinda Ptuj – 
Rogaška 0:3 (0:2)

STRELCI: 0:1 Šlogar (22.), 0:2 Šlo-
gar (45.), 0:3 Neskič (49.).

DRAVA DAKINDA PTUJ: Hra-
stnik, Rešek, Mate, Martić, Ivanov, 
Kukovec (od 46. Vajda), Lovenjak, 
Rogina, Dedić, Marciuš, Zorko. Tre-
ner: Nikola Jaroš.

ROGAŠKA: Lojen, Mraz, Šmi-
goc, Čuček, Ahec, Hustić, Krivec 
(od 72. Biruš), Grošič, Antonić (od 
81. Krsnik), Neskić, Šlogar (od 89. 
Kovačević). Trener: Matej Polegek.

RDEČI KARTON: Dedić (90.).
Težko pričakovana premiera 

spomladanskega dela sezone se 
za ptujsko Dravo ni odvila po nji-
hovih željah. V praktično na novo 
sestavljeni ekipi se je pojavljalo 
veliko slabosti, ki jih je borbenim 
gostom uspelo izkoristiti v svojo 
korist. Tekmo si je ogledalo blizu 
300 gledalcev, pri čemer so bili za-
radi poteka tekme glasnejši gostje, 
ki jih je na Ptuj prišlo blizu 100.

Domači trener Nikola 
Jaroš ni mogel računati 
na tri nogometaše, to so 
bili Jaka Vajda, Žiga Goljat 
(oba kartoni) in Samuel 
Nelson – za slednjega 
iz Belgije še ni prispela 
ustrezna dokumentacija 
za registracijo v Sloveniji. 

Tekma se je začela zelo dinamič-
no, s številnimi predložki s strani v 
kazenski prostor, tako da sta imela 
oba vratarja precej dela. Prvo pra-
vo priložnost na tekmi so si priigra-
li domačini v 13. minuti, ko so hitro 
izvedli prosti strel, najaktivnejši do-
mači igralec Marciuš je lepo podal 
v sredino do Martića, ta je pripravil 
strel Rešku, ki pa ni bil natančen s 
približno 14 metrov. 

Šlogar dvakrat 
natančen

Gostje so bili v 22. minuti veliko 
bolj odločni: izpeljali so hiter proti-
napad, po katerem je Rešku še us-
pelo blokirati strel, odbito žogo pa 
je Marko Šlogar poslal v mrežo – 
0:1. Domačini so poskušali čim hit-
reje do izenačenja, še najnevarnej-
ši pa so bili v 37. minuti, ko je bilo 
po podaji iz kota vroče pred golom 
Rogaške, a iz bližine nobenemu iz-
med igralcev v modrih dresih ni us-
pelo žoge potisniti v mrežo. Gostje 
so pretili na protinapade, zadnjega 
v prvem polčasu pa so izvedli v za-
nje najboljšem možnem trenutku – 
v zadnji minuti. Po odvzeti žogi so 
izpeljali izjemno hitro in natančno 
akcijo, po podaji s peto enega iz-
med soigralcev se je Šlogar zna-
šel sam pred vratarjem s strani, z 
močnim in natančnim strelom je še 
drugič na tekmi zadel v polno – 0:2. 

»Tekmo smo sicer dobro od-
prli, tudi priložnosti smo imeli za 
vodstvo, a nam jih ni uspelo izko-
ristiti. Gostje so bili na drugi strani 
zelo agresivni, ob tem pa jim je us-
pelo izkoristiti svoje priložnosti,« je 
prvi polčas opisal Marko Marciuš, 
razkril pa je tudi dogovor v slačil-
nici: »Ob polčasu smo se dogovo-
rili, da začnemo čvrsto, da takoj 
poskušamo zmanjšati zaostanek, 
s čimer bi se nam odprle možnosti 
za pozitiven rezultat.«

Drugi polčas odprli na 
najslabši možni način

A tekma se je tudi v 2. polčasu že 
na samem začetku obrnila v pov-
sem drugo smer … V 48. minuti so 
gostje izvajali prosti strel iz velike 
oddaljenosti, neodločnost domači-
nov so gostje izkoristili za ponovni 
predložek, po katerem je bil v skoku 
najvišji Alen Neskić in je z glavo iz bli-
žine žogo spravil v gol – 0:3. 

Visoko vodstvo je gostom omo-
gočilo zaprto igro, proti kateri je 
bilo Dravašem še težje. Ni jim sicer 
mogoče oporekati želje, a prave 
prepričanosti v možnost preo-
brata ni bilo zaznati. Gostom so 
sicer hitro pojemale moči, pri ne-
katerih so se krči pojavljali že v 65. 
minuti, a domačini tega niso znali 
izkoristiti. Najbližje zadetku so bili 
v 70. minuti po strelu Marciuša (v 
zadnjem trenutku blokiran strel) 

in še posebej v 80. minuti, ko se je 
Zorko po podaji Reška znašel sam 
pred vratarjem Filipom Lojenom, a 
ni bil dovolj zbran pri zaključnem 
strelu. V samem zaključku sreča-
nja je mladi Jasmin Dedič povsem 
po nepotrebnem storil prekršek 
za drugi rumeni karton, posledič-
no je prejel rdečega.

V naslednjem krogu bodo Ptuj-
-čani gostovali v Dobu. 

Jože Mohorič

Kristijan Čeh (Atletski klub Ptuj) 
je na 19. evropskem pokalu v metih 
v Šamorinu na Slovaškem v metu 
diska osvojil zlato medaljo med 
mlajšimi člani in z 62,90 metra pos-
tavil slovenski rekord za to katego-
rijo. Tudi slovenski članski rekord 
zdaj ni več daleč, 64,79 m je Igor 
Primc vrgel 10. septembra 1999 v 
Novem mestu.

Čeh sicer ni najbolje začel, 57,48 
m in neveljaven met v drugi seriji 
sta tedaj pomenila drugo mesto, 
vodil je Belorus Jevgenij Bahutski 
(59,06 m). Čeh je nato v tretji seriji 
povedel s 60,20 m, nato je to da-
ljavo ponovil, z 61,68 m pa je že v 
četrti seriji potrdil zlato.

Bahutski se mu je z 61,28 m in 
osebnim rekordom v peti seriji le 
približal. Vsi ostali so bili daleč od 
boja za zlato, saj je bron osvojil Ru-
slan Valitov iz Ukrajine s 55,93 m. 
Čeh je v peti seriji drugič ostal brez 
veljavnega poskusa, v zadnji pa 
je prišel na prag 63 metrov. To so 
dolžine, ki jih je v slovenski atletski 
zgodovini ponavljal le Igor Primc, 
nekdanji novomeški olimpijec.

»Občutki so fantastični. Pred 
nastopom sem sicer pričakoval do-
ber izid, a da bom vrgel tako daleč, 
tega pa res ne. Tudi začetek tekme 
je bil malo slabši, potem pa sem 

se skoncentriral, dodal hitrost in 
zaključek je bil fenomenalen. Zad-
nji met je bil pika na i celotni seriji 

in sem zelo zadovoljen. Gotovo 
bo zdaj moja velika želja in cilj, da 
nastopim na svetovnem članskem 

prvenstvu v Dohi. Naslednje tekme 
bom imel konec aprila in v začetku 
maja in imam še nekaj časa, da se 
nanje pripravim,« je bil zadovoljen 
Čeh.

Norma za člansko svetovno pr-
venstvo konec septembra in v za-
četku oktobra je 65 m.

sta, DB

Nogomet � 2. SNL

Drava medla, 
Rogaška konkretna

Atletika � Evropski pokal v metih na Slovaškem

Čeh na Slovaškem znova rekordno

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave so v uvodni tekmi spomladanskega dela sezone doživeli hladen tuš, na domačem igrišču so izgubili z Rogaško.

Kristijan Čeh v družbi olimpijskega prvaka iz Ria, Nemca Christop-
ha Hartinga.

»Kot da smo sami sebi zabili tri zadetke«
Nikola Jaroš, trener Drave: »Pred tekmo smo opozarjali, da nas 

čaka borbena in disciplinirana ekipa Rogaške, ki je na Ptuj prišla 
z namenom osvojiti točko, na koncu je zasluženo odnesla vse tri. 
Svojim varovancem lahko čestitam za trud, a se nam je v igri po-
javljalo preveč tehničnih napak, zaradi katerih se zdi, kot da smo 
sami sebi zabili vse tri zadetke. Tudi sami smo sicer imeli veliko 
število strelov proti golu, a jih enostavno nismo znali pretvoriti v 
zadetek. Škoda je tega, saj se je videlo, da smo fi zično boljše prip-
ravljena ekipa. A žoga je enostavno od noge do noge potovala pre-
počasi, da bi lahko naredili še močnejši pritisk na zadnjo obrambno 
linijo gostov.«

Matej Polegek, trener Rogaške: »Naša zmaga je zaslužena, fan-
tom pa čestitam za prikazano. V pripravljalnem obdobju smo trdo 
delali, rezultati pa so že vidni. Veseli me učinkovitost, ki smo jo pri-
kazali, bili smo veliko bolj konkretni in borbeni od domačinov, ki so 
sicer tudi imeli svoje priložnosti, a nobene niso izkoristili.«

Vodilni Kalcer najbolj 
prepričljiv
Dva remija, pet 
zmag domačinov in 
le ena gostov – to je 
izkupiček uvodnega 
spomladanskega kroga 
v 2. ligi. Učinkovitost 
je bila podobno 
visoka kot pri uvodu 
prvoligašev, nekoliko so 
jo nogometaši pokvarili v 
nedeljo, ko so v Beltincih, 
Brdih in Sežani dosegli 
skupaj pet zadetkov. 

Vodilni Kalcer je startal najbolj 
prepričljivo, znova je bil v središču 
najboljši strelec jeseni Anej Hajrić, 
ki je svojemu izkupičku dodal dva 
zadetka. Nekoliko več truda sta 
morala na poti do zmag vknjižiti 
prva zasledovalca iz Ljubljane in 
Sežane. Bravo je odpor Brežičanov 
strl šele v zadnjih sedmih minutah, 
Tabor pa le nekoliko prej, čeprav 
je proti Korošcem praktično celot-
no tekmo igral z igralcem več. V 
zaključku so Sežanci zapravili tudi 
11-metrovko. 

Izmed ekip pri vrhu so Dobljani 
in Lendavčani remizirali, Krka pa 
v najbolj dramatični tekmi kroga 
celo izgubila. Novomeščani so v 
gosteh povedli 0:2, a so igralci iz 
Dekanov nanizali štiri zaporedne 
zadetke za dragoceno zmago v 
boju za obstanek!

V dresu Nafte je strelsko 
uspešno začel nekdanji 
igralec Drave Jaka Bizjak, 
v prvi postavi je pod 
taktirko Francija Fridla 
začel tudi Rok Pirtovšek. 
V Brdih so Lendavčani 
sicer pričakovali zmago, 
vendar bo tam težko tudi 
tekmecem. 

Največja neznanka so bili Anka-
rančani, ki so se iz Postojne, kjer 
so jeseni igrali domače tekme, 
končno preselili na koprsko Bonifi -
ko – selitev je z zmago lepo uspela. 
Gledalci so v Kopru videli kar tri 
rdeče kartone, na vseh ostalih tek-
mah skupaj pa le enega …

REZULTATI 18. KROGA: 
Drava Dakinda Ptuj – Rogaška 

0:3 (0:2);
Kalcer Radomlje – Ilirija 5:1 (3:0); 

strelci: 1:0 Trdin (25.), 2:0 Hajrič 
(33.), 3:0 Primc (36.), 4:0 Cerar 
(52.), 5:0 Hajrić (63.), 5:1 Corn (82.);

AŠK Bravo – Brežice Terme Ča-
tež 3:1 (1:1); strelci: 0:1 Duvnjak (4.), 
1:1 Žinko (11.), 2:1 Brekalo (83.), 3:1 
Ovbokha Agboyi (90.);

Ankaran Hrvatini – Vitanest Bi-
lje 3:1 (1:0); strelci: 1:0 Musić (4.), 
2:0 Vučemilović (78.), 2:1 Doplihar 
(89.), 3:1 Bordon (91.). Rdeči kar-
toni: Humar (44., Bilje), Olić (87., 
Ankaran), Doplihar (93., Bilje);

Jadran Dekani – Krka 4:3 (1:2); 
strelci: 0:1 Kostanjšek (4., z 11 m), 
0:2 Kim (16.), 1:2 Ahmetović (25.), 2:2 
Banovič (62.), 3:2 Ahmetović (68.), 
4:2 Zyba (76.), 4:3 Novak (80.);

Beltinci – Roltek Dob 1:1 (0:1); 
strelca: 0:1 Petrovič (16.), 1:1 Hoče-
var (71.);

Brda – Nafta 1903 1:1 (0:0); strel-
ca: 0:1 Bizjak (53.), 1:1 Štrukelj (64.);

Cherybox 24 Tabor Sežana – 
Fužinar Vzajemci 1:0 (0:0); strelec: 
1:0 Sever (70.). Rdeči karton: Ivkić 
(28., Fužinar).
1. KALCER RADOMLJE 18 12 3 3 49:16 39
2. AŠK BRAVO 18 11 3 4 42:20 36
3. TABOR SEŽANA 18 11 3 4 38:17 36
4. ROLTEK DOB 18 8 7 3 32:23 31
5. KRKA 18 8 6 4 35:25 30
6. NAFTA 1903 18 8 6 4 26:21 30
7. DRAVA DAKINDA 18 8 4 6 34:22 28
8. FUŽINAR VZAJEMCI 18 6 7 5 23:21 25
9. ANKARAN HRVATINI 18 6 5 7 21:30 23
10. BELTINCI 18 6 3 9 24:32 21
11. ROGAŠKA 18 5 6 7 21:29 21
12. VITANEST BILJE 18 5 3 10 13:38 18
13. JADRAN DEKANI 18 5 2 11 29:41 17
14. ILIRIJA 1911 18 4 3 11 22:40 15
15. BRDA 18 3 5 10 22:35 14
16. BREŽICE ČATEŽ 18 3 4 11 18:39 13

Domjanova sedma v 
metu diska

Ptujsko atletiko je na Slova-
škem v metu diska zastopala 
tudi Veronika Domjan, ki v 
tej sezoni še ni ulovila prave 
forme. Tokrat je z rezultatom 
54,68 metra zasedla končno 
7. mesto, ob tej znamki, ki jo 
je dosegla v zadnji seriji, je 
imela še tri neveljavne poiz-
kuse in dva veljavna z razda-
ljama 54,64 in 54,39 metra. 
To je manj, kot je sama priča-
kovala, saj bi s solidnim me-
tom lahko kandidirala tudi za 
medaljo, od katere pa je bila 
tokrat kar precej oddaljena. 
Zmage se je veselila Nemka 
Shanice Craft, ki je disk najdlje 
vrgla 59,76 metra.
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Kmetijstvo je ena najnevar-
nejših dejavnosti, kar se tiče 
nezgod, povezanih z delom. De-
lavci v kmetijstvu so 1,7-krat po-
gosteje žrtve nezgod pri delu 
brez smrtnega izida in trikrat 
pogosteje s smrtnim izidom. 
Glavna vzroka nezgod sta po-
gosto neprevidnost in lahkomi-
selnost. Mnogokrat zahtevna 
in nevarna dela opravljajo brez 
ustrezne usposobljenosti in po-
trebne zaščitne opreme. Vsako 
leto nezgode v kmetijstvu in goz-
darstvu v Sloveniji terjajo več 

kot 30 smrtnih žrtev. Poleg tega 
se vsako leto lažje ali težje po-
škoduje še več kot 6.000 oseb. 
Zakon o varnosti in zdravju pri 
delu zahteva, da tudi kmetje, ki 
opravljajo kmetijsko dejavnost, 
poskrbijo za varnost in zdravje 
pri delu na kmetiji.
Na vsaki kmetiji se izvaja mno-
go nevarnih dejavnosti, kot so 
uporaba potencialno nevarnih 
strojev in naprav, uporaba poten-
cialno nevarnih objektov, upora-
ba električnega toka v objektih 
in na prostem, uporaba nevarnih 

Varnost pri delu v kmetijstvu
Promocijsko sporočilo

otehniška šola Šolskega centra 
Ptuj izvaja tečaj za varno delo 
s traktorjem in traktorskimi pri-
ključki, s katerim se pridobi vo-
zniški izpit F-kategorije, če ima 
kandidat že opravljen izpit za B- 
oz. C-kategorijo ali opravlja izpit 
kot začetnik. Usposabljanje je 
namenjeno zainteresiranim kan-

didatom in dijakom kmetijskih 
programov šole kot obvezna 
učna vsebina v programu kme-
tijsko-podjetniškega tehnika in 
gospodarja na podeželju.
Osnova uspešnega kmetovanja 
so dobri proizvodni rezultati in 
uspešnost poslovanja kmetije. 
Vendar pa moramo pomisliti tudi 

snovi, kemikalij in fitofarmacevt-
skih sredstev, izvajanje težkih fi-
zičnih del, nevarnosti za druge 
udeležence na kmetiji, nevarno-
sti pri delu z živalmi in nevarnosti 
pri delu v gozdu. Večina najtežjih 
nesreč se pri delu s traktorjem 
zgodi zaradi prevrnitve traktorja. 
V zadnjih letih s traktorjem pre-
vladujejo nesreče na deloviščih, 
manj pa prometne nesreče. Oko-
liščine, ki so vzrok za nesreče s 
smrtnim izidom, so: neprevidna 
vožnja, nepravilna izbira presta-
ve za vožnjo navzdol–navzgor, 
preobtežitev prikolice in neustre-
zne zavore ali brez njih, skakanje 
na traktor in stroje, ki se premi-
kajo ter nezavarovani priključki 
in kardanske gredi. Med vozniki 
traktorjev, ki so pri delu s traktor-
jem izgubili življenje, je največ 
mrtvih v starosti med 35 do 54 
let, v zadnjih letih pa tudi v staro-
sti od 55 do 65 let in več.
Na podlagi Pravilnika o uspo-
sabljanju za varno delo s trak-
torjem in traktorskimi priključki 
(Uradni list RS, št. 75/2017) Bi-

na varstvo in zdravje pri delu, saj 
sta to pogoja za kvalitetno življe-
nje vseh, ki so vključeni v kme-
tijska dela, ne glede na velikost 
kmetije, kajti že opravila na vrtu 
zahtevajo veliko mero previdno-
sti (stroji, orodja, gnojila, fitofar-
macevtska sredstva).

Anton Hanželič
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Skalnjak je okrasni element 

vrta, kjer svoj okus in oblikova-

nje najbolj približamo naravi. Te-

rena navadno nič kaj posebej ne 

pripravljamo, saj ga oblikujemo 

na površini, ki nam je dana. To je 

lahko naravni hrib, kar je najlep-

še, lahko pa hrib umetno ustva-

rimo s skalami. 

Kot svetuje Miša Pušenjak, spe-
cialistka za zelenjadarstvo in ok-
rasne rastline, moramo biti v tem 
primeru še posebej pozorni, da 

vse skupaj ne bo delovalo ume-
tno in kičasto. Skalnjak si lahko 
ustvarimo tudi na ravnini in celo 
v večjih koritih in posodah.
''Kako izberemo najprimernejšo 
lego, je odvisno od tega, kaj že-
limo ustvariti. Najbolj sicer poz-
namo sončne skalnjake, saj se v 
naravi s takšno podobo najpogo-
steje srečamo v hribih in gorah, 
kjer ni drevja in sence, največ 
rastlin, ki po naših merilih sodijo v 
skalnjake, pa najbolje uspeva na 

Samo tako bomo skalnjak vsi do-
jemali kot nekaj, kar sodi v vrt in 
vse druge komponente vrta do-
polnjuje. Obenem pa ni nujno, 
da so v skalnjaku samo skale, do-
damo lahko tudi kamenje in ce-
lo grob pesek. Vse naj bo v istih 
barvah, saj veliko število barv de-
luje nenaravno in kičasto. To je 
posebej pomembno, če skalnjak 
ustvarjamo na podeželju; v mes-

tu, med modernejšo arhitekturo, 
si lahko privoščimo več svobo-
de,'' pove Pušenjakova.
Izbor rastlin za skalnjak naj bo 
odvisen od tega, ali smo izbrali 
sončne ali senčne lege, pa tudi 
od velikosti skalnjaka. Običajno 
razmišljamo o nizkih rastlinah, 
kombiniramo pa pokrovne s po-
končno rastočimi, saj bo le tako 
vse skupaj usklajeno in zanimi-

soncu. A to ne pomeni, da ne mo-
remo skalnjaka ustvariti v senci, 
saj je najlepša podobna pokrajina 
pri nas skrita v kraških gozdovih. 
Tudi rastlin za senčne skalnjake 
najdemo kar nekaj. Izbira prosto-
ra je torej odvisna od naših želja. 
Seveda pa je odvisno tudi od te-
ga, koliko dela smo pripravljeni 
vložiti v ta del vrta. Če ga postavi-
mo v senci listavcev, bo pobiranje 
listja jeseni zahtevalo kar nekaj 
časa in truda. Po drugi strani pa 
sončne lege poleti zahtevajo tudi 
nekaj zalivanja,'' pojasni.
Kako razporedimo skale in dolo-
čimo mesta, kjer bodo rastline, je 
najpomembnejši del postavitve 
skalnjaka, saj bo prav postavitev 
skal naredila skalnjak lep in za-
nimiv ali pa kičast in nenaraven. 
Vedno si prizadevamo za to, da 
bodo skale ležale tako, kot ležijo 
v naravi. Ne iščimo nenavadnih, 
čudnih in nenaravnih položajev, 
saj v naravi redkokdaj najdemo 
skalo, ki bi stala pokončno v zrak. 
Miša Pušenjak tako svetuje, da 
na ravnem vrtu ne delamo viso-
kih hribov, saj bo to delovalo ne-
naravno, kot tujek. Na naravnih 
bregovih je nujno, da skale leži-
jo tako, da jih voda, veter in sneg 
ne bodo sprali v podnožje, tudi v 
tem primeru pa naj skale ležijo in 
ne stojijo.
''Kakšne skale izberemo, je zelo 
pomembno. Če na vrtu nimamo 
drugih kamnitih objektov, kot so 
zidovi, kakšni objekti ali studen-
ci, potem izberemo tak kamen, 
kot je v naravi v bližini naše hiše. 

Pravo veselje
je imeti
zdrave `ivali

dopolnilna rudninska krmna
me{anica z dodatkom vitaminov
za govedo, ovce, koze, konje,
pra{i~e in perutnino

Grovit dobite v kmetijskih zadrugah,
lekarnah in drugih specializiranih
prodajalnah.

Grovit®

Oblikovanje: ARTUM. Slovenija, 7/2007, 2007-5517.

vo. Če je dovolj prostora, dodamo 
še nizke, počasi rastoče grmičke. 
V skalnjaku naj ne bodo samo 
iglavci, dodamo lahko tudi kak-
šen listavec. Pri nakupu bodimo 
pozorni, da bo grmiček res rasel 
počasi in bo zbite rasti. Nikoli ne 
računajmo na to, da bomo rastli-
ne obvladali z rezjo. Ob nakupu je 
trgovca vedno treba povprašati, 
kakšni bosta končni velikost in ši-
rina rastlin.
V še večjem skalnjaku lahko 
rastejo tudi drevesa. ''Danes ni 
težko najti številnih povešujočih 
se dreves, ki vedno ohranijo isto 
višino. V skalnjaku imamo lahko 
lahko tudi cvetoče jablane ali hru-
ške, pa tudi rdečelistne bukve in 
spomladi prekrasne vrbe. Če že-
limo harmonično in desetletja le-
po obliko, je zasaditev skalnjaka 
res zahteven projekt in je včasih 
smiselno za nasvet ali načrt prosi-
ti tudi strokovnjaka. Sama vedno 
svetujem, da ostane v skalnja-
ku tudi nekaj prostora za cveto-
če enoletnice, da poskrbimo za 
spomladi cvetoče čebulnice, več-
ji del pa naj zavzemajo trajnice. 
Tudi zelišča, kot sta drobnjak in 
kitajski drobnjak, pa tudi druga 
cvetoča in dišeča zelišča sodijo 
v skalnjak, če je ta na soncu. Če 
smo izbrali sončne lege, je nujno, 
da rastline dobro prenašajo son-
ce in sušo,'' pove Miša Pušenjak.
Izjemno pomembno je, da skal-
njaka ne delamo tako, da bi ska-
le polagali na kup zemlje; izjema 
so le naravne brežine. Skalnjak 
delamo tako, da naredimo kup 
iz skal, mednje pa nasujemo od-
cedno zemljo za dobro odvaja-
nje vode. Prav tako ne izberemo 
mest, kjer pozimi ob taljenju sne-
ga stoji voda.
Oblikovanje in zasajanje skalnja-
ka sta zahtevni opravili, vzdrževa-
nje pa ni. Odstranjevati je treba 
plevel, občasno redčiti razrasle 
rastline, po potrebi spomladi po-
rezati sivko in okrasne trave ter 
odstraniti posušene liste, včasih 
je treba dosuti pesek ali manjše 
kamenčke. Vsekakor je skalnjak, 
ko se enkrat rastline vrasejo in 
razrasejo, nezahteven. Po potrebi 
je poleti potrebno namakanje, še 
posebej, če je skalnjak še mlad, 
torej na novo zasajen.

Najpomembnejša je pravilna razporeditev
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Kmetijsko-gozdarska zadruga SLOGA vas 
vabi v svoji poslovalnici v Šikole in Lovrenc 
na Dravskem polju. V njih ste dobrodošli 
kmetje, vrtičkarji in drugi potrošniki, saj bo-
ste zagotovo našli kaj zase.
V svojih trgovinah ponujajo razna organska 
in umetna gnojila, krmila za vse živali, be-
ljakovinske in vitaminske dodatke, razna po-
samična krmila (sojine in sončnične tropine, 
koruzo, ječmen, pšenico ...), sredstva za var-
stvo rastlin, travne mešanice, vrtna semena 
različnih znamk, semena žit, sadike zelenja-

ve in sadnega drevja, čebulice, različne sila-
žne mreže in folije, barve, osebna zaščitna
sredstva, veliko znamk motornih olj ter še
veliko več.
Trenutno imajo pestro izbiro semenskega
krompirja in koruze. Že več  let zastopamo
semenarsko hišo  MARTON GENETICS. Se-
menska koruza MG daje tudi v stresnih raz-
merah dobre pridelke, zato  je zelo primerna
za naše področje. Njiv ki so zasejane s koru-
zo MG je vsako leto več, kar je dokaz da gre
za vrhunsko semensko koruzo.

SLOGA – pravi naslov  

KT LOVRENC – 02 795 3055     KT ŠIKOLE – 02 795 3065     SVETOVALKA – 051 336 122



Štajerski TEDNIK torek, 12. 3. 2019     COLOR CMYK stran 24

4

Stroji so vedno bolj izpopolnjeni
Tako kot se v zadnjem času hitro 

razvija in napreduje razvoj trak-

torjev, tudi proizvajalci druge 

kmetijske mehanizacije ne zaos-

tajajo. V vseh 'resnih' podjetjih 

so v zadnjem času veliko vlaga-

li v razvoj novih priključnih stro-

jev, saj so se pokazale potrebe 

po njihovi večji zmogljivosti. Po-

večujejo se velikosti, povečujejo 

se tudi ekološke zahteve. 

''To je narekovalo, da so na kmeti-
jah začeli kupovati nove cisterne 
za gnojevko z inkorporacijo gno-
jevke na in v zemljo. Tudi stroji 
za nanašanje fitofarmacevtskih 

sredstev so vedno bolj izpopol-
njeni, saj je sedaj treba uporab-
ljati škropilnice z večjimi razponi 
škropilnih palic, manjšo porabo 
vode in šobami, ki preprečuje-
jo zanašanje škropiv, saj imamo 
malo dni, ko ni vetra. Poljedelci 
morajo večino kultur tudi med-
vrstno okopavati, za kar rabijo 
najprej natančne sejalnice, nato 
pa ustrezne okopalnike. Še pred 
tem morajo uporabiti dobre stro-
je za predsetveno obdelavo, to-
rej podrahljače, rotacijske brane, 
krožne brane večjih širin in teže, 
razne predsetvenike in tudi va-

Tovarna traktorjev in transporterjev Lindner 
ima sedež v Kundlu – majhnem mestecu v bli-
žini avstrijskega mesta Innsbruck. Že 70 let 
je v rokah družine LINDNER in ima zaposle-
nih približno 220 ljudi. Letno proizvede 1.500 
traktorjev in okrog 300 transporterjev. Kljub 
novodobnim procesom združevanja tovarn in 
blagovnih znamk, hudi tržni konkurenci in re-
cesiji tovarna močno kljubuje vsem pritiskom 
in vsako leto vztrajno povečuje prodajo in tržni 
delež. To ji uspeva le z visoko kakovostjo proi-
zvedenih traktorjev, opremljenih z najnovejšimi 
motorji 3B in že znani premoči na strmih tere-
nih oziroma pri delu na gorskih kmetijah. Tako 
se za traktorje LINDNER poleg novih kupcev 
velikokrat odločajo kupci, ki že leta uporabljajo 
traktorje LINDNER in so zvesti tej priznani bla-
govni znamki.
Tudi v Sloveniji je takšnih strank veliko in ne-
katere imajo v lasti že peti ali celo šesti traktor 

znamke LINDNER. Ker je tovarna v privatnih 
rokah, je prilagodljivejša in zato ceni zvesto-
bo strank, kar se odraža tudi pri ceni ob naku-
pu novega traktorja. Traktorji imajo moč od 76 
KS pa vse do 144 KS. Nedavno pa je bil skon-
struiran traktor, ki združuje tri v enem: dvorišč-
ni traktor, traktor za izredne strmine in traktor 
za hmeljarje. Gre za traktor LINTRAC 90 moči 
102 KS z brezstopenjskim menjalnikom.
Za vse informacije vam je na voljo zastopnik 
družba LARIX GT, d. o. o., Belska cesta 38, 
4205 Preddvor, ki že preko 20 let zastopa to 
blagovno znamko, skrbi za pooblaščene servi-
se, prodajo in dobavo originalnih rezervnih de-
lov v čim krajšem času.
Gre torej za vsestransko uporabne, vzdržljive, 
prilagodljive, zmogljive in varčne traktorje, ki 
so in bodo dolga leta služili na marsikateri Slo-
venski kmetiji.

GENERALNO ZASTOPSTVO TOVARNE LINDNER NA SLOVENSKEM TRGU:

LARIX GT, d. o. o., Belska c. 38, 4205 Preddvor
Tel. 04 255 66 10 

Elektronska pošta: larixgt@siol.net, Spletna stran: www.lindner.si

Promocijsko sporočilo

Obiščite nas na spomladanskem sejmu v Komendi

ljarje,'' je pojasnil Franc Planin-
šek, direktor podjetja Kmetijstvo 
Polanec.
Tisti, ki se ukvarjajo tudi z živi-
norejo, potrebujejo še dodatno 
kmetijsko mehanizacijo, kot so 
dvoriščni traktor ali nakladalec, 
krmilna prikolica ali rezalec si-
laže. Za pripravo dobre krme so 
potrebna razna česala ali bra-
ne za travnike, dobre kosilnice z 
gnetilniki, različni obračalniki in 
zgrabljalniki, nato pa še nakladal-

ne prikolice, da krmo prepeljejo 
s travnika v domači silos. Da na 
travnikih in njivah zraste dovolj 
hrane za živali, je treba uporabi-
ti tudi večji trosilec z možnostjo 
točno dozirane količine mineral-
nega gnojila in z večjo širino tro-
šenja ter z elektronsko uravnavo 
točno določene količine gnojila 
po hektaru, pač v skladu z anali-
zo zemlje.
''V kmetijstvu je  v uporabi ved-
no več elektronike. Ta zelo poe-

nostavi delo, vendar jo je treba 
spoznati. To mlajšim ni več teža-
va, problem je za starejše kmete, 
saj se digitalizacija v kmetijstvu 
uvaja tako hitro, da se upraviče-
no pojavlja strah, da bodo starej-
ši glede tega postali 'nepismeni','' 
razmišlja Franc Planinšek.
Cene vse omenjene mehanizacije 
so v primerjavi s kmetijskimi pro-
izvodi zelo visoke, zato se kme-
tje v zadnjem času spet odločajo 
za skupni nakup strojev oziroma 

strojev za skupno rabo. Ker pa je 
pomlad pred vrati, je zadnji čas, 
da za vzdrževalna dela poskrbijo, 
še preden začnejo kmetijsko me-
hanizacijo uporabljati. Pripraviti 
in obnoviti je treba pluge, pred-
setvenike in sejalnice, torej zame-
njati lemeže, pnevmatske cevi, 
sejalne plošče in tesnila, nama-
zati in pripraviti kardanske gredi, 
pozneje pa se lotiti še vzdrževal-
nih del na škropilnicah in strojih 
za spravilo travinja.

POMLAD NA DEŽELI, oglasna priloga Štajerskega tednika
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Traktorji danes hitrejši, varnejši in varčnejši
Razvoj sodobnih traktorjev se je 

v zadnjem desetletju prejšnjega 

stoletja precej spremenil. Serije 

traktorjev so v primerjavi s pre-

teklimi uspešnimi primerki, ki 

so bili – z manjšimi izboljšavami 

– v proizvodnji tudi po nekaj de-

setletij, aktualne vse manj ča-

sa. Zmanjšanje števila kmetij je 

privedlo do zmanjšanega pov-

praševanja po traktorjih in kme-

tijskih strojih, vendar je zaradi 

POMLAD NA DEŽELI, oglasna priloga Štajerskega tednika

vedno večjih potreb po priključ-

kih velike zmogljivosti opaziti 

vse večje naraščanje moči trak-

torjev. 

Nekateri proizvajalci so zače-
li proizvajati traktorje za sadjar-
stvo, vinogradništvo, gozdarstvo 
in strme terene.
Kot je pojasnil Franc Planinšek, 
direktor podjetja Kmetijstvo Po-
lanec, so novejši traktorji hitrejši, 
zmogljivejši, varnejši, udobnejši 
in tudi varčnejši: ''Zaradi izbolj-
šanega pogonskega goriva in 
ekoloških standardov so novejši 
traktorji varčnejši in ne onesnažu-
jejo okolja. Tudi mazalna sredstva 
so se temeljito spremenila, zato 
porabe oziroma izgorevanja ma-
zalnih olj skorajda ni, intervali 
menjave pa so se povečali z nek-
danjih 50 do 100 delovnih ur na 
povprečno 500 delovnih ur. Tudi 
upravljanje traktorja se je moč-
no spremenilo. Še pred nekaj 
leti je bilo malo hidravličnih vo-
lanov tudi malo pomožnih servo 
volanov, v večini so bili mehan-
ski in direktni. Danes je že vse 
hidravlično in celo hidrostatsko. 
Sedeži so dobro vzmeteni, celo 
pnevmatski. Kabine so protihru-
pno izolirane, pregledne in varne. 
Prestavljanje menjalniških ročic 
je mehkejše, smeri vožnje se lah-
ko spreminjajo tudi elektronsko, 
hitrosti in moči se spreminjajo že 
tudi z brezstopenjskimi menjalni-

ki. Razna elektronika samostojno 
uravnava večje ali manjše obrate 
motorja glede na potrebno moč 
vlečne sile,'' je pojasnil.
Za udobje je poskrbel razvoj 
pnevmatike in hidravlike, saj so 
preme lahko vzmetene s hidravli-
ko ali pnevmatiko, tudi kabine so 
lahko vzmetene. Zaradi vse več-
je uporabe stekel je preglednost 
veliko večja, da pa je v kabini 
primerna temperatura, skrbijo 
elektro ventilacija in klimatske 
naprave. Varnejšo delo omogoča-
jo zavorni sistemi, ki poskrbijo za 
zaviranje traktorja in težjih prik-
ljučkov, ki jih vlečejo.

''Ni še minilo veliko let, ko so pre-
vladovali traktorji z enim pogo-
nom, danes pa pri nas skorajda 
ni naprodaj traktorja brez pogo-
na na vsa štiri kolesa. Kmetovalci 
se zelo različno odločajo, kakšne 
moči nov traktor bodo kupili. Ze-
lo je odvisno od dejavnosti, s ka-
tero se ukvarjajo, od velikosti 
kmetije, obdelovalnih površin in 
tudi od območja, na katerem bo-
do traktor uporabljali. Tisti, ki se 
ukvarjajo s poljedelstvom, kupu-
jejo traktorje večjih zmogljivosti 
in moči, tudi vel kot 200 konjskih 
sil. Živinorejci se odločajo za sre-
dnje velikosti od 80 do 120 KS, 

vinogradniki in sadjarji pa za spe-
cialne traktorje različnih moči. 
Kmetije, ki ležijo v visokogorskem 
svetu, si želijo nabavo varnejših 
in specializiranih traktorjev s širo-
kokolesnim pogonom močnejših 
konstrukcij, nizkim težiščem in 
univerzalno uporabo, to pa je žal 
zelo draga naložba in si jo za svo-
jo proizvodnjo težko privoščijo,'' 
je povedal Franc Planinšek.
Gozdarji lahko uporabljajo zelo 
različne traktorje, vendar če želijo 
v gozdu delati lažje in varno, mo-
rajo traktor dodatno opremiti z 
atestirano zaščitno opremo kabi-
ne in povezavo celotnega traktor-
ja z raznimi ojačitvami. Finančni 
vložek za nakup takega traktorja 
je zelo visok. Ko ga uporabljamo, 
pa je treba poskrbeti za njegovo 
vzdrževanje. Upoštevati moramo 
navodila proizvajalca, uporabljati 
predpisana mazalna olja, redno 
po številu opravljenih delovnih 
ur menjavati čistilne vložke in 
drugi potrošni material. Na dalj-
šo življenjsko dobo vpliva tudi re-
dno čiščenje celotnega traktorja, 
saj se kaj rado dogodi, da zaradi 
prevelike umazanije razni senzorji 
ne delujejo in pride do okvar. Pri-
poročljivo je, da tudi po garancij-
skem času servise na traktorju 
opravljajo pooblaščeni serviser-
ji, saj imajo vse potrebno orodje, 
programsko opremo in podporo 
proizvajalca.
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Najpomembnejša sta kolobar in pravilno zalivanje
Rastlinjak je objekt, kjer so ra-

stline zavarovane pred zuna-

njimi vplivi, kot so dež, mraz in 

toča, saj v njem večji del klime 

nadzorujemo sami. Če so prek-

riti s steklom, govorimo o ste-

klenjakih, večinoma pa so na 

vrtovih in tudi v profesionalni 

pridelavi zelenjave rastlinjaki 

prekriti s folijo.

''Če najprej v svoji glavi razrešimo 
in se odločimo, da je kolobar po-
membnejši od naših želja, smo 
naredili polovico dela. Nato rastli-
njak razdelimo na dve polovici. Po 
sredini naj poteka stalna, široka 
pot, po kateri bomo hodili, odna-
šali pridelek, zalivali in negovali 
vrtnine. Ta pot je zelo pomemb-
na tudi s stališča ohranjanja žive 
in rodovitne zemlje, pri planiranju 
kolobarja pa pride prav zato, ker 
ga razdeli na dve polovici. Potem 
je delo lažje.
Ker je poletna pridelava plodovk 
najpomembnejša, začnimo z njo. 
Razhudnike, najpogosteje sta to 
paradižnik in paprika, sadimo sku-
paj na eno polovico rastlinjaka. 
Mednje spomladi posadimo tudi 
druge vrtnine, od tega je potem 
odvisno, kaj in kako bomo sadili 
pozimi. Lahko posadimo sadike 
solate in dodamo sadike novo-
zelandske špinače. Ob robu po-
sadimo čim več sadik bazilike, 
ognjiča in kapucink. Na drugi po-
lovici imamo večjo izbiro. Zago-
tovo posadimo solatne kumare; 
zaradi varčevanja s prostorom jih 
posadimo na oporo. Poleg pripo-
ročam še lubenice ali melone, ki 

jih prav tako damo na oporo. Na 
preostalem delu posadimo v zgo-
dnji pomladi nizek stročji fižol, za 
njim pa blitvo, endivijo in solato. 
Del prostora zagotovo namenimo 
novi stročnici, ki odlično prenaša 
vroče razmere v rastlinjaku, to je 
dolga vigna. Nekje boste morda 
našli tudi prostor za užitni tolščak, 
saj bo izredno poživil poletne so-
late. Ob notranji poti lahko rastejo 
tudi jagode,'' svetuje specialistka 
za zelenjadarstvo Miša Pušenjak. 
V naslednjem letu polovici obrne-
mo. Polovico, kjer imamo bučnice 
in druge vrtnine, posadimo v tret-
jem letu tako, da so bučnice na 
drugem delu polovice, kot so bile 
pred dvema letoma.
Pozimi seveda sejemo in sadi-
mo prezimne vrtnine. Med njimi 
ne smejo manjkati zimska sola-
ta, motovilec in špinača. Ob robu 
naj raste nekaj peteršilja, prav ta-
ko mora pozimi v rastlinjaku naj-
ti prostor rukola. ''Če si prvo leto 
naredimo dober načrt, je delo ve-
liko lažje. Pomembno pa je vedeti, 
da kolobar ni zdravilo, zato nima 
smisla začeti kolobariti šele, ko 
se težave že kažejo. Je pa kolobar 
najboljša preventiva, zaradi kate-
re bo težav na vrtu veliko manj,'' 
doda Pušenjakova.
Kot vsa živa bitja tudi rastline pot-
rebujejo hrano, ki jo lahko spre-
jemajo preko korenin in listov. 
Veliko bolje je, da je zemlja v taki 
kondiciji, da rastline iz nje dobijo 
dovolj hrane, žal pa ni vedno ta-
ko. ''Vsem, ki pridelujejo rastline v 
zemlji, loncih ali rastlinjakih, sve-

makali, je odvisno od tega, kate-
re rastline imamo, kako dolgi in 
vroči so dnevi, katere rastline in 
kako velike so, in tudi od tega, s 
kakšno zemljo imamo opraviti. V 
peščeni zemlji se voda porazde-
li samo v globino, torej se levo 
in desno od tam, kjer smo jo do-
vedli, ne premika. To pomeni, da 
je potrebno pogostejše namaka-
nje z manjšimi količinami vode, 
da morajo biti kapljači za vodo ali 
mikrorazpršilci gosteje postavlje-
ni, da je treba okoli rastlin name-
stiti več steklenic za samodejno 
zalivanje. V glinasti zemlji voda 
ne prodre globoko, se pa lepo po-
razdeli tudi levo in desno, kar po-
meni, da vse prej opisane ukrepe 
izvajamo ravno obratno. Najlažje 
je seveda namakati v humoznih 
tleh, saj se tam voda enakomerno 
porazdeli v širino in globino, pa 
kljub temu dobro odteka, zato je 
možnosti, da boste namočili pre-
več, manj,'' razloži Miša Pušenjak. 
Če namakamo preveč, iz zemlje 
iztisnemo ves zrak, premalo zraka 
v tleh pa je idealno okolje za šte-
vilne mikroorganizme, ki povzro-
čajo gnitje in propadanje korenin 

rastlin. Če nimamo urejenega na-
makanja in namakamo prema-
lo, rastline hranil ne prejemajo 
pravilno, s tem pade tudi njiho-
va odpornost. Sprva sicer razvi-
jejo globlji koreninski sistem, kar 
jim koristi, kasneje pa seveda ove-
nejo in odmrejo. Neenakomerno 
namakanje, ko imajo rastline ob 
našem zalivanju vode dovolj, na-
to pa jim je do naslednjega za-
livanja zmanjka, pomeni veliko 
fizioloških motenj – najpogostej-
ša je pomanjkanje kalcija. Poceni 
in in uporaben način varčevanja z 
vodo so zastirke. Z njimi prepre-
čimo izhlapevanje vode iz zemlje 
ter varčujemo z vodo.
Rastlinjak je investicija, ki zahteva 
nekaj več finančnih sredstev in žal 
še vedno ni dostopen vsakomur. 
Če se odločimo samo za poletno 
pridelavo vrtnin, ne potrebujemo 
gretja, zato ni treba razmišljati o 
tem, kako bomo do rastlinjaka 
spravili energijo za gretje. Nujno 
pa potrebujemo vodo za nama-
kanje: ''To pomeni, da si moramo 
za rastlinjak izbrati takšen prostor, 
kamor bomo lahko napeljali vodo 
tako, da bo z njo pozimi čim manj 
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tujem, da se navadijo brati navo-
dila na pripravkih, ki jih kupijo v 
trgovinah. Preberemo, kakšna je 
vsebnost hranil v gnojilu in njegov 
izvor –ali je organskega ali kemič-
nega izvora. Ker se v rastlinjakih 
hranila v tleh obnašajo drugače 
in se ne spirajo, je gnojenje še 
pomembnejše. Nikoli ne gnojimo 
več, kot je priporočeno, češ da bi 
rastline bolje rasle, ne uporablja-
mo listnih gnojil v vročini, vedno 
naj bodo rastlinjak in rastline v 
njem že dobro ohlajeni, prav ta-
ko voda ne sme biti ledeno mrzla, 
v vročini pa na pregrete rastline 
nikoli ne nanašamo sredstev za 
gnojenje ali varstvo rastlin,'' po-
jasni sogovornica.
V rastlinjakih seveda ne more-
mo računati na naravno vodo, to-
rej dež. Zato je namakanje nujno, 
če želimo zdrav pridelek. Če je le 
možno, se izognemo namakanju 
s pitno vodo iz vodovoda, ker ta 
vsebuje tudi snovi, ki jih vrtnine 
ne marajo. Seveda lahko v času, 
ko zmanjkuje naravne vode, ob-
časno uporabimo vodovodno vo-
do, vendar jo je smiselno najprej 
prečrpati v posode. Te naj imajo 
čim večjo površino, da se bodo 
nezaželene kemijske snovi use-
dle na dno in tako dobimo mehko 
vodo. Te ne porabimo do dna po-
sode, zadnjih nekaj centimetrov 
pustimo in uporabimo za zaliva-
nje travnika. Del vode za namaka-
nje lahko zbiramo s strehe hiše ali 
rastlinjaka.
''Namakamo tako, da bo zemlja 
enakomerno namočena v globi-
no in po površini. Namakanje na 
zalogo ni mogoče, saj s tem lah-
ko povzročimo več težav. Kako, 
koliko in kako pogosto bomo na-

težav. Rastlinjak mora biti dovolj 
velik, da v njem pridelamo toliko 
paradižnika, kot si ga želimo. V 
njem je treba rastline saditi red-
keje, saj so višje in močneje oli-
stane. Pustiti je treba tudi dovolj 
prostora, da lahko vanj zapelje-
mo samokolnico, se premikamo 
s pridelkom v košari ali zabojčku 
ter razpeljemo cevi za namakanje. 
Sajenja torej ne pričnemo takoj 
pri vhodu, pustimo si vsaj meter 
prostora. Rastline tudi ne rastejo 
čisto do roba prostora, saj je tam 
rastlinjak ponavadi nižji, poleg te-
ga pa ob foliji, steklu ali plastiki 
sonce močno pripeka in lahko pri-
de do opeklin na rastlinah.
''V objektu naj bo omogočeno 
dobro zračenje, odprta vrata še 
zdaleč niso dovolj. Zagotoviti je 
treba vsaj dve prezračevalni od-
prtini, spredaj in zadaj, za dobro 
počutje rastlin in kvalitetno pride-
lavo vrtnin pa je najbolje, da se 
odločimo za objekt, ki omogoča 
bočno zračenje. To naj se prične 
80–100 cm nad tlemi. Tako bodo 
spomladi ob zračenju mlade, ko-
maj presajene plodovke zavaro-
vane pred neposrednim vdorom 
mrzlega zraka,'' pove Pušenjako-
va.
Odločitev, da uporabljamo rastli-
njak tako pozimi kot poleti, mor-
da tudi v kombinaciji s pridelavo 
sadik, je prav gotovo najpravil-
nejša. Tako bomo prostor najbo-
lje izkoristili, naredili veliko zase 
in svoje zdravje, privarčevali in tu-
di najpravilneje pridelovali rastli-
ne. Samo tako lahko zagotovimo 
ustrezno pester kolobar, primerno 
pognojimo in najbolj ekonomično 
izkoristimo energijo za ogrevanje 
in zalivanje.
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Lepo oblikovano drevo je ogledalo sadjarja
Eno izmed zelo pomembnih op-

ravil v sadnem vrtu, ko se zima 

poslavlja, je rez sadnega drev-

ja, ki jo lahko pričnemo že jese-

ni, ko odpade listje, pri manjših 

vrtnih nasadih pa to opravilo na-

čeloma opravljamo zgodaj spo-

mladi.

''Osnovno pravilo rezi je vzdrževa-
nje rodnega lesa in vzgojne obli-
ke. Različne sadne vrste, kot so 
jablana, hruška, breskev, češnja 
in marelica, imajo različen rodni 
les: enoleten, dvoleten, majske 
pogačice ..., torej jih ne moremo 
rezati enako. Rodni les prepozna-
mo po obliki očes na poganjkih. 
Za rodna očesa je značilno, da so 
razvitejša, okroglasta, listni brsti 
pa so načeloma manj razviti in 
koničasti. Letos opažamo, da je 
zlasti pri jablanah in hruškah za-
radi dveh pozeb v letih 2016 in 
2017 ter obilnega pridelka v lan-
skem letu malo pravih rodnih br-
stov. To je tudi znak izmenične 
rodnosti. Prav zato moramo biti 
pri letošnji rezi toliko previdnej-
ši, da ne bi drevesa prešla v buj-
no rast, torej priporočamo manj 
intenzivno rez,'' pojasni Andrej 
Rebernišek s Kmetijsko-gozdar-
skega zavoda Ptuj.
Pri breskvi je prava rodna mladica 

dolga približno 60 centimetrov, 
oko pa ima na sredini en listni in 
dva bočna cvetna brsta. Pri češnji 
se cvetni brsti formirajo na večlet-
nem lesu na enem mestu (poga-
čice).
Poznamo več vrst rezi. To so zim-
ska rez, ki je osnova, rez mladih 
dreves, pomladitvena rez ter ju-
nijska in poletna rez. Pri vsaki 
od teh so pravila, ki jih je dobro 
poznati.
Andrej Rebernišek izpostavi ne-
kaj pravil osnovne rezi: ''Najprej 
ocenimo rast in bujnost dreve-
sa, cvetni nastavek in primernost 
vzgojne oblike ter gostoto dreve-
sa. Bohotivke, to so enoletni moč-
ni poganjki, in veje, ki rastejo v 
notranjost krošnje, odstranimo v 
celoti. Mlada drevesa režemo čim 
manj, pri vretenasti vzgoji naj ima 
drevo samo en vrh, pravilno obli-
ko drevesa pa bomo dosegli le z 
privezovanjem mladik.''
Jablana rodi na umirjenih dve- in 
triletnih mladikah, zato je njiho-
vo upogibanje nujno. Breskve ro-
dijo na enoletnih poganjkih, zato 
to sadno vrsto režemo močneje, 
prikrajšujemo tudi enoletne po-
ganjke. Breskve so rastline sonca, 
zato potrebujejo dobro osvetlitev 
in zračnost.

Češenj, sliv in marelic praviloma 
ne režemo, izjema so le mladi na-
sadi pri vzgoji. V primeru goste 
krošnje izrežemo celotne poganj-
ke.
Optimalni čas rezi je po obiranju 
sadežev. Izogibajmo se spomla-
danske rezi, saj s tem pospešimo 
bujno rast poganjkov. Izrežemo 
vse suhe in močno poškodova-
nje poganjke, šibke in majhne 
poganjke, ki imajo slabo razvi-
ta rodna očesa, pa je smiselno 
odstraniti ali prikrajšati.
''Nepravilna ali močna rez pospe-
ši rast mladik, zmanjša rodnost 
drevesa in poveča občutljivost 
drevesa na škodljivce in bolezni. 
Nikakor ne prikrajšujemo enole-
tnih mladik v vrhu drevesa, izje-
ma so le intenzivni gosti nasadi. 
Za rez moramo imeti dobre škar-

je, saj bodo tako ureznine čim 
bolj gladke, režemo pa pravoko-
tno, da bodo rane čim manjše. 
Večje rane zamažemo s celilno 
smolo,'' pove Rebernišek.
Pri rezi mladih dreves največ po-
zornosti posvetimo vzgojni obli-
ki. Če drevesa v prvih treh letih 
ne bomo pravilno vzgajali, ga bo-
mo kasneje zelo težko popravljali. 
Vez poganjkov je nujen ukrep, s 
katerim vzgojimo nosilce rodne-
ga lesa. Oblikujemo eno izmed 
vzgojnih oblik: to so kotlasta, vre-
tenasta ali ozko vreteno. Pri vrete-
nasti obliki imamo samo en vrh, 
pri kotlasti pa moramo imeti ena-
kovredne osnovne poganjke za 
vzgojo ogrodnih vej. Jablano in 
hruško načeloma vzgajamo v vre-
tenasto, češnje, višnje in breskve 
pa v kotlasto vzgojno obliko.

Pomladitveno rez načeloma iz-
vajamo pri starejših drevesih z 
visoko vzgojno obliko. Pri tej rezi 
izrezujemo izrojene, deloma su-
he veje, še zlasti tiste poganjke, 
ki zasenčujejo krošnjo. Namen 
pomladitvene rezi je izboljšanje 
zračnosti drevesa in vzgoja nove-
ga rodnega lesa.
Junijsko rez izvajamo načeloma 
pri jablanah in hruškah. V glavni-
ni rez opravljamo v vrhnjem delu 
krošnje, s čimer izboljšamo zrač-
nost in osvetlitev drevesa. Odstra-
njujemo tudi že zrasle enoletne 
bujne poganjke.
Poletno rez izvajamo poleti, 
prvenstveno pri koščičarjih. Na-
men te rezi, pri kateri načelo-
ma izrezujemo samo poganjke, 
je zlasti v izboljšavi osvetlitve in 
zračnosti.

''Znotraj posamezne sadne vrste 
so razlike tudi glede sort in pod-
lag, kar se zlasti odraža pri jabla-
nah. Velikokrat zasledimo, da se 
je drevo 'osamosvojilo', kar po-
meni, da smo ga posadili preg-
loboko in so zaradi tega pognale 
korenine nad podlagami. Ta dre-
vesa počasi prehajajo v bujno 
rast in jih je zelo težko vzdrževati 
v zmerni vzgojni obliki,'' še pojas-
ni Andrej Rebernišek in doda, da 
je rez sadnega drevja zahteven 
ukrep, ki se ga s težavo priučimo, 
saj od nas zahteva veliko pozna-
vanja in opazovanja dreves. Pri 
rezi nas naj vodi osnovni moto: 
če vemo, zakaj smo odrezali neki 
poganjek in kakšen bo odziv dre-
vesa, potem znamo rezati. Sicer 
pa tudi pri rezi velja rek, da vaja 
dela mojstra.
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SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

Vzreja nesnic Tibaot, Babinci 49, 9240 Ljutomer

Smo kmetija z dolgoletnimi izkušnjami na področju vzreje 
perutnine. Specializirani smo za vzrejo nesnic različnih pasem, 
predvsem prodajamo rjave, grahaste in črne nesnice.

Naši objekti za vzrejo so novejši ali pa popolnoma tehnološko po-
sodobljeni, kar pomeni, da celoten proces reje nadzira računalniški 
sistem, s čimer dosegamo najboljše kakovostne parametre vzrejenih 
živali. Pri vzreji jarkic je namreč najpomembnejša ustrezna tehnologija, 
kar zagotavlja dobro počutje živalim. Zavedamo se, da je ustrezno 
zdravstveno stanje živali pogoj za doseganje dobrih rezultatov v času 
nesnosti, zato jarkice preventivno cepimo proti številnim boleznim.

Obdelujemo preko 50 ha kmetijskih površin, tako da sami zago-
tavljamo večino potrebne hrane za naše živali. Imamo tudi lastno 
računalniško vodeno mešalnico krmil, kar pomeni celoten proces 
od njive do končnega produkta, s čimer sta zagotovljeni sledljivost 
in hkrati tudi varnost.

Celotno prodajo vzrejenih živali zagotavljamo sami, saj le tako lahko 
dosegamo neposreden stik z našimi kupci, jim svetujemo, torej jim v 
vsakem trenutku stojimo ob strani. Z vsemi kupci gojimo dolgoročen, 
partnerski odnos, saj z nekaterimi sodelujemo že več kot 25 let in ta-
kšno zvestobo nagrajujemo tudi z najugodnejšimi cenami na tržišču.

POMLAD NA DEŽELI, oglasna priloga Štajerskega tednika

Hrana naj bo raznolika, količine pa je treba nadzorovati
Ustrezna prehrana je izjemno 

pomembna za razvoj kužkov, saj 

mladi psi najintenzivneje rastejo 

in pridobivajo na teži v prvih šes-

tih mesecih življenja, ko doseže-

jo kar dve tretjini svoje velikosti. 

Kakšna naj bo količina in sesta-

va obroka za mladega kužka, je 

odvisno od pasme, velikosti in 

starosti kužka, pa tudi zunanjih 

temperatur in od tega, kako ak-

tiven je kuža.

Tilen Mlakar z Veterinarskega cen-
tra Mlakar pojasni, da je najbolj 
priporočljivo, da pasje mladiče 
hranimo s komercialno priprav-
ljeno hrano, torej s konzervami in 
briketi. Pri tem moramo obvezno 
upoštevati kategorijo psov: ''Nava-
dno so hrane označene z besedo 
puppy ali junior, kar pomeni, da je 
primerna za mlade pse. Hrana je 
lahko razdeljena tudi po kategori-
jah: za male, srednje, velike in zelo 
velike pasme psov ali celo po pa-
smah. Različne vrste hrane imajo 
vse potrebne sestavine, od vita-
minov in mineralov do ustrezne-
ga razmerja beljakovin, maščob 
in vlaknin, ki jih kužek potrebuje.''
Če hrano oblikujemo sami, mo-
ramo pripraviti čim bolj raznolike 
obroke z različnimi vrstami puste-
ga mesa, drobovino, testeninami, 

rižem, ovsenimi kosmiči, mlečni-
mi izdelki, kuhanimi jajci, jušno 
zelenjavo, rastlinskimi olji in vita-
minsko-mineralnimi dodatki. Vse 
sestavine moramo dodajati v pra-
vilnem razmerju, izogibamo pa se 
svinjini.
Pogostost hranjenja se spremi-
nja glede na starost psa, pove 
Tilen Mlakar: ''V začetku kužka 
hranimo do štirikrat dnevno, na-
to počasi prehajamo do enega 
obroka dnevno. Pri starosti 6–8 
tednov ponudimo mladičem hra-
no štirikrat dnevno, pri treh me-
secih tri- do štirikrat dnevno, pri 
štirih mesecih trikrat dnevno, pri 
starosti od pet do dvanajst mese-
cev samo še dvakrat dnevno, pri 
psih, starejših od enega leta, pa le 
enkrat na dan. Vedno moramo ko-
ličino dnevnega obroka prilagajati 
trenutnim potrebam psa. Največ-
krat smo pri tem pozorni na težo 
in starost kužka ter na njegovo te-
lesno aktivnost.''
Že v času, ko je kuža še mlad, je 
treba vzpostaviti režim prehra-
njevanja. Najmanj kontrole nad 
prehranjevanjem imamo, če ima 
kužek hrano na voljo ves čas. Ta-
ko bo že do polovice dneva poje-
del cel dnevni obrok, mi pa mu 
bomo potem dodali nepotrebno 

dodatno hrano, ki bo povzročila 
prekomerno telesno težo. Ko psu 
pripravimo obrok, mu ga ponudi-
mo za petnajst minut, nato poso-
do odstranimo, četudi ni pojedel 
vsega. Če je le mogoče, ga hrani-
mo ob istem času in v čim enako-
mernejših presledkih.
''Na prehodu z mleka bo zagoto-
vo najlažje psu kot prvo ponuditi 
mokro hrano, vendar lahko s tem 
povzročimo, da kužek potem ne 
bo hotel jesti briketov, saj je mo-
kra hrana v pasjih očeh okusnej-
ša in tudi lažje jo je pojesti. Zato 
priporočam, da kužke že na za-
četku navadimo na brikete, ven-
dar naj bodo ti namočeni z vodo. 
Zaradi izraščanja mlečnih zob in 
neutrjene ustne sluznice lahko 
namreč suhi briketi v začetku kuž-
kom med hranjenjem povzročajo 
bolečino in jih ne bodo hoteli jes-
ti,'' pojasni sogovornik.
Surova hrana je za zdrave pse in 
tudi mačke biološko primerna, 
vendar bomo v zvezi s tem vpra-
šanjem vedno zasledili dve na-
sprotujoči si skupini ljudi: ene, ki 
bodo zagovarjali ta način prehra-
njevanja, in druge, ki ga ne bodo. 
Tilen Mlakar svetuje, da poskrbi-
mo, da bo surovo meso zares sve-
že in v postopku uvajanja na to 

hrano drobno zmleto, da ga bo 
kužek lažje zaužil. Tudi pri surovi 
hrani je glede pogostosti obrokov 
in dodatkov k surovemu mesu tre-
ba upoštevati prej omenjena pra-
vila.
Veterinarji pa niso najbolj nak-
lonjeni prehranjevanju psov s 
kostmi; pogosto se namreč zara-
di tega srečujejo s težavami, kot 

sta zaprtje in zagozditev v delu 
prebavil. ''Če že dajemo kosti, naj 
bodo te velike in surove, saj bo 
tako manj možnosti, da bo kuža 
pojedel večji del kosti, ki mu lah-
ko povzroči težave,'' svetuje Tilen 
Mlakar in izpostavi še pomen pi-
tne vode. V vsakem letnem času, 
ne glede na starost in pasmo, je 
namreč pomembno, da ima kuža 

ves čas na voljo svežo, hladno in 
pitno vodo, ki jo večkrat na dan 
zamenjamo. Kužki so zaradi meh-
kejšega blata bolj izpostavljeni 
dehidraciji, zato moramo biti na 
to še toliko bolj pozorni. Kužek bo 
sam prilagajal količino vode, ki jo 
potrebuje. Običajno kužki, ki jedo 
bolj mokro vodo, spijejo manj kot 
tisti, ki jedo brikete.
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Konec tedna se bodo v boje za 
prvenstvene točke ponovno podali 
tudi nogometaši v 3. ligi sever. 
Spomladanski del bo minil brez 
nogometašev Mons Claudiusa, saj so 
se v Rogatcu odločili razpustiti člansko 
ekipo. 

Nogometaši Vidma krojijo sam vrh lestvice, saj so 
prezimili na 2. mestu, po črtanju tekem Mons Claudiu-
sa v drugi tretjini sezone pa bodo celo prvi z enakim 
številom točk kot Šmartno 1928. V zimskem prestop-
nem roku so zeleno-beli doživeli kar nekaj sprememb, 
najpomembnejša je odhod najboljšega strelca 3. lige 
sever Dominika Božaka – odlični hrvaški napadalec je 
jeseni dosegel 14 zadetkov. Odslej bo kariero nada-

Nogomet � NK Videm, 3. SNL sever

Težko bo nadomestiti gole 
Božaka, priložnost za druge

Dlan Logatec – FC Hiša 
Daril Ptuj 1:4 (1:2)

STRELCI: 0:1 Vrabel (2.), 1:1 Ru-
pnik (11.), 1:2 M. Seneković (16.), 1:3 
Vrabel (23.), 1:4 Pihler (28.).

FC HIŠA DARIL PTUJ: Stepišnik, 
Domjan, Vindiš, Katan, Tušek, 
Pihler, Kotnik, Ramadani, M. Se-
nekovič, Letonja, Vrabel. Trener: 
Dejan Kraut.

Ptujska ekipa Hiša daril je imela 
pred zadnjim krogom še teoretič-
ne možnosti za 1. mesto (ob more-
bitnem spodrsljaju Tomaža), zato 
so se kljub oslabljeni sestavi, brez 
Klemenčiča in U. Senekoviča, od-
ločno odpravili po zmago. 

Svoj del naloge so opravili z odliko, 
a so kljub temu ostali na 2. mestu, ki 
jih vodi v dodatne kvalifi kacije za po-
polnitev 1. lige. Aleš Vrabel je tekmo 

že v 2. minuti odprl z zadetkom, ki je 
domačinom odvzel nekaj vetra iz nji-
hovih jader, a so kljub temu zadeli za 
izenačenje. Tudi drugi del tekme so 
bolje začeli gostje, znova je bil Vrabel 
tisti, ki je povišal prednost svoje eki-
pe na varna dva zadetka. 

Tomaž ŠIC bar – Mlinše 
9:6 (3:3)

STRELCI: 1:0 Kos (6.), 1:1 Lipov-
šek (8.), 2:1 Marot (9. – 6 m), 3:1 
Gašparič (13.), 3:2 Močnik Guna 
(14.), 3:3 Smrkolj (19.), 4:3 Dragos-
avac (22.), 5:3 Kos (24.), 5:4 Lipov-
šek (24.), 5:5 Močnik Guna (26.), 
5:6 Lipovšek (28.), 6:6 Marot (30.), 
7:6 Dragosavac (32.), 8:6 Dragosa-
vac (32.), 9:6 Dragosavac (33.).

TOMAŽ ŠIC BAR: Caf, Prijol, 
Klanjšek, Školiber, Kos, Gašpa-
rič, Marot, Miklašič, Dragosavac, 
Krajnc. Trener: Bojan Cunk.

Prlekija ima znova prvoligaša! 
Tomaž ŠIC bar si je z zmago v zad-
njem, 18. krogu 2. slovenske futsal 
lige proti Mlinšam priigral naslov 
prvaka in bo v sezoni 2019/20 po-
novno igral v najmočnejšem slo-
venskem futsal tekmovanju.

Zadnji krog je poskrbel z derbi-
jem kroga. V Ljutomeru so gosto-
vale tretjeuvrščene Mlinše, ki so 
v prvem delu prvenstva na doma-
čem parketu odvzele dve točki pr-
vaku (4:4). Zaradi koncerta v dvo-
rani ŠIC Ljutomer je bila odločilna 
tekma za naslov prvaka odigrana v 
telovadnici OŠ Ivana Cankarja Ljut-
omer, v kateri se je nagnetlo okoli 
300 ljubiteljev dvoranskega nogo-
meta, ki so videli razburljiv dvoboj. 
Domači trener Bojan Cunk je imel 
veliko težav s sestavo ekipe: Zara-
di poškodb so manjkali Urban in 
David Goričan, Marcel Koren, Sašo 
Kavaš in Kevin Belšak, na klopi pa 

je sedel ne dovolj pripravljeni Do-
men Školiber, ki ni vstopil v igro.

Igra, ki jo je domača ekipa prika-
zala do 14. minute prvega polčasa, 
je obetala gladko zmago, s čimer 
pa se niso strinjali gostje, ki so do 
odhoda na odmor rezultat izenači-
li. Po zadetkih Darija Dragosavca in 
Dejana Kosa na začetku drugega 
polčasa so domačini znova poved-
li za dva zadetka (5:3), nato pa je 
sledil hladen tuš. Gostje so namreč 
v vsega štirih minutah spreobrnili 
rezultat sebi v prid (5:6) in domači-
ne postavili na težko preizkušnjo.

Odločilno vlogo so v zadnji četr-
tini tekme odigrali najbolj izkušeni 
igralci Tomaža ŠIC bara Aleš Marot, 
Dragosavac in Kos, ki so poskrbeli 
za mirno končnico. Po koncu tek-

me je član izvršnega odbora NZS 
Vlado Močnik pokal za naslov pr-
vaka predal domačemu kapetanu 
Mitji Gašpariču, pokal za najboljše-
ga strelca sezone (44 zadetkov) pa 
je prejel Darijo Dragosavac.

Na lestvici najboljših 
strelcev 2. lige so celoten 
vrh v veliki meri zasedli 
igralci iz KMN Tomaž in 
FC Ptuj. To sta bili daleč 
najučinkovitejši ekipi, saj 
sta v 18 krogih dosegli 
144, oz. 136 zadetkov, kar 
je izjemno povprečje 8, 
oz. 7,5 zadetka na tekmo. 

JM, Miha Šoštarič

Futsal � 2. SFL

Tomaž v 1. ligo, 
Ptuj v dodatne 
kvalifikacije

Foto: MŠ

Igralci KMN Tomaž Šic bar so z zmago v zadnjem krogu potrdili napredovanje v 1. slovensko futsal ligo.2. SFL
REZULTATI 18. KROGA: Extrem 

Sodražica – KMN Velike Lašče 2:4, 
Futsal klub Dobrepolje – KMN 
Miklavž 8:9, KMN Tomaž ŠIC Bar 
– ŠD Mlinše 9:6, Dlan Logatec – FC 
Hiša daril Ptuj 1:4, Kix Ajdovščina – 
Futsal klub Kebelj 3:2. 
1. TOMAŽ ŠIC BAR 18 16 1 1 144:54 49
2. FC HIŠA DARIL PTUJ 18 16 0 2 136:38 48
3. ŠD MLINŠE 18 10 3 5 81:62 33
4. KIX AJDOVŠČINA 18 9 1 8 64:68 28
5. FK DOBREPOLJE 18 6 4 8 70:70 22
6. KMN VELIKE LAŠČE 18 6 4 8 70:95 22
7. DLAN LOGATEC 18 6 2 10 84:96 20
8. KMN MIKLAVŽ 18 6 2 10 58:107 20
9. EXTREM SODRAŽICA 18 3 2 13 59:94 11
10. FK KEBELJ 18 2 1 15 40:122 7

Najboljši strelci:
44 zadetkov: Darijo Dragosavac 

(KMN Tomaž); 31 zadetkov: Bo-
jan Klemenčič (FC Ptuj); 26 zadet-
kov: Aleš Vrabel (FC Ptuj); 22 zadet-
kov: Dejan Kos (KMN Tomaž); 20 
zadetkov: Domen Klanjšek (KMN 

Tomaž), Urban Senekovič (FC 
Ptuj); 19 zadetkov: Thomas Pihler 
(FC Ptuj), Matjaž Švajncer (Loga-
tec); 18 zadetkov: Tim Lipovšek 
(Mlinše); 16 zadetkov: Mitja Gašpa-
rič (KMN Tomaž), Gal Škulj (Velike 
Lašče); 15 zadetkov: Marko Sene-
kovič (FC Ptuj) …

KMN Tomaž Šic Bar 
se je uvrstil v 1. SFL, v 
kateri je nazadnje igral 
v sezoni 2016/17. Ekipo 
FC Hiša daril Ptuj čakajo 
dodatne kvalifi kacije 
za napredovanje v 1. 
SFL proti 9. ekipi 1. SFL. 
Čeprav sta do konca 
rednega dela v elitni 
druščini še dva kroga, je 
že jasno, da bo to ekipa 
FC Ivančna Gorica. Iz 
1. lige bo neposredno 
izpadla ekipa Benedikta.

Foto: Črtomir Goznik

Dominik Božak je bil s 14 zadetki najboljši strelec prvega dela sezone v 3. SNL sever.

ljeval na Hrvaškem, tako kot tudi 
dosedanji prvi vratar Vidma Luka 
Mikić. Na seznamu odhodov so 
še Jaka Vajda (odšel nazaj k Dra-
vi), Matic Zelenik (posvetil se bo 
študiju in sojenju), Žan Hliš (študij, 
posoja k nižjeligašu v Tržec) in Jan 
Cesar (Hajdina). 

Vrzeli bodo v Vidmu poskušali 
nadomestiti trije novinci, od kate-
rih dva prihajata iz Rogatca (vratar 
Marko Klasinc in Žiga Zdovc), Luka 
Dominc pa se vrača iz Tržca. 

Videmčani so v pripravah odi-
grali pet tekem, celotne priprave 
pa so opravili v domačem špor-
tnem parku. »Udeležba na tre-
ningih je bila dobra, v okviru pri-
čakovanj, vadili pa smo štirikrat 
tedensko, ob tem smo vsak teden 
odigrali še tekmo. Z večjim števi-
lom odhodov kot prihodov je jas-
no, da je ekipa nekoliko oslabljena, 
predvsem bo težko nadomestiti 
gole, ki jih je doslej zabijal Božak. 
To pa obenem odpira priložnost 
mlajšim igralcem in tistim, ki so 
doslej igrali manj, da se dokažejo 
in uveljavijo,« je dejal trener Vidma 
Robert Hojnik, ki se je obrnil tudi 
k pričakovanjem v drugem delu 
sezone: »Zaradi reorganizacije 
tretjih lig želimo primarno zadr-
žati mesto med petimi najboljšimi 
ekipami lige sever, ki bodo imele 
zagotovljeno pravico nastopa v 
tem rangu tudi v naslednji sezoni. 
Obenem si želimo, da bi prikazali 
čim boljše predstave in da bi nas 
gledalci spremljali vsaj v takšnem 
številu, kot so nas jeseni.«

V uvodnem 
spomladanskem krogu se 
bodo Videmčani v soboto 
ob 15. uri v Rušah merili z 
ekipo Pohorja. 

Jože Mohorič

Naslednja postaja 
azijske turneje je bila 
za Blaža Rola kitajski 
Zhuhai. Turnirju je del 
mednarodnega »slovesa« 
priskrbel tudi Ptujčan 
… Ta se je v 2. krogu 
pomeril s Francozom 
Baptistom Crepattom 
(424.) in z njim odigral 
maratonski in na koncu 
tudi zelo dramatičen in s 
sodniškimi odločitvami 
začinjen dvoboj. 

Rola je bil na pragu zmage že v 
2. nizu (prvega je dobil 7:5), v ka-
terem je povedel 4:2. Francoz je 
izenačil, pri izidu 6:5 pa je imel Ptu-
jčan na servis tekmeca tri zaključne 
žogice, a nobene ni uspel izkoristi-
ti. V podaljšani igri se mu ni uspelo 
zbrati in niz je osvojil Crepatte. V 
odločilnem 3. nizu je imel Blaž do 
rezultata 5:5 na voljo kar 10 break 
priložnosti (skupno v celem dvo-
boju 21!). Francoz je glasno prote-
stiral pri izidu 5:5, 30:15, ko je Rola 
po mnenju sodnikov zadel črto, 
Crepatte pa je zahteval out. Glavna 
sodnica tudi po večminutnih pro-
testih seveda ni spremenila svoje-
ga mnenja in Blaž je imel na voljo 
novi dve break priložnosti – tokrat 
je drugo izkoristil za vodstvo 6:5. V 

naslednji servisni igri se je pri izidu 
15:0 Rola pripravljal za servis, Fran-
coz pa je enostavno korakal za 
zadnjo servisno črto. Ko je bilo Ptu-
jčanu čakanja dovolj, je enostavno 
serviral v prazno (tekmec se mora 
po pravilih prilagoditi tempu ser-
viranja serverja). To je bil seveda 
povod za nov protest Francoza in 
novo večminutno prekinitev dvo-
boja. Nadzorni sodnik je tokrat 
razsodil v prid Francoza in Rola je 
moral točko ponoviti. Po vseh za-
pletih je Rola vendarle dobil to igro 
in dvoboj, ki je skupno trajal skoraj 
tri ure! 

S tem pa razburljivosti še ni bilo 
dovolj, saj je Francoz po stisku rok 
začel še besedni dvoboj: Rola mu 
ni ostal dolžan, po odločnem po-
sredovanju glavne sodnice pa sta 
se »petelinčka« vendarle ločila in 
nato odšla v slačilnice …

Naslednji tekmec 28-letnega 
Ptujčana je bil leto mlajši Španec 
Enrique Lopez Perez (252.), s kate-
rim sta skupaj zaigrala tudi v dvoji-
cah (doživela sta poraz v 1. krogu). 
Blaž je bil v 1. nizu znova na pragu 
zmage, a pri vodstvu 6:5 mu ni us-
pelo unovčiti zaključne žogice. V 
tie-breaku je bil nato boljši Španec, 
ki je v 2. nizu unovčil tako pridoblje-
no psihološko prednost za zmago. 

Španec je v nadaljevanju 
turnirja stopnjeval svojo 
formo in na koncu celo 
osvojil turnir.

V tem tednu bo Rola igral na 
challenger turnirju v Shenzhenu 
(81.000 dolarjev nagradnega skla-
da), kjer bo 15. nosilec.

JM

Tenis � Blaž Rola

Kontroverzni obračun 
s Francozom

Challenger turnir, 
Zhuhai (Kitajska), 54.000 
dolarjev (+ H):

2. krog: Rola (11.) – Crepatte 
(Francija) 7:5, 6:7(3), 7:5;

3. krog: Rola (11.) – Lopez Perez 
(Španija) 6:7(6), 1:6. 
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO

Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. 
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Vsi, ki se boste v času trajanja akcije naročili na Štajerski tednik, boste prejeli tri čudovite nagrade:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov v Štajerskem tedniku

• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejših cenah)

• praktična darila za nove in obstoječe naročnike

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA PRIDOBITE TUDI DRUGE UGODNOSTI:

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!

Otroška flis odeja z medvedkom 
(120 x 80 cm)
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mmmmmmmm šk flflii dd

Športna vetrovka 
s kapuco 
(velikosti: M, L, XL, XXL, 
barva: modra)

Flis odeja 
(150 x 120 cm)

Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? 

Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na 
Štajerski tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Z GLASBO DO SRCA

Nedelja, 
24. marca 2019, 

ob 16.00

MAGAZINMMAAGGAAZZIINNMMAAMMAAGGAAGGAAGGAAZZAAZZIIZZIINNIINN
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Življenje sploh ni tisto,
kar se zdi,
je le korak na poti
večnosti.

Tiho je odšla od nas naša draga

Neža Farič
Na zadnjo pot jo bomo pospremili v četrtek, 14. 3. 2019, ob 11. 
uri na novem ptujskem pokopališču.
Žara bo pripeljana v vežico ob 9. uri na dan pogreba.
Sveče vljudno odklanjamo.

Žalujoči: vsi njeni

Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo.

SPOMIN
10.  3.  sta minili dve leti od smrti naše 
drage mame

Anice Zavec
in

17. 10. 2018 je minilo 14 let od smrti 
našega dragega očeta

Janeza Zavca
IZ TURNIŠKE UL. 26

Vsem, ki se ju spominjate, hvala.

Vajini domači

Matilda Šmigoc, roj. Svenšek, Velika Varnica 20, roj. 1931 – 
umrla 1. marca 2019; Janez Plošinjak, Spodnji Leskovec 17, roj. 
1947 – umrl 1. marca 2019; Ružica Zelenik, roj. Milek, Marko-
vci 14, roj. 1950 – umrla 1. marca 2019; Stanislav Meglič, Zabo-
vci 4d, roj. 1948 – umrl 2. marca 2019; Ivica Lorber, roj. Esih, 
Majšperk, Breg 7, roj. 1946 – umrla 4. marca 2019; Ivan Premzl, 
Cesta v Njiverce 16, roj. 1945 – umrl 4. marca 2019; Verka Flajs, 
roj. Jovanović, Vareja 9, roj. 1937 – umrla 5. marca 2019; Marija 
Kokol, roj. Plohl, Gruškovec 31, roj. 1942 – umrla 4. marca 2019; 
Marija Vaupotič, roj. Bračič, Lancova vas 48, roj. 1924 – umrla 6. 
marca 2019.

Umrli so 

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Horvat 
– drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
predvsem hrast in bukev. Možnost 
odkupa tudi na panju. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, Rogaška Slatina. 
Tel. 041 785 318.

Vsako
sredo

ZA ZVEZDE

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O VP R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ 

NOVE 

ŠTEVILKE
www.reporter.si

POLITIKA
30 let SDS: Janša pred odločitvijo ali gre v Bruselj

AFERA
Kam je poniknil poslanec, ki je ukradel sendvič

INTERVJUJA
Martin Nahtigal, politični analitik in Jure Tomič, chef

GLOBUS
Kaj danes dela milijon beguncev in migrantov v Nemčiji

HETA ASSET RESOLUTION AG,
Alpen-Adria – Platz 1, 9020 Celovec, Avstrija

objavlja 

JAVNO DRAŽBO
za prodajo stanovanjsko-poslovnega objekta na 
naslovu Tržaška ulica 21, Celje, in pripadajočega 

stavbnega zemljišča.
Stanovanjsko-poslovni objekt in pripadajoče stavbno zemljišče, ki se proda-
jata, predstavljata parcelo ID znak 1077 1027/1 in parcelo 1077 1027/2, 
obe k. o. Celje. Vrednost nepremičnin je bila ocenjena na 178.300,00 EUR. 
Nepremičnini se prodajata po skupni izklicni ceni 89.150,00 EUR.
Javna dražba bo 19. 3. 2019 ob 9.00 uri na Okrajnem sodišču v Ce-
lju, Izvršilni odde lek, Ljubljanska 1 a, Celje, v sobi št. 200/II.
Zainteresirani kupci morajo najkasneje v četrtek, 14. 3. 2019, položiti 
varščino v višini 17.830,00 EUR na transakcijski račun Okrajnega sodišča 
v Celju št.: 0110 0696 0022 409, referenca: 00 2370-646-2016, koda 
nakazila OTHR. Zainteresirani kupci, ki so položili varščino, morajo pred 
začetkom dražbe sodišču predložiti dokaz o položitvi varščine.
Ogled nepremičnin je mogoč na zahtevo, ki se vloži pri Okrajnem sodišču v 
Celju, do najkasneje 5. 3. 2019.

www.tednik.si    www.radio-ptuj.si

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAJAMO bele piščance, domače 
reje. Irgoličevi, Sodinci 22 pri Veliki Ne-
delji. Tel. 041 881 949. 

NESNICE, rjave, v 19. tednu, v začetku 
nesnosti, bodo pričeli prodajati 14. 3. 
2019, možnost tudi dostave, naročila na 
telefon 040 531 246. Rešek, Starše 23.

KUPIM mlin šrotar na elektro motor za 
mletje s celimi storži. Telefon 031 497 
125.

PRODAM dve telici simentalki, stari 5 in 9 
mesecev, ter bikca limuzina, čista pasma, 
starega 4 mesece, težkega 220 kg. Tel. 
070 250 441.

PRODAM njivo na Pobrežju. Tel. 031 794 
695.

RAZNO

V NAJEM oddam zelo lep vrt pod vodoh-
ranom na Panorami, ob Grajeni. Tel. 02 
773 30 20.

PRODAM diatonično harmoniko CFB in 
več čebeljih družin s panji ali brez. Tel. 
041 239 617.

NEPREMIČNINE

DO ENEGA leta damo v najem stano-
vanje na Ptuju v izmeri 69 m2. Tel. 070 
548 690.
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Danes bo pretežno jasno, pone-
kod bo še pihal severni veter. 
Najvišje dnevne temperature 
bodo od 6 do 11, na Goriškem in 
ob morju do 14 °C.
V sredo čez dan se bo spet poob-
lačilo, popoldne in zvečer bodo 
občasne padavine. Meja sneže-
nja se bo približala nižinam.
V četrtek bo spremenljivo oblač-
no s kakšno kratkotrajno ploho.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Rojstva: Mateja Šetar, Črešnjevec 110, Slovenska Bi-
strica – deklica Marisa; Klementina Pevec, Rakovci 6a, Sveti To-
maž – deklica Klara; Katja Horvat, Dvorjane 64c, Spodnji Duplek 
– deklica Kaja; Alenka Zelenik, Spuhlja 138b, Ptuj – deček Teo; 
Katja Lendero Marinič, Bolečka Vas 3a, Ptujska Gora – deček 
Cene; Nataša Mernik, Stogovci 4a, Ptujska Gora – deklica Lina; 
Patricija Emeršič, Bišečki Vrh 32a, Trnovska vas – deklica Lea; 
Dinka Kos, Čermožiše 90, Žetale – deklica Lana; Jelena Skoko, 
Trg 26, Rogatec – deklica Nikki; Maja Zupanič, Njiverce vas 27, 
Kidričevo – deček Luka; Ana Krivec, Čermožiše 40, Žetale – de-
ček Mark; Simona Bregović, Draženci 13, Hajdina – deklica Sofija; 
Sabina Vilčnik Simonič – deklica Ajda; Natalija Furman Pogladič 
– deček Kevin; Neli Brenkovič – deček Kevin David; Anja Tikvič – 

deklica Izabela; Katarina Rakuša – deček Lukas.

Lik Hanzek je pomembnega 
folklornega pomena za Cirkovce, 
saj predstavlja običaj, ki je v času 
pusta v kraju še vedno živ. Gre za 
sicer posmehljivega moža, ki sku-
paj še z dvema fantoma reže ploh. 
Vsak odrezan kolut pa je namenjen 
samskim dekletom, ki v preteklem 
letu niso našle moža. »Če ni dobila 
mesenega, pa dobi lesenega,« se 
pošali Jurtela in doda, da se take-
ga običaja še kako dobro spomni iz 
svoje mladosti, ko se je Hanzek us-
tavil pri vsakem samskem dekletu.

»Celotna skulptura je iz železa in 
pocinkana, tako da bo zdržala več 
desetletij. Izdelal sem jo iz starega 
voza, celoten postopek je trajal pol 
leta. Odločil sem se, da Hanzeka 
podarim občini, saj želim, da se ta 

Cirkovce � Krožišče z novo podobo

Hanzek proti volji umetnika v krožišču
Krožišče v središču Cirkovc je dobilo novo podobo. Upokojeni ravnatelj osnovne šole in umetnik Bogomir Jurtela 
je iz železa izdelal za kraj zelo pomemben folklorni lik. To je Hanzek, ki skupaj s še dvema možema žaga ploh. 
Skulpturo je umetnik občini podaril, odbor za folkloro pa se je odločil, da jo umesti v krožišče v Cirkovcah.

Foto: Vida Božičko

Nova skulptura Hanzeka v krožišču v Cirkovcah.

Podlehnik � Sprememb linij šolskih prevozov ne bo

Migranti šolarjem niso nevarni
Starši enega od šoloobveznih otrok v naselju Sedlašek so Občino Podlehnik prosili za podaljšanje ene od linij šolskih prevozov, tudi zaradi domnev-
ne nevarnosti migrantov.

Župan Občine Podlehnik Seba-
stian Toplak je povedal, da prošnji 
žal niso mogli ugoditi: »Šolske linije 
in vozne rede pred vsakim šolskim 
letom na novo določimo oz. jih pri-
lagodimo učencem, v tem primeru 
je šlo za naknadno priselitev. Ob-
činski svet za preventivo in vzgo-
jo v cestnem prometu je stanje 
preveril na terenu in posebne ne-
varnosti ni ugotovil, otrok ima do 
avtobusnega postajališča okoli 350 
metrov peš.« Poudaril je, da spre-
memba linij šolskih prevozov med 
šolskim letom ni enostavna: »To je 
povezano s spremembo organiza-
cijske sheme samega prevoznika 
(Arriva Štajerska, op. a.), pravilo-
ma tudi s povečanjem stroškov.«

Na policiji zaznali pove-
čano število migrantov

Na podlehniški občini so preve-
rili še, ali bi varnost otrok na poti 
v šolo lahko ogrožali migranti. 

»Policijski postaji Podlehnik smo 
poslali dopis s tem vprašanjem. 
Prejeli smo odgovor, da so policisti 
sicer zaznali povečano število mi-

grantov, vendar doslej še niso za-
beležili, da bi ti bili agresivni ali se 
kakorkoli fi zično lotevali lokalnega 
prebivalstva. Policisti ugotavljajo, 

da migranti le iščejo najkrajšo pot 
skozi našo občino in se pri tem lju-
di, kolikor se le da, izogibajo, saj 
se bojijo prijav. Policisti so ocenili, 

da varnost naših občanov zato ni 
ogrožena,« je povedal podlehniški 
župan.

Za šolske prevoze letno 
sto tisočakov

Toplak je dodal, da občino šolski 
prevozi letno stanejo čez 100.000 
evrov, kar predstavlja več kot 5 % 
občinskega proračuna: »Po drugi 
strani se pojavlja kup ugotovitev, 
strokovnih in znanstvenih člankov, 

da so šolski prevozi za prometno 
varnost škodljivi. Otroke vozimo 
od vrat do vrat, pri 18 letih pa opra-
vijo vozniški izpit in so samostojni 
udeleženci v prometu; manjka jim 
odraščanje v prometu. Tu je tudi 
zdravstveni vidik; prekomerna te-
lesna teža je težava tudi v naši ob-
čini.« Razkril je še, da pravkar prip-
ravljajo načrt varnih šolskih poti, ki 
ga v občini doslej niso imeli.

Foto: Media24

Zakon o šolskih prevozih
Zakon o osnovni šoli o šolskih prevozih sicer določa le: »Učenec ima 

pravico do brezplačnega prevoza, če je njegovo prebivališče oddaljeno 
več kot štiri kilometre od osnovne šole. Učenec ima pravico do 
brezplačnega prevoza ne glede na oddaljenost njegovega prebivališča 
od osnovne šole v prvem razredu, v ostalih razredih pa, če pristojni 
organ za preventivo v cestnem prometu ugotovi, da je ogrožena 
varnost učenca na poti v šolo.«

Za kip v krožišču 
ni nujen javni natečaj

V številnih krajih po Sloveniji so krožišča prepoznali kot pri-
ložnost za promocijo občine, krajevnih značilnosti in izročila. 
Vsakič, ko se pojavi kakšna nova podoba, pa se poraja vprašanje, 
ali sodi v središče prometne ceste ali ne.

V krožiščih lahko vidimo razne skulpture, od harmonike in 
vinske pletenke do kurenta in drugih pustnih likov. Predstavit-
vene skulpture kraja so postale prava posebnost slovenskih kro-
žišč. Ta fenomen se je začel pred petnajstimi leti. Občinam se zdi 
ta neizkoriščen otok na sredi krožišča ob vstopu v kraj izvrstna 
priložnost za promocijo, spet drugi pa so prepričani, da jemlje 
pozornost voznikov, ki bi morali biti osredotočeni na cesto.

Pri razlagi, zakaj je to tako pogost pojav, je pomembno izpo-
staviti tudi dejstvo, da v Sloveniji za izbiro in izvedbo okrasja 
otokov cestnih krožišč ni treba razpisati javnega natečaja. 

naša dediščina ovekoveči in ohra-
ni,« je povedal umetnik.

Umetnik se ni strinjal, 
da Hanzek stoji v 
krožišču

Da bo skulptura postavljena v 
krožišče, se je odločil odbor za 
folkloro. Jurtela je to odločitev 

sprejel, a se mu ne zdi najboljša. 
»Povedati moram, da se s tem, 
da Hanzek stoji v krožišču, nisem 
strinjal. Želel sem, da bi ga posta-
vili na ploščad ob lipi, kjer je tudi 
klop. Ljudje bi lahko tam posedeli 
in v miru pogledali umetnino. Tega 
zdaj, ko je kip v krožišču, ne morejo 
storiti,« je povedal Jurtela.
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